

KAZAK TÜRKLERİ VE KAZAKİSTAN İLE İLGİLİ TÜRKÇE ÇALIŞMALAR BİBLİYOGRAFYASI (1923-2010) (KİTAPLAR-MAKALELER-BİLDİRİLER)

Yrd. Doç. Dr. Emin ÖZDEMİR*

Öz

Türkiye’de ilk olarak 20. yüzyılın başlarında Kazakistan ve Kazaklar hakkında çalışmalar yapılmıştır. Kazakistan bağımsızlığını kazanıncaya kadar ki dönemde daha çok Türkistanlı muhacir aydınlar bu sahada çalışmışlardır. Son yıllarda Kazakistan ve Türk dünyası ile ilgili araştırmalar ve yayınların sayısı artmaktadır. Yapmış olduğumuz bibliyografya çalışması 1923’ten bu yana Kazakistan ve Kazak Türkleri ile ilgili yapılan çalışmaları içermektedir. Kitap, makale ve bildirilerden oluşan bu bibliyografyada toplam 913 çalışma listelenmiştir.

Anahtar kelimeler: Kazaklar, Kazakistan, Türkçe, Bibliyografya.

Abstract

Turkish Bibliography Connected With Kazakhstan and Kazakh Turks (1923-2010) (Books, Articles, Papers)

The studies on Kazakhs and Kazakhstan were firstly made in Turkey at the beginning of the 20th century. Most of the studies about this area were made by the intellectuals who had immigrated from Turkestan until Kazakhstan won her independence in 1991. In recent years, the number of the studies and publications about Kazakhstan and Turkic Communities have been increasing. This study of bibliography contains the studies that have been made on Kazakh Turks and Kazakhstan from 1923 till now. In this bibliography consisting of books, articles and papers, totally 913 studies are listed.

Key words: Kazakhs, Kazakhstan, Turkish, Bibliography.

* Nevşehir Üniversitesi Fen-Edebiyat Fakültesi Tarih Bölümü, ozdemiremin71@hotmail.com

Giriş

Türk halklarının bir boyu olan ve günümüzde Kazakistan'da yaşayan halk için kullanılan “Kazak” teriminin ilmi bakımdan ele alınması çok eski dönemlere gitmemektedir. Bu konuda araştırma yapan tarihçiler “Kazak” terimini bir boy ismi olarak 15. yüzyıldan itibaren kullanılmaya başladığını iddia etmektedirler. Önceleri sadece sultanlara mahsus kullanılmakta olan “Kazak” terimi daha sonra onlara bağlı kabileler ve kurmak istedikleri devlet içinde kullanılmaya başlanmıştır. Bu tabir, genellikle siyasi bir maksatla veya isyan neticesinde ailesi ile birlikte cemiyetten uzaklaşarak dağ ve sahralara çekilen, ülke ve kabilesinin himayesinden dışarıda dolaşan sergüzeştler için de kullanılmıştır.¹

“Kazak” teriminin yaygın anlamı hür, serbest, mert, derbeder, başıboş, cengaver, sert erkek sözleri ile ifade edilmektedir. Bununla beraber tarih araştırmacıları “Kazakların” teşekkülü meselesinde Kazaklığı, esas düzene boyun eğmeden, kendi başına buyruk, bağlı olduğu toplumu terk edenler olarak tarif etmektedir. Kazak Türklerinin tarih sahnesine ilk çıkışları da böyle bir olayla başladığına göre “Kazak” teriminin tarihi anlamı, bu kelimeye esas manasını vermektedir.²

Kırğız-Kazak tabiri ise Ruslar tarafından yanlış olarak Kazaklar için kullanılmıştır. Türkiye’de ise sınır boylarındaki yarı Ortodoks gruplar için de Kazak adı kullanılmaktadır. Bu Türk halklarından olan Kazaklarla, Rus Kazaklarının birbirine karıştırılmasına sebep olmaktadır.

Tarih ve etnoloji bakımından Kazaklar, Türk kavimler gurubunun Kıpçak bölümüne dahildir. Kazakistan’ın asıl nüfusunu teşkil eden Kazaklar, muhtelif devirlerde geniş bozkırlardan göç eden Türk kavimlerinin bakiyeleriyle, Sibiryı kavimleri ve Moğol Kalmuklarının birleşmesi sonucu 15. yüzyılda teşekkül etmiş bir topluluktur.³ Kazaklar, 15. yüzyılın 20. yıllarında Deşt-i Kıpçak bölgesinde hüküm süren Cengiz Han soyundan gelen Özbek Hanlığı’na bağlı olarak yaşamaktaydılar. Bu topluluğun başında bulunan Barak Han’ın oğulları Kerey ve Canibek Sultanlar, Özbek Han’ı Ebul’l-Hayr Han’a karşı giriştikleri mücadeleyi kaybedince 1440 yılında kendilerine bağlı boylarla birlikte Aral bölgesini terk ederek Çu Nehri boylarına geldiler. Mal ve mülksüz olarak göç eden bu topluluğa yerliler “Kazak” adını verdiler.⁴ Moğol hanının desteğini alan Kazak hanları bu bölgede Kazak Hanlığı’nın temelini attılar. 15. yüzyılın sonlarına doğru Deşt-i Kıpçak’ın büyük bir bölümünü kontrol altına ala-

¹ Zeki Velidi Togan, *Bugünkü Türkili, Türkistan*, İstanbul, 1981, s. 36-37.

² Muhabay Engin, *Kazak ve Tatar Türkleri*, İstanbul, 1976, s. 34.

³ Reşit Rahmeti Arat, “Kazakistan” Maddesi, *İslam Ansiklopedisi*, c. VI, s. 499.

⁴ Kurabek Kumaneliuli, “Tarihi Kezende Terenirek Unilsek”, *Kazak Tarihi*, Nu. 2, 1993, s. 19.

cak kadar güçlendiler.⁵ 1456 yılında Kerey ve Canibek Sultanların bu bölgede Kazak Hanlığı'nı kurması sonucu Kazak halkı etnik bir topluluk olarak tarih sahnesine çıkmış oldu.⁶

Canibek Han'ın oğlu Kasım Han devrinde güneyde Şeybani Han ile yapılan mücadelede üstünlük sağlanmış ve Sırderya bölgesinin kontrolü Kazak Hanlığı'nın eline geçmişti. Kuzeyde ise Nogay Hanlığı'nın iç mücadeleler neticesinde zayıflaması üzerine bir kısım halk Kazak Hanlığı'na katıldı. 1523 yılında Kasım Han'ın ölümünden sonra yerine geçen oğlu Tahir Han, Kazak birliğini koruyamadı. Dış baskılar ve iç çekişmeler sonucunda Kazak Hanlığı cüzlere bölündü. Kasım Han'ın ölümünden sonra ortaya çıkan siyasi boşluk ile başlayan siyasi mücadelelerin neticesinde Kazak boylarının siyasi bakımdan birbirlerinden ayrılması ile oluşan yön, taraf, bölüm anlamına gelen "cüz"ler ortaya çıktı.⁷ Kişi Cüz, Orta Cüz ve Ulu Cüz olmak üzere üç siyasi idari bölgeye ayrılan Kazakların, zaman içinde ayrıldıktan sonra da dirayetli hanların yönetiminde ya da ortak tehlike karşısında yeniden birleştikleri görüldü.⁸

1680 yılında han olan Tevke Han zamanında komşu ülkelerle dostane ilişkiler kurulmuş, dağınık Kazak siyasi birliği tekrar bir merkez etrafında birleştirilmeye çalışılmıştır. Tevke Han'ın, iktidarının belirgin özelliklerinden birisi de adet ve kanunların sistematik bir şekilde tespit edilmesidir. Tevke Han, Kazakların bütün adet ve hukuk normlarını bir araya getirmek için Tuli Ali Bey başkanlığında altı ilim adamından oluşan bir heyete Ahengeren Irmağının kıyısında "Ceti Cargı"⁹ adı verilen kanun külliyyatını hazırlatmıştır.¹⁰

Tevke Han'ın ölümünden sonra Kazak siyasi birliği yeniden parçalanmış bir taraftan doğudan gelen Moğol ve Kalmuk kabilelerin saldırıları sonucu sıkışan Kazak cüzleri, diğer taraftan da I. Petro'nun Çar olmasıyla birlikte Kazakistan ve Türkistan üzerinde ilgisi artan Rusya'nın istilasına maruz kalmışlardır. Asya ticaretinin önemli bir kapısı olarak Kazak bozkırlarını gören Çar I. Petro, Kalmuk ve Başkırt kabilelerinin saldırıları sonucunda sıkışan Küçük Cüz Han'ı Ebu'l Hayr Han'a Başkırt kabile reisi Aldarbay vasıtasıyla Başkırtlar ile barış içinde yaşamak istiyorlarsa Rusya'nın himayesini talep etmelerinin gerektiği haberini ulaştırmış¹¹,

⁵ Şirîn Akıner, *Sovyet Müslümanlar*, İstanbul, 1995, Çev. Tufan Buzpınar, Ahmet Mutu, s. 245-247.

⁶ Avelbek Konıratbayev, *Kazak Adebıyatının Tarihi*, Almatı, 1994, s. 26-27.

⁷ Ocetbek Ömirzakov, *Reseyge Kosılgannan Ne Uttık?*, Almatı, 1999, s. 9.

⁸ A.Kayyum Kesici, *Dün, Bugün ve Hedefteki Kazakistan*, İstanbul 2003, s. 40.

⁹ "Ceti Cargı"1804 yılında "Yappas" boyu aksakalı Köbey Şüküraliyev'in ağzından kaleme alınmıştır. Yasanın on bir maddesi 1820'de G. Spassky tarafından "Sibirskiy Vestnik"de yayınlandı. Bkz. S.G. Klyashtorny ve I.T. Sultanov, *Kazakistan-Türkün Üç Bin Yılı*, Çev. D. Ah-sen Batur, İstanbul, 2004, s. 320.

¹⁰ Bağış Gabdulina, "Tevke Tusındaki Kazak Handığı", *Kazak Tarihi*, Nu. 6, 2006, s. 4.

¹¹ Martha Brill Olcott, *The Kazakhs*, Stanford, 1987, s. 30.

dış saldırılar neticesinde sıkışan Ebu'l Hayr Han'ın yardım talebi Rusya'nın Kazakistan'ı işgal sürecinin başlangıcı olmuştur. 19. yüzyılın ortalarına gelindiğinde Küçük, Orta ve Ulu Cüz olmak üzere Kazak bozkırlarının tamamını işgal eden Rusya, bir taraftan da işgal ettiği bölgelerde otoritesini sağlamlaştırabilmek için idari teşkilatlanmayı gerçekleştirmiştir. 1824 yılında çıkartılan kanunla Kazakistan'ın Turgay ve Ural bölgelerinin yönetimi Orenburg Genel Valiliği'ne, Akmola ve Semey bölgeleri Batı Sibirya Genel Valiliğine devredilmiştir.¹² Bu dört bölge daha sonraki yıllarda Omsk merkez kabul edilerek "*Step Genel Valiliği*" adı altında birleştirilmiştir. Kazakistan'ın güneyinde kalan ve Kazakların yoğun olarak yaşadıkları Sırderya ve Semireçi eyaletleri ise bu bölgede kurulan "*Türkistan Genel Valiliği*" yönetimine bırakılmıştır.¹³

Kazakistan'ın işgalini tamamlayan Rusya, işgal ettiği bölgelerde katı bir sömürge siyaseti izlemiştir. Rusya'nın Kazakistan'ı sömürgeleştirme hareketinin ilk adımı Kazak bozkırlarında uyguladığı iskan siyaseti olmuştur. Rus idareciler, bu siyasetlerini gerçekleştirmek için önce kale inşaatlarını bahane ederek Kazak arazilerini devletleştirip Rus Kazak birliklerini buralara yerleştirdiler.¹⁴ Daha sonra Rusya'dan göç ettirilen fakir Rus köylüleri için tarım arazileri açma bahanesiyle hayvancılıkla uğraşan Kazakların kullandıkları otlaklar ellerinden alınarak Rus köylüleri buralara iskan ettirdiler.¹⁵

Verimli Kazak topraklarının işgali sonucunda hayvancılıkla geçinen Kazakların hayvanları için gerekli otlak alanlarının daraltılması, Rusların istedikleri yere kale inşa etmeleri, haksız yere halktan alınan vergiler ve Rus memurların halka kötü davranmalarına karşı Kazaklar tepkilerini yapmış oldukları bağımsızlık mücadeleleriyle göstermişlerdir. Rus işgalinin genişlemesi sonucu Kazakistan'da birçok ayaklanma meydana gelmiş, bazıları bütün Kazakistan'da etkisini göstermiştir. Bu ayaklanmaların en etkilileri Sırım Batur, Colaman Tilenşe, İsatay Tayman ve Kenesarı Kasımoğlu ayaklanmalarıdır. Bunlardan başka da Rus işgaline karşı küçük çaplı birçok başkaldırı hareketi de olmuştur.

Bu dönemde Kazakların sosyal hayatının kendisine özgü nitelikleri vardı. Kazakların sahip oldukları göçebe ve yarı göçebe hayat tarzı, sosyo-ekonomik hayatının biçimlenmesinde etkili olmuştur. Göçebe yaşam tarzının ağır tabiat şartları ile dış tehditlere açık olması, Kazaklar arasındaki akrabalık bağının güçlenmesine ve "*avıl, boy, cüz*" gibi sosyal-siyasi birlikteliklerin kurulmasına sebep olmuştur.¹⁶ Sosyolojik açıdan toplum-

¹² Serik Meşimbayev, *Patşalık Reseydin Otarlık Sayasatı*, Almatı, 1994, s. 35.

¹³ Edward Alworth, *Central Asia*, London, 1994, s. 152.

¹⁴ Telcan Sonayulu, *Yer Tağdırı El Tağdırı*, Almatı, 1995, s. 30.

¹⁵ Daniel Brower, *Turkestan and The Fate of The Russian Empire*, London, 2003, s. 126-131.

¹⁶ Steven Sabol, *Russian Colonization and The Genesis of Kazak National Consciousness*, New York, 2003, s. 9-11.

sal hayat feodal temele dayanmakta idi. Kazak toplumu biri “Ak-Süyek- (Ak Kemik)” diğeri “Kara-Süyek (Kara Kemik)” olmak üzere birbirine tamamen zıt iki sosyal gruptan oluşmuştu. Ancak bu iki grup arasındaki farklılık ekonomik değil, siyasi ve hukuki yöndendi. Sadece sultanlar ve Cengiz Han’ın soyundan gelenlerle, Hz. Muhammed’in ashabının torunları sayılan “Hocalar” “Ak-Süyek” zümresine mensuptular. Toplumun bunlar dışında kalan tüm fertleri “Kara-Süyek” idiler. Toplumun tabaka işaretlerine göre gruplara ayrılması ve işaretlere göre farklı hukuk normları uygulanması prensibine her zaman sıkı bir şekilde dikkat edilirdi. Hanlık döneminde oluşan sosyal yapıdaki bu statü ayrımı etkisini Kazaklar Rusya’nın hakimiyeti altına girdikten sonra da uzun süre devam ettirmiştir.¹⁷

Türk devletlerindeki sözlü edebi gelenek Kazak Hanlığı zamanında Kazaklar arasında da devam etmiştir. Hanlık dönemine ait en önemli sözlü edebiyat ürünleri kahramanlık destanlarıdır. Bunlar arasında: “Alpamış”, “Er-Sayın”, “Ertayın”, “Er Kosay”, “Töre Han”, “Koblantı” bulunmaktadır. Hanlık döneminde Kazak sözlü edebiyatı alanında Kazak şairleri ve ozanlarının edebi ürünleri de önemli yer tutar. Geleneksel Kazak nazımının temelini atmış olan bu ozanlar, Kazak soylularının himayesi altında olup onlarla birlikte göçer konarlardı. Eserlerinde Sufi düşüncesini yansıtan bu ozanlara köy köy dolaşan, destan ve menkıbeleri sözlü olarak nakleden ya da doğaçlama şiirler okuyan “Akın”lardan farklı olarak “Cıray” denirdi. Cıraylar mensubu bulundukları kabileden bilge kişi olarak saygı görür hanlar ve sultanlara danışmanlık yaparlardı.¹⁸

Rusya’nın Kazakistan’ı işgaliyle birlikte Kazak kültürel hayatında önemli değişiklikler olmuştur. Kazak bozkırlarında önce Rusya’nın teşviikiyle Tatarların etkisi görülmüştür. Rusya’nın İslam siyaseti sonucu Tatarlar, Kazak bozkırlarına II. Katerina’nın teşvikleriyle gelerek kısa zaman içerisinde Rusya İmparatorluğunun etki alanında İslami propaganda ve düşüncenin kaynağı olan Buhara ulemasının yerini almışlardır.¹⁹ Kazak kültürel hayatında uzun süre Tatarların etkisi görüldükten sonra 19. yüzyılın ortasından itibaren Rusya’nın etkisi de görülmeye başladı. Kazak kültürel hayatında Rusya’nın etkisinin artmasında Kazakistan’da açılan Kazak-Rus okullarının yanında buraya farklı sebeplerden dolayı gelen P.P. Semenof, G.N. Ponyain, A.I. Maksheev, V.D. Dal gibi reformist Rus aydınlarının da önemli rolü olmuştur. Bu dönemde bu bölgelere de gelen Rus aydınları batılılaşma hareketinin öncüleri olarak kabul edilen Çokan Velihanov, İbrahim Altınsarı ve Abay Kunanbayev gibi 19. yüzyıl Kazak aydınları üzerinde etkili olmuşlardır.²⁰

¹⁷ Sabol, *a.g.e.*, s. 349.

¹⁸ Olcott, *a.g.e.*, s. 21.

¹⁹ Oliver Roy, *Yeni Orta Asya ya da Ulusların İmal Edilişi*, İstanbul, 2000, s. 64.

²⁰ A.S. Zenkovsky, *Rusya’da Pantürkizm ve Milliyetçilik*, Çev. İ. Kantemir, İstanbul, 1978, s. 53.

20. yüzyılın başında ise Rusya’da meşrutiyetin ilanı ile doğan fikri ve siyasi özgürlük etkisini Kazak bozkırlarında da gösterdi. Kazaklar arasında da siyasi ve fikri hareketler gelişmeye başladı. Bu hareketler önce Rusya’nın sömürü ve asimilasyon politikalarına karşı tepki niteliğinde doğdu. Rus politikalarına karşı Kazak aydınları ilk milli tepkilerini Rusya politikalarının aleyhinde yaptıkları mitingler ve şikayet dilekçeleriyle gösterdiler. Bu gelişmeler Kazak aydınlarının halk üzerinde etkisini artırmasına sebep oldu. Doğan özgürlük ortamında ortaya çıkan Kazak basını politik görüşlerin çeşitlenmesine ve politik atmosferin güçlenmesine sebep oldu.²¹ Kazakistan’da 1907 yılında yayınlanan “*Serke*” gazetesi ilk milli yayın organıdır. Daha sonra 1911 yılında Muhammetcan Seralin tarafından “*Aykap*” dergisi, 1912 yılında Elevsin Byorin tarafından “*Kazakistan*” gazetesi ve 1913 yılında ise Ahmet Baytursun ve Mircakup Dulatov tarafından “*Kazak*” gazetesi yayınlanmıştır. 1917 Şubat ihtilaliyle birlikte gazete ve dergilerin sayısında önemli bir artış olmuştur.

1917 yılında Rusya’daki Şubat ihtilali sonucu Kazakistan’da önemli siyasi gelişmeler meydana gelmiştir. Kazak aydınları öncülüğünde önce Kazakistan’ın muhtelif şehirlerinde bölgesel Kazak kongreleri toplanmış daha sonra ise bütün bölgelerden gelen delegelerin katılımıyla I. ve II. Kazak genel kongreleri düzenlenmiştir. II. kongrede ise Rusya’daki 1917 yılı Ekim Bolşevik ihtilali de dikkate alınarak Alaş Orda Otonomisi kurulması kararı alınmıştır. Alihan Bökeyhanov önderliğinde kurulan müstakil hükümet Bolşeviklerin Kazakistan’ı işgaliyle son bulmuştur. Ağustos 1920’de Kırgız-(Kazak) Sovyet Otonom Sosyalist Cumhuriyeti kurularak Sovyet Rusya’ya bağlanan Kazak topraklarında yeni bir dönem başlamıştır.

Ancak Sovyet döneminde de Kazak halkının çektiği sıkıntılar son bulmamış, Rusya, Çarlık döneminde geliştirdiği sömürü ve asimilasyon siyasetini bu dönemde de devam ettirmiştir. 1929-1934 yılları arasında yapılan kolektifleştirme çalışmaları sonucu Kazaklar arasında açlık başlamış, birçok Kazak hayatını kaybetmiştir. Bu felaketten sonra Kazak halkı ülkesini terk edenlerle birlikte nüfusunun üçte ikilik kısmını kaybetmiştir.²² Bu dönemde Kazaklar için başlayan bir başka tehlike ise 1930-1937 yılları arasında Kazak aydınlarına karşı başlatılan yok etme hareketidir. Alaş Orda hareketi içinde yer almış birçok Kazak aydını bu dönemde suçlanarak sürgün edilmiş ya da öldürülmüştür.

Kazaklar Sovyet döneminde de kültürel alandaki faaliyetlerine devam etmişlerdir. Bu dönemde, Kuanış Satbayev, Muhtar Avezov, Yusufbek Aymatov, Saken Seyfulin, Gabit Musirepov, Sancar Asfendiyarov, Külaş Bayseyitova ve Sara Jiyenkulova gibi şahsiyetler yetişmiştir. Sovyet Rus-

²¹ Olcott, *a.g.e.*, s. 100-101.

²² A.Kayyum Kesici, *Dün, Bugün ve Hedefteki Kazakistan*, İstanbul, 2003, s. 208-209.

ya'nın uyguladığı kültürel asimilasyona karşı Kazaklar milli kimliklerini korumak için mücadele etmişlerdir. Bu mücadele 1986 yılındaki Aralık ayaklanmasında en sert haliyle kendini göstermiştir. Resmi kaynaklar bu ayaklanmanın, Kazak olan Dinmuhammed Kunayev'in görevden alınıp, Rus Kolbin'in Kazakistan Komünist Partisi Genel Sekreterliği'ne getirilmesinden dolayı çıktığını söylese de, aslında ayaklanma; Komünist parti diktatörlüğüne, Ruslaştırma siyasetine, nükleer silah üretim sahalarının Kazakistan'da ve Kazakların yoğunlukta olduğu bölgelerde kurulmasına ve ekolojik kirlenmenin çok büyük boyutlara ulaşmasına karşı yapılmıştır. 1986 yılındaki bu ayaklanma Sovyetler Birliği'ne bağlı diğer Türk Cumhuriyetlerinin uyanmasına ve onların da bağımsızlık mücadelelerinin başlamasına örnek olmuştur.²³

16 Aralık 1991'de bağımsızlığını ilan eden Kazakistan'la onu ilk tanıyan ülke olan Türkiye arasındaki ilişkiler bu tarihten itibaren hızlı bir gelişme trendi içine girmiştir. Başta kültürel alan olmak üzere birçok farklı alanda iki ülke arasında işbirliğine gidilmiştir. Kazakistan'ın ve diğer Türk Cumhuriyetlerinin bağımsızlıklarını kazanmalarıyla birlikte Türkiye'deki araştırmacıların bu ülkelere olan ilgisi artmıştır. Türkiye'de Rus hakimiyeti altında yaşatan Türk halklarına dair araştırmalar ilk olarak Osmanlı devletinin son dönemlerinde başlamıştı. Rusya Türkleri arasında gelişen "*Cedidçilik*" ile birlikte Rusya Türkleri ile Osmanlı Türkleri arasında başlayan kültürel etkileşim, Çarlık Rusya'sının baskısından kaçarak Osmanlıya sığınan Yusuf Akçura, Ahmet Ağaoğlu, Ali Hüseyinzade, Mehmet Emin Resulzade gibi muhacir Türk aydınları vasıtasıyla daha da kuvvetlenmiş, bunun neticesinde Osmanlı aydınlarının Rusya'da yaşayan Türkler üzerine olan ilgisini arttırmıştı. II. Meşrutiyetten sonra gelişen Türkçülük akımının da tesiriyle Türk dünyasına yönelik dernekler kurulmaya ve bunların bünyesinde yayınlar çıkarılmaya başlamıştı. 1908 yılında kurulan Türk Ocağı, 1911 yılından itibaren "*Türk Derneği*" adlı dergi yayınlamaya başlamış, bu dergi 17. sayısından itibaren ise "*Türk Yurdu*" adını almıştı.²⁴ Türkiye Cumhuriyetine kadar ki dönemde Kazakistan ve Türkistan'la ilgili araştırmalar ilk olarak Türk Yurdu dergisinde yayınlanmıştır.

Cumhuriyet Türkiye'siyle birlikte Türkiyat Enstitüsü'nün İstanbul Üniversitesi'ne bağlı olarak kurulması, ayrıca Türk Tarih Kurumu ve Türk Dil Kurumu'nun kurulması Türk dünyasına olan ilgiyi artırmıştır. Bu dönemde Reşit Rahmeti Arat, Sadri Maksudi Arsel, Saadet Çağatay, Tahir Çağatay, Abdülkadir İnan, Zeki Velidi Togan gibi Rusya Türklerinden olan aydınların Türk üniversitelerde görev almaları neticesinde bir-

²³ Mehmet Saray, *Kazakların Uyanışı*, Ankara, 2004, s. 188-190.

²⁴ Paul Dumont, "Türk Yurdu Dergisi ve Rusya Müslümanları", *Türk Yurdu* (Tütibay), C. 1, s. XVII-XVIII.

çok çalışma neşredilmiştir.²⁵ Özellikle, bu dönemde ortaya çıkan muhacir Türk basını, Türkistan ve Kazakistan'a yönelik çalışmaların çoğalmasına zemin hazırlamıştır. Bu yayınlar arasında Türkistan Milli Birliğinin Şubat 1927 tarihinde İstanbul'da yayınlamaya başladığı "*Yeni Türkistan*" dergisinin yeri önemlidir. Türkistan milli bağımsızlık ülküsünü desteklemek için yayınlanan bu dergi Türkistan halkları ile Türkiye halkı arasındaki kültür birliğini güçlendirmeyi kendilerine amaç edinmiştir.²⁶ Berlin'de Mustafa Çokay tarafından Çağatay Türkçesiyle 1929 yılı Aralık ayında yayınlamaya başladığı "*Yaş Türkistan*" dergisi diğer bir önemli yayın organıdır.²⁷ Bu dergilerle birlikte Kafkasya, Azerbaycan, İdil-Ural bölgesi ve Kırım'dan gelen muhacirlerin neşrettikleri yayın organlarında da Türkistan ve Kazakistan'a dair araştırmalar yer almıştır. Bu yayınlar arasında "*Azeri Türk (1928-1929)*", "*Odlu Yurt (1929-1931)*", "*Bildiriş (1930-1931)*", "*Yeni Kafkasya (1923-127)*" gibi gazete ve dergiler bulunmaktadır.²⁸

II. Dünya Savaşı sonrası girilen soğuk savaş döneminde dış politika Sovyetler Birliği'yle yaşanan sorunlar, Orta Asya ve Kafkasya araştırmalarının yavaşlamasına sebep olsa da 1950'li yıllardan sonra Demokrat Partinin iktidarıyla birlikte bu alandaki çalışmalar tekrar canlanmıştır. Bu dönemde Ziyaeddin Babakurban tarafından 1953 yılında yayınlanan "*Türkistan*" dergisi yanında "*Kuzey Kafkasya Kültür Dergisi (1970-1986)*", "*Birleşik Kafkasya (1964-1968)*", "*Ötüken (1964-74)*", "*Türk Dünyası (1966-1979)*" gibi yayın organlarında Türkistan ve Kazakistan'a dair konulara yer verilmiştir. Ayrıca 1950'li yılların ortalarında Doğu Türkistan'dan Türkiye'ye yapılan göçle gelen Hasan Oraltay, Halife Altay gibi Kazak aydınlarının da bu dönemde Kazakistan ve Türkistan sahası araştırmalarına büyük katkıları olmuştur. 1980'li yıllardan itibaren ise Türk Dünyasına olan ilginin artmasıyla birlikte "*Türk Dünyası Araştırmaları*", "*Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*", "*Emel*", "*Kardaş Edebiyatlar*", "*Türk Kültürü*" gibi bu alana yönelik dergiler yayınlanmaya başlamış ve bu alandaki çalışmalar bu dergilerde neşredilmiştir.

1990'lı yılların başında Kazakistan'ın bağımsızlığını kazanmasıyla birlikte Türkiye ile Kazakistan arasında yapılan kültürel anlaşmalar neticesinde doğan işbirliği ile hem Kazakistan'dan gelen akademisyenler hem de Türkiye'den bu bölgeye giden akademisyenler vasıtasıyla Kazakistan sahasındaki çalışmalarda önemli bir artış olmuştur. Kültürel anlaşmalar

²⁵ İsmail Türkoğlu, "Central Eurasian Studies in Turkey (1985-2002)", *Research Trend in Modern Central Eurasian Studies*, Part 1, Editör: Stephane A. Dudoignon, Komatsu Hisao Tokyo, 2003.

²⁶ Abdolvahap Kara, *Türkistan Ateşi Mustafa Çokay'ın Hayatı ve Mücadelesi*, İstanbul, 2002, s. 313.

²⁷ Kara, *a.g.e.*, s. 314.

²⁸ Türkiye'deki Rusya muhacirlerinin faaliyetleriyle ilgili olarak bkz. Lowell Bezanis, "Soviet Muslim Emigres in the Republic of Turkey", *Central Asian Survey*, C. 13, S. 1, 1993.

gereği yapılan öğrenci transferleri neticesinde Türkiye'ye gelen Kazak öğrencilerin Türkiye Türkçesini, Kazakistan'a giden Türk öğrencilerinde Kazak Türkçesi'ni ve Rusçayı öğrenmeleri bu alandaki Türkçe araştırmaları daha da zenginleştirmiştir. Yakın dönemde yayınlanmaya başlayan "*Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*", Ahmet Yesevi Üniversitesi bünyesinde yayınlanan "*Bilig*" dergisi, Uluslararası Stratejik Araştırmalar Kurumu tarafından yayınlanan "*Orta Asya ve Kafkasya Araştırmaları*" dergisi ve Türkiye'deki üniversitelere bağlı Türkoloji ve Türkiyat Enstitülerinin yayınladıkları dergilerde bu alana yönelik çalışmalar neşredilmektedir.

Yapmış olduğumuz bu bibliyografya çalışması iki ana bölümden oluşmaktadır. Birinci bölümde Türkçe neşredilen kitaplar, ikinci bölümde ise Türkçe makale ve bildiriler yer almaktadır. I. bölümde kitap künyeleri verilirken yazarın soyadı-adı, kitap adı varsa çeviren ya da aktaran, yayın yeri, yayın tarihi ve bulabildiğimiz ölçüde yayın evinin adını ya da yayınlayan kuruluşun adını vermeye çalıştık. II. bölümde ise makale ve bildirileri karışık olarak verdik. Makalelerin künyesinde yazarın soyadı-adı, makale adı, varsa çeviren ya da aktaranın adı, yayınlandığı dergi ya da kitabın adı, cilt numarası, sayı numarası yayınlandığı yıl ve sayfa numaralarını verdik. Bildirilerde ise makalelerin tasnifinde uyguladığımız metodu kullandık. Bunun yanında bildirinin sunulduğu konferans ya da sempozyumun tarihini parantez içinde belirttik. Bibliyografya çalışmamızın kapsamına mümkün olduğunca Kazakistan ve Kazaklarla ilgili çalışmaları almaya çalıştık. Bununla birlikte "*Türkistan*", "*Orta Asya Türk Cumhuriyetleri*", "*Rusya Türkleri*", "*Rusya Müslümanları*" gibi başlıkların yer aldığı genel çalışmalardan Kazakları ve Kazakistan'ı ilgilendirenlerini kapsama dahil ettik.

Türkçe Kitaplar Bibliyografyası

- 1- Aça, Mehmet, *Kazak Türklerinin Destanları ve Destancılık Geleneği*, Kömen Yayınları, Konya, 2003.
- 2- Açıksöz, Halil, *Türk Dünyası Edebiyatı*, Türk Dünyası Araştırmaları Vakfı Yayınları, İstanbul, 1991.
- 3- Adji, Murat, *Kaybolan Millet (Deşt-Kıpçak Medeniyeti): Kumukların, Balkarların, Kazakların, Tatarların, Karaçayların, Yakutların, Çuvaşların, Gagavuzların, Kırım Tatarlarının, Bazı Rusların, Ukraynalıların ve diğer Türk (Kıpçak) Soyundan Dağılan Ama Köklerini Unutan Halkların Şecerelerine Dair*, Çev. Zeynep Bağlan Özer, Ankara Kültür, Dil ve Tarih Yüksek Kurumu, Atatürk Kültür Merkezi, Ankara, 2001.
- 4- Akgün, Engin, *Türk Dünyasında Din ve Gelenek Üzerine: Şamanizm, Burhanizm ve Yesevilik*, Doğu Kütüphanesi, İstanbul, 2008.
- 5- Akıner, Shirin, *Sovyet Müslümanları*, Çev. Ahmet Mutlu, Tufan Buzpınar, İnsan Yayınları, İstanbul, 1995.

- 6- Alpargu, Mehmet, *Onaltıncı Yüzyılda Kazak Hanlıđı*, Ankara, 1995.
- 7- Alpargu, Mehmet, *Onaltıncı Yüzyılda Türk Dünyası: Özbek ve Kazak Hanlıkları*, Ankara, 1994.
- 8- Alpargu, Mehmet, *Yeniçağda Kazak Türkleri*, Ankara, 1996.
- 9- Alptekin, Ali Berat, *Kazak Masallarında Seçmeler*, Akçağ Yayınları, Ankara, 2003.
- 10- Alptekin, Ali Berat, *Yesevi Ocağında 210 Gün*, Türkiye ve Türk Dünyası İktisadi ve Sosyal Araştırmalar Vakfı, Elazığ Şubesi Yayınları.
- 11- Altay, Halife, *Kazak Türklerine Ait Şecere*, İstanbul, 1976.
- 12- Altay, Halife, *Anayurttan Anadolu'ya*, Kültür Bakanlığı Yayınları, Ankara, 1981.
- 13- Andican, Ahad, *Cedidizm'den Bağımsızlığa Hariçte Türkistan Mücadelesi*, Emre Yayınları, İstanbul, 2003.
- 14- Arıkan, Metin, *Kazak Destanları I*, TDK Yayınları, Ankara, 2007.
- 15- Armuhamedov, Muhammedrahim, *Hoca Ahmed Yesevi ve Türkistan*, Aktaran: Ali Abbas Çınar-İsmail Kallımcı, Bilig Yayınları, Ankara, 2001.
- 16- Asanbay, Aksar, *Turan Büyükleri*, Çev. Aşur Özdemir, Kazakistan Süleyman Demirel Üniversitesi Yayınları, İstanbul, 2003.
- 17- Aslıyüce, Erdoğan, *Türkistan İki Dünya Eşiğı*, Yeni Avrasya Yayınları, Ankara, 2005.
- 18- Atatürk 4. Uluslararası Kongresi (25-29 Ekim 1999, *Türkistan-Kazakistan*), C. I-II., Atatürk Araştırma Merkezi; Hoca Ahmet Yesevi Uluslararası Türk-Kazak Üniversitesi, Ankara, 2000.
- 19- Avezov, Muhtar, *Folklor Yazıları*, Haz. Ali Abbas Çınar, Bilig Yayınları, Ankara, 1997.
- 20- Avezov, Muhtar, *Makaleler*, Haz. Zeyneş İsmail-Ahmet Güngör, Bilig Yayınları, Ankara, 1997.
- 21- *Bağımsızlığın İlk Yılları (Azerbaycan-Kazakistan-Kırgızistan-Özbekistan-Türkmenistan)*, Kültür Bakanlığı Halk Kültürlerini Araştırma ve Geliştirme Genel Müdürlüğü Yayınları: 221, Türk Cumhuriyetleri Dizisi: 2, Ankara, 1994.
- 22- *Bağımsızlığın İlk Yılları: Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan, Özbekistan, Türkmenistan*, Haz. Büsra Ersanlı, Kültür Bakanlığı, Ankara, 1994.
- 23- *Bağımsızlıklarının 10. Yılında Türk Cumhuriyetleri: Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan, Özbekistan, Türkmenistan*, Editörler: Emine Gürsoy Nısgalı-Erdal Şahin, Türkistan ve Azerbaycan Araştırma Merkezi, Netherland, 2002.
- 24- *Başlangıcından Günümüze Kadar Türkiye Dışındaki Türk Edebiyatları Antolojisi (Nesir-Nazım): Kazak Edebiyatı-I*, Proje Yöneticisi: Nevzat Kösoğlu, Haz. Mekemtaş Mirzahmetuli, Kültür ve Turizm Bakanlığı, Ankara, 2004.
- 25- *Başlangıcından Günümüze Kadar Türkiye Dışındaki Türk Edebiyatları Antolojisi (Nesir-Nazım): Kazak Edebiyatı-II*, Proje Yöneticisi: Nev-

zat Kösoğlu, Haz. Mekemtaş Mirzahmetuli, Kültür ve Turizm Bakanlığı, Ankara, 2004.

26- Batmaz, Nihat, *Kazakistan'ın Sosyo-Ekonomik Analizi ve Türkiye İle İlişkileri*, Beta Basım Yayım, İstanbul, 2003.

27- Bayniyazov, Ayabek, Koç, Kenan ve Başkapan, Vehbi, *Kazak Türkçesi Türkiye Türkçesi Sözlüğü (Ciltli)*, Akçağ Yayınları, Ankara, 2003.

28- Baysun, Abdullah Recep, *Türkistan Milli Hareketleri*, Zaman Kitabevi, İstanbul, 1945.

29- Bennigsen, A., C.L. Quelquejay, *Step'te Ezan Sesleri*, Kent Basım-evi, İstanbul, 1981.

30- Bilgen, İpek, *Kazak Dili Grameri*, Ankara, 1982.

31- Biray, Nergiz, *Türkiye'deki Afgan Kazakları Ağzı*, TDK Yayınları, İstanbul, 2009.

32- Boz, Erdoğan, *Rotterdam'dan Almatı'ya Türkçe Konuşmak*, Divan Yayınevi, İstanbul, 2006.

33- Bozkurt, Mehmet Fuat, *Dilbilim Açısından Afganistan Kazak Ağzı* (Doçentlik Tezi), T.C. Ege Üniversitesi, Sosyal Bilimler Fakültesi Türk Dili ve Edebiyatı Bölümü, (Fotokopi), 1980.

34- Böjeyev, M., D.N. Kavbekova ve K.Ş. Begimbayeva, *İhtilale Değın Çıkan Kazakça Edebi Kitaplar*, Çev. Aşur Özdemir, Kazakistan Süleyman Demirel Üniversitesi, Almatı, 2003.

35- Castagne, Joseph, *Türkistan Milli Kurtuluş Hareketi: Türk Ülkele-
rinde Komünizm Hâkimiyetinin Başlangıcı*, Çev. R. Uzman, Orkun Yayın-
evi, İstanbul, 1980.

36- Carmuhammetuli, Muhammetrahim, *Hoca Ahmet Yesevi ve Tür-
kistan*, Aktaran: Ali Abbas Çınar-İsmail Kallımcı, Ankara, 2001.

37- Çağatay, Tahir, *Türkistan Milli Hareketi ve Mustafa Çokay*, (Çıka-
ran: A.Oktay), İstanbul, 1950.

38- Çağatay, Saadet, *Türk Lehçeleri Üzerine Denemeler*, Ankara Üni-
versitesi Basımevi, Ankara, 1978.

39- Çağatay, Saadet, *Türk Lehçeleri Örnekleri II: Yaşayan Ağız ve Leh-
çeler*, Ankara Üniversitesi Basımevi, Ankara, 1978.

40- Çakıroğlu, Altınsaş Kurmanalı, *Türkiye Türkçesi ve Kazak Türkçe-
si'nin Fül Zamanları Açısından Karşılaştırılması*, Alfa Aktüel Yayınları, İs-
tanbul, 2009.

41- Çembel, Hasan Cemil, *Türkler: Dilleri ve Kaderleri*, Türk Tarih Ku-
rumu, Ankara, 1949.

42- Çetin, Ayşe Yücel, *Kazakistan Sahası Halk Hikayeciliği*, Gündüz
Eğitim ve Yayıncılık, Ankara, 2003.

43- Çınar, Ali Abbas, *Muhtar Avezov ve Folklor Yazılarından Seçmeler*,
Bilig Yayınları, Ankara, 1997.

44- Çokay, Mustafa, *Mariya Çokay: Estelikler*, İstanbul, 1997.

45- Çokay, Mustafa, *1917 Yılı Hatıra Parçaları*, Ankara, 1988.

- 46- Çokayoğlu, M.Y., *Eşinin Ağzından Mustafa Çokayoğlu*, (Çeviren: Türkistanlı), İstanbul, 1972.
- 47- Delil, M., *Türkistan Türklerinin Büyük Milliyetçi ve Yurtseverlerinden Mustafa Çokay Albümü*, İstanbul, 1994.
- 48- Demirci, Mehmet, *Türkistan Notları: Yesevi Diyarında 6 Ay*, Kubbealtı Neşriyat, İstanbul, 1996.
- 49- Devlet, Nadir, *Rusya Türklerinin Milli Mücadele Tarihi (1905-1917)*, TTK Yayınları, Ankara, 1999.
- 50- Devlet, Nadir, *Çağdaş Türk Dünyası*, Marmara Üniversitesi Fen-Edebiyat Fakültesi Yayınları, İstanbul, 1989.
- 51- Devlet, Nadir, *Çağdaş Türkiler-Doğuştan Günümüze İslam Tarihi'ne Ek*, Akçağ Yayınları, İstanbul, 1993.
- 52- Devlet, Nadir, *SSCB'deki Türkler Ağırlıklı Çağdaş Türk Dünyası*, İstanbul, 1989.
- 53- Duvlat, Mir Yakup, *Uyan Kazak*, Haz. A.Şekür Turan, Yaş Türkistan, İstanbul, 1971.
- 54- Ekşi, R. ve E. Cihangir, *Dr. Baymirza Hayit Armağanı*, Yesevi Yayıncılık, İstanbul, 1999.
- 55- Engin, Muhabay, *Kazak Türkleri'nin İstanbul'daki Yeni Kenti ve Bazı Gerçekleri*, Türkeli Yayınları, İzmir, 1973.
- 56- Engin, Muhabay, Ferit Ağı, Nadir Devlet ve Ali Akış, *Kazak ve Tatar Türkleri*, Boğaziçi Yayınları, 1976.
- 57- Ercilasun, Ahmet Bican, *Karşılaştırılmalı Türk Lehçeleri Sözlüğü*, Kültür Bakanlığı, Ankara, 1991.
- 58- Ercilasun, Ahmet Bican, *Türk Dünyası Üzerine İncelemeler*, Akçağ Yayınları, Ankara.
- 59- Ergaliyeva, Janat ve Nurhat Şakuzadaulı, *Kazak Kültürü*, "KA-TEV" Uluslararası Eğitim ve Kültür Vakfı Yayınları, Almatı, 2000.
- 60- Ergun, Metin, *Kopuz Sarını (Kazak Aşık Tarzı Şiir Geleneği Akın ve Cıvırlar)*, Kültür Bakanlığı Yayınları, Ankara, 2002.
- 61- Erşahin, Seyfettin, *Türkistan'da İslam ve Müslümanlar: Sovyet Dönemi*, TDV Yayınları, Ankara, 1999.
- 62- *Eski Devirlerden Günümüze Kazakistan ve Kazaklar*, Çev. Abdulvahab Kara, Selenge Yayınları, İstanbul, 2007.
- 63- Godfrey, Lias, *Büyük Kazak Göçü (Kazak Exodus)*, Çev. Türkay Lenger, Nebioğlu Yayınevi, İstanbul, 1960.
- 64- Gouliev, Rasul, *Petrol ve Politika: Petrol Üreten Ülkeler Arasında Yeni İlişkiler Azerbaycan, Rusya, Kazakistan ve Batı Ülkeleri*, Çev. Fatma Feran, Ar Matbaacılık, İstanbul, 1997.
- 65- Gömeç, Sadettin, *Türk Cumhuriyetleri ve Toplulukları Tarihi*, Akçağ Yayınları, Ankara, 1999.
- 66- Güler, Halit, *Sovyetler Birliği'ndeki Türkler*, TDV Yayınları, Ankara, 1990.

- 67- Hayit, Baymirza, *Türkistan Devletlerinin Milli Mücadeleler Tarihi*, TTK Yayınları, Ankara, 1995.
- 68- Hayit, Baymirza, *Sovyetler Birliği'ndeki Türklerin ve İslam'ın Bazı Meseleleri*, Türk Dünyası Araştırmaları Vakfı Yayınları, İstanbul, 1987.
- 69- Hayit, Baymirza, *Türkistan'da Öldürülen Türk Şairleri*, Kardeş Matbaası, Ankara, 1971.
- 70- Hayit, Baymirza, *Türk Dünyasında Rus Emperyalizmi İzleri*, Sabah Yayınları, İstanbul, 1978.
- 71- Hayit, Baymirza, *Basmacılar: Türkistan Milli Mücadeleleri Tarihi 1917-1934*, TDV Yayınları, İstanbul, 1997.
- 72- Hıdıraliyev, Darhan, *Mustafa Çokay, Hayatı, Faaliyetleri ve Fikirleri*, Yeni Avrasya Yayınları, Ankara, 2001.
- 73- Ilgar, İhsan, *Rusya'da Birinci Müslüman Kongresi*, Kültür Bakanlığı, Ankara, 1988.
- 74- İbrayev, Şakir, *Destanın Yapısı (Kazak Destanlarında İnsan, Zaman ve Mekan)*, Çev. Ali Abbas Çınar, Atatürk Kültür, Dil ve Tarih Yüksek Kurumu, Ankara, 1998.
- 75- İsatov, Mezgil, *Kazak Masalları*, Gendaş Kültür, İstanbul, 1998.
- 76- İsina, Almagül, Bolat Korganbekov ve Kenan Koç, *Kazak Edebiyatı-I Kazak Folkloru ve Sovyet Dönemi Öncesi Kazak Edebiyatı*, IQ Yayıncılık, İstanbul, 2007.
- 77- İsina, Almagül, Bolat Korganbekov ve Kenan Koç, *Kazak Edebiyatı-II Kazak ve Sovyet Dönemi Öncesi Kazak Edebiyatı*, IQ Yayıncılık, İstanbul, 2007.
- 78- İsmail, Zeyneş ve A. Abbas Çınar, *Abay*, Türksoy, Ankara, 1995.
- 79- İsmail, Zeynel ve Muhittin Gümüş, *Türkçe Açıklamalı Kazak Atasözleri*, Engin Yayınevi, 1995.
- 80- İsmail, Zeyneş, *Türkçe-Kazakça Sözlük*, Lazer Ofset, İstanbul, 1995.
- 81- İsmail, Zeyneş ve Ali Abbas Çınar, *Abay'ın Eserlerinde Seçmeler*, Kamer Matbaası, Ankara, 1995.
- 82- İsmail, Zeyneş, *Kazak Türkleri*, Yeni Türkiye Yayınları, Ankara, 2002.
- 83- Kalafat, Yaşar, *Balkanlar'dan Uluğ Türkistan'a Türk Halk İnançları: Hazara, Karakalpak, Karapapağ, Dağıstan, Nogay, Kabartay, Karaçay, Karay, Ahıska, Bulgar, Gagauz, Başkurt, Çuvaş, Altay, Kazak, Tatar Türkleri*, Kültür Bakanlığı, Ankara, 2002.
- 84- Kalkan, İbrahim, *'Kazak Petrolleri ve Uluslararası Güçler'*, Türk Cumhuriyetleri ve Petrol Boru Hatları, Der. Alaeddin Yalçınkaya, İstanbul, 1998.
- 85- Kalkan, Mustafa, *Kırgızlar ve Kazaklar*, Selenge Yayınları, İstanbul, 2006.
- 86- Kara, Abdulvahap, *Türkistan Ateşi: Mustafa Çokay'ın Hayatı ve Mücadelesi*, Da Yayınları, İstanbul, 2002.
- 87- Kara, Abdulvahap, *Kazakistan'ın Yeniden Doğuşu: 1986 Olayları*, Ufuk Ötesi Yayınları, İstanbul, 2006.

- 88- Karaca, Selim, *Kazak Destanları III*, TDK Yayınları, Ankara, 2007.
- 89- Kasimov, Sadık, *Kazakların Milli Yemekleri*, Ankara, 1992.
- 90- Kayabalı, İsmail ve Cemender Arslanoğlu, *Orta Asya Türklüğünün Tarihi ve Bugünkü Durumu*, Kömen Yayınevi, Ankara, 1978.
- 91- Kazakbalası, C., *17-18 Aralık 1986 Kazakistan Olayları*, İstanbul, 1988.
- 92- Kazakbalası, C.G., *Göçten Sonra*, Türk Dünyası Araştırmaları Vakfı Yayınları, İstanbul, 1980.
- 93- *Kazakça Metinler*, Der. Saadet Çağatay, Ankara, 1961.
- 94- *Kazakistan Cumhuriyeti Gıda Piyasası: Yerinde Piyasa Araştırması*, Haz. Cengiz Türkay, İhracatı Geliştirme Etüd Merkezi, Ankara, 2003.
- 95- *Kazakistan İhracat Pazar Araştırması*, Haz. Rona Turanlı, İstanbul Ticaret Odası, İstanbul, 1995.
- 96- *Kazakistan İş Yapma Rehberi*, Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu, İstanbul, 2007.
- 97- *Kazakistan Tarihi: Makaleler*, TTK Yayınları, Ankara, 2007.
- 98- *Kazakistan Ülke Etüdü*, Haz. Meltem Duran, İstanbul Ticaret Odası, İstanbul, 2002.
- 99- *Kazakistan Ülke Raporu*, Yay. Haz. Ayşe Gürsoy, Taray Tavşanlı, Türk İşbirliği ve Kalkınma Ajansı, 1996.
- 100- *Kazakistan'da Dede Korkut* (Hazırlayan/Çevirenler: Prof. Dr. Abdimalik Nisanbayev, Dinara Düysebayeva, Banu Muhyayeva), Atatürk Kültür, Dil ve Tarih Yüksek Kurumu, Atatürk Kültür Merkezi Yayını, Ankara, 2000.
- 101- Kekilbayev, Abiş, *Efsanenin Sonu*, Da Yayıncılık, İstanbul, 2002.
- 102- Kenesbayev, İsmet, *Kazak Dilinde Saykılık ve Sanlak Sözcüklerinin Etimolojisi*, Ankara, 1969.
- 103- Kesici, A. Kayyum, *Dün Bugün ve Hedefteki Kazakistan*, İstanbul, 2003.
- 104- Kırgızoğlu, Fahrettin, *'Dede-Korkut Oğuznameleri' Işığında Karapapaklar (Borçalı-Kazak Uruğu'nun Kür-Aras Boylarındaki 1800 Yılına Bir Bakış)*, Erzurum, 1972.
- 105- Kırgızoğlu, Fahrettin, *Kazak ve Borçalı Boylarından Oluşan Karapapaklarda İnsan Heykelli Kabirtaşlar*, Ankara, 1996.
- 106- Klyashtorny, S.G. ve T.İ. Sultanov, *Kazakistan-Türkün Üç Bin Yılı*, Çev. D. Ahsen Batur, Selenge Yayınları, İstanbul, 2004.
- 107- Koç, Kenan, *Kazak Türkçesi Grameri*, Gazi Kitabevi, İstanbul, 2004.
- 108- Koç, Kenan, Ayabek Bayniyazov ve Vehbi Başkapan, *Kazak Türkçesi-Türkiye Türkçesi Sözlüğü*, Akçağ Yayınevi, Ankara, 2003.
- 109- Komatsu, Hisao, *20. Yüzyıl Başlarında Orta Asya'da Türkçülük ve Devrim Hareketleri*, Turhan Kitabevi, Ankara, 1993.
- 110- Köse, Nerin, *Kazak Düğünü*, Milli Folklor, Ankara, 2000.
- 111- Muhtar Awezov, *Seçilmiş Hikayeler*, Çev. Ferhat Tamir-Halil Arıcan, Türksoy, Ankara, 1997.

- 112- Nazarbayev, Ağabeyşülü Nursultan, *Tarihin Akışında*, Fatma Arıkan-Serdar Arıkan, Om Yayınevi, İstanbul, 2000.
- 113- Nazarbayev, Nursultan, *Kritik On Yıl*, Çev. Serdar Arıkan-Fatma Arıkan, Avrasya Bir Vakfı ASAM Yayınları, Ankara, 2003.
- 114- Nazarbayev, Nursultan, *Özgürlük ve Demokrasi Yolunda*, Hota-ma Kültür Yayınları, Ankara, 1992.
- 115- Nazarbayev, Nursultan, *Yüzyılların Kavşağında*, Bilig Yayınları, Ankara, 1997.
- 116- Nazarbayev, Nursultan, *Avrasya'nın Kalbinde*, Çev. Fatma Arıkan-Kutlukhan Şakirov-Cengiz Şimşek-Liliya Yakimova, Atamura, Alma-tı, 2005.
- 117- Nazpary, Joma, *Sovyet Sonrası Karmaşa (Kazakistan'da Şiddet ve Mülksüzleşme)*, Çev. Selda Somuncuoğlu, İletişim Yayınları, İstanbul, 2003.
- 118- Nisanbayev, Abdimalik, *Kazakistan'da Dede Korkut*, Ankara Kül-tür Merkezi, Ankara, 2000.
- 119- Ocak, Kemal, *Dünyada Türk Cumhuriyetleri Türk Halkları*, Düz-gün Yayıncılık, Ankara, 1999.
- 120- Oraltay, Hasan, *Alaş: Türkistan Türklerinin Milli İstiklal Parolası*, Büyük Türkeli Yayınları, İstanbul, 1973.
- 121- Oraltay, Hasan, Nuri Yüce ve Saadet Pınar, *Kazak Türkçesi Sözlüğü*, Türk Dünyası Araştırmaları Vakfı, İstanbul, 1984.
- 122- Oraltay, Hasan, *Doğu Türkistan Kazak Türkleri: Hürriyet Uğrun-da*, İstiklal Matbaası, İstanbul, 1976.
- 123- Oraltay, Hasan, *Kazak Türkleri*, Türk Kültür Yayını, İstanbul, 1976.
- 124- Öner, Mustafa, *Bugünkü Kıpçak Türkçesi (Tatar, Kazak ve Kırgız Lehçeleri Karşılaştırmalı Grameri)*, Atatürk Kültür, Dil ve Tarih Yüksek Kurumu TDK Yayınları, Ankara, 1998.
- 125- Özkan, Nevzat, *Türk Dünyası: Nüfus Sosyal Yapı Dil ve Edebiyat*, Geçit Yayınları, Kayseri, 1997.
- 126- Pekcan, Yıldız, *Tarih ve Etnografya Açısından Nevruz*, Boğaziçi Yayınları, İstanbul, 1993.
- 127- Radloff, Wihelm, *Türklerin Kökeni (Dilleri ve Halk Edebiyatı) (Ka-zak Lehçesi)*, Cilt: 3, Çev. Yasemin Ünlü-Hasan Yıldız-Arzu Ekinci, 2000.
- 128- Roy, Oliver, *Yeni Orta Asya ya da Ulusların İmal Edışı*, İstanbul, 2000.
- 129- Samituyulu, Jaksılık, *Kaharlı Altay*, Bengü Yayıncılık, İstanbul, 2007.
- 130- Saray, Mehmet, *Atatürk ve Türk Dünyası*, TTK Yayınları, Ankara, 1995.
- 131- Saray, Mehmet, *Kazak Türkleri Tarihi: Kazakların Uyanışı*, Nesil Yayınları, İstanbul, 1993.
- 132- Saray, Mehmet, *Kazakların Uyanışı: Kazakistan Tarihi*, Türk İş-birliği ve Kalkınma İdaresi Başkanlığı, Ankara, 2004.
- 133- Saray, Mehmet, *Rus İşgali Devrinde Osmanlı Devleti İle Türkistan Hanlıkları Arasındaki Siyasi Münasebetler (1775-1985)*, TTK Yayınları, Ankara, 1994.

- 134- Saray, Mehmet, *Türkistan Türkleri: Rus ve Çin İdaresinde Yaşayan Türklerin Milli Mücadele Tarihleri*, Veli Yayınları, İstanbul, 1984.
- 135- Saray, Mehmet, *Yeni Türk Cumhuriyetleri Tarihi*, TTK Yayınları, Ankara, 1996.
- 136- Serme, Abdüsselam, *Hoca Ahmed-i Yesevi Hazretlerinin Divan-ı Hikmet'inden Esintiler*, İzmir, 2003.
- 137- Sızdıkova, G. Rabia, *Milli Dönemden Önceki Kazak Edebi Dili*, Ankara, 1994.
- 138- Somuncuoğlu, Anar, *Kazakistan ve Özbekistan Ekonomileri Geçiş ve Büyüme Stratejileri*, Avrasya Stratejik Araştırmalar Merkezi Yayınları (ASAM), Türkistan Araştırmaları Dizisi, 2001.
- 139- Söylemez, Orhan, *Çağdaş Kazak Hikayeleri Antolojisi*, Eylül, 2004.
- 140- Süleyman, Olcas, *Aziya*, Yay. Haz. Kamil Veliyev-Fikret Türkmen-Mustafa Öner, Türk Dünyası Araştırmaları Vakfı Yayınları, İstanbul, 1992.
- 141- Sükan, Şinasi, *Türkiye Cumhuriyeti Dışındaki Türk Toplulukları*, Ankara, 1961.
- 142- Süleymanov, Olcas, *Fizikçinin Duası*, Da Yayıncılık, İstanbul, 2002.
- 143- Şahanov, Muhtar, *Cengiz Han'ın Sırrı*, Da Yayıncılık, İstanbul, 2002.
- 144- Şahanov, Muhtar, *Uygarlığın Yanılgısı*, Türk Dünyası Araştırmaları Vakfı Yayınları, İstanbul, 2002.
- 145- Şalekenov, V. ve N.O. Aldaber Genov, *Ortaçağ'da Aktöbe*, TTK Yayınları, Ankara, 2006.
- 146- Şimşir, Nahide, *Kazak Tarihi ve Kültürü Araştırmaları*, IQ Yayıncılık, İstanbul, 2008.
- 147- T.C. Almatı Büyükelçiliği, *Ticaret Müşavirliği Verileri*, Almatı, 2002.
- 148- T.C. Kültür Bakanlığı *Kazakistan Kültür ve Sanat Günleri 24 Nisan-1 Mayıs 1991*, Ankara, 1991.
- 149- *Türkçe-Kazakça Sözlük*, İlmi Neşriyat, İstanbul, 1992.
- 150- *Türkiye-Kazakistan Ekonomik İlişkileri*, DEİK, 2002.
- 151- *Türkistan Türklerinin Büyük Milliyetçi ve Yurtseverlerinden Mustafa Çokay Albümü*, Haz. M. Delil, İstanbul, 1942.
- 152- Tamir, Ferhat, *Barköl'den Kazak Türkçesi Metinleri (Gramer-Metin-Sözlük)*, Türk Kültürünü Araştırma Enstitüsü Yayınları, Ankara, 1989.
- 153- Taymas, A. Battal, *Rus İhtilalinden Hatıralar*, İstanbul, 1947.
- 154- Togan, Zeki Velidi, *Bugünkü Türkili (Türkistan)*, Enderun Kitabevi, İstanbul, 1981.
- 155- Togan, Zeki Velidi, *Hatıralar*, TDV Yayınları, Ankara, 1999.
- 156- Toygar, Kamil, *(Kardeş Mutfaklar) Türk Dünyası Yemeklerinden Örnekler (Azeri-Kazak-Kırgız-Özbek-Türkmen)*, Ankara, 1997.
- 157- Tural, Sadık, *Kazak Türklüğünü Aydınlatanlara Nisanbayev'in Bakışı*, Atatürk Yüksek Kurumu Atatürk Kültür Merkezi Başkanlığı, Ankara, 1999.

- 158- Turan, Şekür, *Türkistan Bibliyografyası*, Yaş Türkistan Yayınevi, Ankara, 1979.
- 159- Tülbasiyeva, Lezzet, *Kazakların Yaşam Estetiği*, TTK Yayınları, Ankara, 2004.
- 160- *Türk Dünyası El Kitabı*, Türk Kültürünü Araştırma Enstitüsü, Ankara, 1976.
- 161- *Türk Dünyasında Nevruz*, Yay. Haz. Nadir Devlet, Marmara Üniversitesi Türkiyat Araştırmaları, İstanbul, 1999.
- 162- *Türkistan'ın Piri Hoca Ahmet Yesevi ve Külliyesi*, Yay. Haz. Nurettin Parlak-Tayfun Atmaca, Çev. Anar Gül Omarova-Dosay Kenjetay-Enver Aliyev, Türk İşbirliği ve Kalkınma Ajansı, Ankara.
- 163- Türkdogan, Orhan, *Salihlide Türkistan Göçmenlerinin Yerleşmesi*, İzmir, 1969.
- 164- *Türkiye ve Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan Bilim Akademileri Ortak Toplantısı* (26-28 Haziran 2000, Ankara), Ankara, 2001.
- 165- Uludağ, İlhan, *Sovyetler Birliği Sonrası Bağımsız Türk Cumhuriyetleri ve Türk Gruplarının Sosyo-Ekonomik Analizi Türkiye İle İlişkileri*, TOBB, İstanbul, 1992.
- 166- Uygur, Vedat Ceyhun, *Kazak Türkçesi*, Kriter Yayınları, İstanbul, 2008.
- 167- Üçüncü, Kemal, *Kazak Türklerinin Kahramanlık Destanı Alpamış*, İstanbul, 2006.
- 168- Ülkü, İrfan, *Moskova'yla İslam Arasında Orta Asya*, Kumsaati Yayınları, İstanbul, 2002.
- 169- Yalçinkaya, Alaaddin, *Almatı'dan Akmola'ya Kazakistan'ın Başkenti*, Sakarya Üniversitesi Yayınları, Sakarya, 1997.
- 170- Yaman, Şahin, *Türk Cumhuriyetlerinde Ekonomik Reformların 10. Yılı*, DTM.
- 171- *Yeni Dünyada Yeni Kazakistan*, Çev. Abdulvahap Kara, Almatı, 2007.
- 172- Ziyayev, Hamid, *Türkistan'da Rus Hakimiyetine Karşı Mücadele*, Çev. Ayhan Çelikbay, TTK Yayınları, Ankara, 2007.
- 173- Zenkovskiy, A.Serge, *Rusya'da Pantürkizm ve Milliyetçilik*, Çev. İ. Kantemir, İstanbul, 1978.

Türkçe Makaleler ve Bildiriler Bibliyografyası

- 174- A.B., "Kazakistan Cumhuriyetinde", *Türk Yurdu*, C. 4, S. 20, Ağustos, 1926.
- 175- A.B., "Kazakistan'daki Maarif İşleri, Manas Destanı", *Türk Yurdu*, C. 5, S. 29, 523-524, Mayıs, 1927.
- 176- Abbas, Najam, "Kazakistan'da Yürütme ve Yasama Organlarının Birleşmesi", *Avrasya Etüdleri*, S. 2, 36-48, Yaz, 1996.
- 177- Abbasova, A., "Kazakistan: Ekolojik Felaket Evimizde", *Bilgi*, Çev. Ergali Esbosinov, S. 4, 219-227, 1997.

178- Abdezov, Kanseyit, “Muhtar Avezov’un Taken Alimkulov’un Edebi Kişiliğine Etkileri”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, Çev. Janagül Turumbetova, S. 179, 20-22, Kasım, 2001.

179- Abdigaliyeva, Tileules, “Günümüz Kazak Dilindeki Olumluluk Olumsuzluk Meselesi Üzerine”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S: 11, 48-50, 1997.

180- Abdigazioğlu, Baltabey, “Şekerim Anın (Şair-Ozan Şekerim), *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, Çev. Ümit Ateş, S. 106, 38-39, Ekim, 1995.

181- Abdülkadir, S.F., “Kazakistan Ahvalı”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 193-196, İstanbul, 2005.

182- Abdülkadir, S.F., “Kazak-Kırgız Ülkesinde İdeoloji Mücadelesi”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 212-217, İstanbul, 2005.

183- Abdülkadir, S.F., “1916 Senesi Türkistan Umumi Kıyımı”, *Ziraat Dergisi*, S. 2-3, 17-20, 1928.

184- Aça, Mehmet, “Kazak Türklerinin Destanlarında Çay”, *Türk Kültürü*, C. 39, S. 464, 745-753, 2001.

185- Açık, Fatma, “Yaş Türkistan Dergisi’nde Dil Meseleleri”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 22, 1-11, 2006.

186- Adilbayev, Alau, “Çarlık Döneminde Kazak Topraklarında Yürütülen Ruslaştırma Faaliyetleri”, *Bilgi*, S. 23, 67-89, 2002.

187- Adilbayeva, Şamşat, “Kazak Kültüründe İslam”, *Bilgi*, S. 21, 45-69, 2002.

188- Ahmetov, Zeki, “Jambıl’ın Ozanlıktaki Ustalığı”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 9-20, 1996.

189- Akar, Ali, “Kazak Türkçesinden Dört Yaşname Örneği”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 12, 573-585, 2001.

190- Akar, Ali, “Kazak Edebiyatında Nevruz”, *Türk Kültürü*, S. 457, 291-293, Mayıs, 2001.

191- Akçora, Ergünöz, “Kazakistan’da Nevruz Bayramı”, *Türk Dünya-sında Nevruz Üçüncü Uluslararası Bilgi Şöleni* (18-20 Mart 1999, Elazığ), Haz. Elmas Kılıç, 121, Ankara, 1999.

192- Akdiş, Muhammet, “Orta Asya Türk Cumhuriyetleri ile Ekonomik Sosyal Kültürel İlişkiler-Bölgeye Yabancı İlgisi ve Beklentiler”, *Dış Ticaret Dergisi*, S. 4, 1-30, Temmuz, 1999.

193- Akmetova, Şolpan K., “XX. Yüzyılın Sonlarında Batı Sibirya’da Şehirli Kazakların Kültürü”, *Türkler*, C. 20, 743-751, 2002.

194- Aktaş, Ahmet, “Uluslararası Turizm Hareketleri İçinde Kazakistan’ın Yeri ve Önemi/Yorum ve Değerlendirme Yazısı”, *Bilgi*, S. 17, 119, 2001.

195- Aktaş, Şerif, “Muhtar Avezov’da Milli Kimlik Arayışları”, *Bilgi*, S. 5, 215-218, 1997.

- 196- Aksoy, Mustafa, "Kazakistan'dan Almatı'ya Tör Kavramı", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 150, 14-16, Haziran, 1999.
- 197- Akyol, Taha, "Kazakistan, Türkiye ve Globalleşme", *Yeni Türkiye*, C. 3, S. 16, 1232-1235, 1997.
- 198- Alaşbek, Mahmut, "Kazakistan'da İsyan", *Türk Yurdu*, C. 8, S. 354, 58-60, 1987.
- 199- Aldabekova, Nurgül, "Jambıl Jabayev Atışma Geleneğinin Ustası", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 59-66, 1996.
- 200- Alioğlu, Nurpeyis Taldıkğlu, "Kazakistan'da 1867-1868 Yıllarında Yapılan Hukuk Reformunun Sömürgecilğe Dayanan Gizli Yönleri", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 286, 40-43, Ekim, 2010.
- 201- Alpargu, Mehmet, "Kazak ve Nogayların Göçer Yaşayışında Ev", *Tarih Boyunca Türklerde Ev ve Aile Semineri Bildirileri*, 213-223, İstanbul, 2002.
- 202- Alpargu, Mehmet, "Kazak Tarihinin Problemleri ve Kazak Tarihçilerine Düşen Görevler", *Doç. Dr. Mahmut Pehlivan Armağanı*, Editör. Mehmet Alpargu-Haluk Selvi, 13, Sakarya, 2000.
- 203- Alpargu, Mehmet, "Türkistan'da Tarih Bilinci ve Ruslar", *Kırım Dergisi*, S. 17, 5-7.
- 204- Alpısbayev, T., "Kazak Halık Edebiyatı-Erteğiler", *Türk Kültürü*, C. 28, S. 326, 55-57, 1990.
- 205- Alpısbayev, Kunapiya, "Kazakistan'da Manas Destanı Araştırmaları", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 3, Özel Sayı, 50-53, 1995.
- 206- Alptekin, Ali Berat, "Kazakistan'da Anlatılmakta Olan Dede Korkut İle İlgili Hikayeler", *V. Milletlerarası Türk Halk Kültürü Kongresi Halk Edebiyatı Seksiyon Bildirileri*, C. 1, 23-33, Ankara, 1997.
- 207- Alptekin, Ali Berat, "Kazak Edebiyatında Manas Destanı", *Folkloristik: Prof. Dr. Dursun Yıldırım Armağanı*, Yay. Haz. Metin Özarlan-Özkul Çobanoğlu, 110-117, Ankara, 1998.
- 208- Alptekin, Ali Berat, "Kazak Türklerinin Bilmecelerinden Örnekler", *50. Kültür ve Sanat Yılında Mehmet Öndere Armağan (Milli Kültür Araştırmaları)*, Yay. Haz. Mehmet Yardımcı, 189-205, Ankara, 1996.
- 209- Alptekin, Ali Berat, "Kazakistan'da Nasreddin Hoca Fıkraları", *Nasreddin Hoca'ya Armağan*, Yay. Haz. M. Sabri Koz, 39-53, İstanbul, 1996.
- 210- Alptekin, Ali Berat, "Türkiye, Azerbaycan ve Kazakistan Aşık Şiirinde Atışma", *Uluslararası Türk Dünyası Halk Edebiyatı Kurultayı: Bildiriler*, Yay. Haz. İsmet Çetin-Ayşe Yücel, 57-65, Ankara, 2002.
- 211- Altay, Balkan, "Alaş Orda Türkistan'da İlk Türk Hükümeti", *Türk Yurdu*, C. 10, S. 356, 28-29, 1987.
- 212- Altay, Halife, "Kazak Türklerinde Aşık Kemîği ve Aşık Oyunları", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 28, 48-58, 1984.
- 213- Altınmakas, Layık, "Kazak Türklerinde İrim Mefhumu", *Milli Eğitim ve Kültür*, C. 7, S. 31, 3-7, 1985.

- 214- Altınmakas, Layık, “Kazak Türklerinin Gelenekleri ve İslamiyet’in Etkisi”, *Türk Kültürü*, C. 22, S. 250, 118-130, 1984.
- 215- Altınsarin, İbrahim, “1870 Yıllarında Kazak Türklerinin Ölümle İlgili Adet ve Merasimleri”, *Türk Yurdu*, Çev. Layık Altınmakas, C. 15, S. 361, 17-18, 1988.
- 216- Altınbayeva, M. Suale, “Çağdaş Kazak Yazarların Eserlerinde Türk Motifleri”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 256, 24-28, Nisan, 2008.
- 217- Amanjolov, Altay, “Kazakistan’da Bulunan Gümüş Bileziğin ve Taş Mührün Üzerindeki Türk Yazıtları”, *Bilim ve Ütopya*, C. 2, S. 128, 2005.
- 218- Amanjolov, Altay, “Kazakistan’da Bulunan Çin Aynası İle Sasani Tabagındaki Runik Türk Yazıları”, *Türk Dili Araştırmaları Yıllığı-Belleten*, 115-119, Ankara, 1993.
- 219- Amanjalov, Altay, “Kazakistan’daki Gagauzlar veya Hakiki Bulgarlar Hakkında”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 94, 45-48, Ağustos, 1992.
- 220- Andican, A. Ahat, “Türkiye ve Dış Dünyadaki Türkistanlıların Problemleri ve Çözümleri”, *Türkistan*, C. 2, S. 8, 24-28, 1989.
- 221- Andican, A. Ahat, “1994 Yılı Sonlarında Türk Dünyası”, *Türkistan*, C. 7, S. 19-20, Özel Sayı, 9-13, 1995.
- 222- Andican, A. Ahat, “Orta Asya Türk Cumhuriyetlerinden “Birleşik Türkistan’a” (Tarihi Bir Zorunluluğun Sosyo-Politik Analizi)”, *Türkistan*, C. 5, S. 16-17, 51-56, 1993.
- 223- Andican, A.Ahat, “Komünizmin 70. Yılında Türkistan”, *Türk Edebiyatı*, S. 168, 48-53, 1987.
- 224- Andican, A. Ahat, “Doğu Bloğunda Değişmeler ve Türk Dünyası”, *Türkistan*, C. 3, S. 9, 56-61, 1990.
- 225- Anık, Mehmet, “Türkiye Orta Asya İlişkileri Bağlamında Kazakistan”, *Sosyoloji Yazıları I*, 180-192, İstanbul, 2007.
- 226- Arabin, Kazımbek, “Jambıl Kitabı Hakkında”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 106, Ağustos, 1996.
- 227- Arat, Reşit Rahmeti, “Kazakistan’ Maddesi”, *İslam Ansiklopedisi*, C. 6, 494-505, 1954.
- 228- Arat, Reşit Rahmeti, “Matbuat’ Maddesi”, *İslam Ansiklopedisi*, C. 7, 391, 1954.
- 229- Arıkan, Metin, “Akmolla Muhammediyarılı (Hayatı-Eserleri)”, *Turkish Studies*, C. 5/1, 721-735, 2010.
- 230- Arıkan, Metin, “Kazak Edebiyatında İlk Roman-Bakıtsız Jamal-”, *Turkish Studies*, C. 3/7, 39-82, 2008.
- 231- Arıkan, Sabri, “Kırgız-Kazakların Dalaları ve Şikayet Mektupları”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 252, 22-24, Aralık, 2007.
- 232- Arslan, Hülya, “Kazak Türkçesinde İsim Çekim İlgi Hali”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 17, 50-58, 1998.

- 233- Arslan, Hülya, "Kazak Türkçesinde Ünsüz Uyumu", *Bir (Türk Dünyası İncelemeler Dergisi)*, S. 6, 53-70, 1996.
- 234- Arslan, Hülya, "Kazak Türkçesinde İsim Çekimi Belirtme Hali", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 20, 48-55, 1998.
- 235- Arslan, Hülya, "Kazak Türkçesinde İsim Çekimi Yönelme Hali", *Bir (Türk Dünyası İncelemeleri Dergisi)*, (Prof. Dr. Kemal Eraslan Armağan Sayısı), S. 9-10, 73-84, 1998.
- 236- Arslan, Orhan, "Türkistan'da Tarım ve Ekoloji", *Tarım ve Köy*, S. 130, 28-31, 1999.
- 237- Artun, Erman, "Türk Dünyasında Nevruz", *Uluslararası Türkistan Halk Kültürü Sempozyumu*, 27-35, Muğla, 2001.
- 238- Aslanapa, Oktay, "Hazret-i Türkistan Hoca Ahmed Yesevi ve Türbesi", *Erdem Atatürk Kültür Merkezi Dergisi*, C. 7, S. 21, 975-979, 1995.
- 239- Aşa, Hatice Emel ve Roza Banbergenova, "Kazak Türklerinin İlk Lengüist ve Metodist Bilgini Olan Ahmet Baytursunoğlu Hakkında Birkaç Söz", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 2, 374-378, 1996.
- 240- Aşa, Hatice Emel, "Abay Yılı ve Almatı'da Dikkat Çeken Bir Konferans", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 4, 227-232, 1997.
- 241- Aşa, Hatice Emel, "İbrahim Abay Kunanbayoğlu'nun Edebi Çehresi", *İstanbul Üniversitesi Edebiyat Fakültesi Türk Dili ve Edebiyatı Dergisi*, C. 27, 47-60, 1998.
- 242- Aşa, Hatice Emel, "Kazak Türklerinin Halk Edebiyatından Örnekler, Masallar", *Türk Edebiyatı*, C. 27, S. 308, 38-40, 1999.
- 243- Aşa, Hatice Emel, "Kazakistan'daki Ahıska Türkleri Büyük Şair Abay (İbrahim) Kunanbayulu'nı Andı", *Türk Kültürü*, C. 39, S. 455, 142-149, 2001.
- 244- Aşa, Hatice Emel, "Muhtar Ömerhanoğlu Avezov ve Abay Yolu Romanının Tercümelemleri İle İlgili Bibliyografik Bilgiler", *Bilig*, S. 5, 55-61, 1997.
- 245- Aşa, Hatice Emel, "Yaş Türkistan Dergisi ve Türkistan Edebiyatı", *Türk Edebiyatı*, C. 27, S. 309, 13-14, 1999.
- 246- Aşa, Hatice Emel, "Kazak Türklerinin İlk Milliyetçi Dergisi: Aykap", *Dr. Baymirza Hayit Armağanı*, 111-119, İstanbul, 1999.
- 247- Aşık, Nevzat, "Yesevi Hizmetlerine Kaynaklık Eden Hadisleri Değerlendirilmesi ve Sünnet Kültürünün Hikmetlere Tesiri", *Dokuz Eylül Üniversitesi İlahiyat Fakültesi Dergisi*, S. 9, 7-22, 1995.
- 248- Ateş, Ümit, "Kazakistan'ın Almatı Şehrinden Notlar", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 116, 15-16, Ağustos, 1996.
- 249- Atsız, Hüseyin Nihal, "Kazakistan'da Bulunan Mezar", *Ötüken*, 5-6, Aralık, 1970.
- 250- Avezov, Murat, "Babam Muhtar Avezov", *Bilig*, S. 6, 221-223, 1997.
- 251- Avşar, Zakir ve Selma Tosun, "Nazarbayev, Kazakistan 2030, Asya'nın Kar Leoparı", *Silahlı Kuvvetler Dergisi*, C. 119, S. 366, 2000.

- 252- Ayan, Ekrem, “Muhtar Avezov ve Abay Yolu”, *Türkler*, C. 19, 424-428, Ankara, 2002.
- 253- Ayan, Ekrem, “Kazak Türkçesi ve Türkiye Türkçesinin Cümle Öğeleri Yönünden Karşılaştırılması”, *Turkish Studies*, C. 2/7, 73-99, 2007.
- 254- Ayan, Ekrem, “İbray Altınсарın ve Nikolay İvanoviç İlminski’nin Kazak Eğitim Sistemine Etkileri”, *Turkish Studies*, C. 3/7, 315-325, 2008.
- 255- Ayan, Ekrem, “Çağdaş Kazak Edebiyatının Kurucusu İbray Altınсарın-Hayatı ve Eserleri”, *Turkish Studies*, C. 4/8, 511-534, 2009.
- 256- Ayapbek, M.Macit, “Kazak-Kırgız Folkloruna Dair Birkaç Söz”, *Türk Yurdu*, C. 1, nr. 2, S. 235, 139-142, 1954.
- 257- Aydıngül, Ayşegül, “Kazakistan’da Tarihi Canlandıran ve Milli Kimliği İnşa Eden Müzeler”, *Bilig*, S. 41, 89-108, 2007.
- 258- Aygabilulı, Aytbay, “Abay Eserlerinin Dili Hakkında”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, Çev. Doğan Gürpınar, S. 2, 56-59, 1995.
- 259- Aygül, Mustafa, “19. yy’ın Sonu ve 20. yy’ın Başındaki Kazak Yazılı Edebiyatının Genel Özellikleri”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 19, 72-75, 1998.
- 260- Aytmatov, Cengiz, “Üstad Hakkında Söz (Muhtar Avezov)”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 7-10, 1997.
- 261- Baipakov, Karl, “VI.-IX. Yüzyıllarda Kazakistan’daki Şehirler ve Yerleşik Kültür”, *Türkler*, C. 3, 162-174, 2002.
- 262- Bala, Mirza, “Komünistlerin Tarih Telakkisi ve Sovyet Esiri Türklerin Mukadderatı”, *Dergi*, C. 2, S. 5, 3-12, 1956.
- 263- Bala, Mirza, “Sovyet Devlet Sisteminde Mahkum Milletler”, *Dergi*, C. 2, S. 6, 3-19, 1956.
- 264- Bala, Mirza, “Rusya İhtilalinde Türkler”, *Azerbaycan*, S. 6, 63-64, 1953.
- 265- Bartl, Peter, “17. Yüzyılda ve 18. Yüzyılın İkinci Yarısında Kazak Devleti ve Osmanlı İmparatorluğu”, *İlmi Araştırmalar*, Çev. Kemal Beydilli, 301-330, 1998.
- 266- Başkurt, Abdüllesir, “Kazak ve Kırgızlarda Halk Edebiyatı”, *Çığır*, S. 6, 19-23, 1934.
- 267- Başmakale: “Yeni Türkistan ve Ruslar”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 122-133, İstanbul, 2005.
- 268- Başmakale: “Kazakbay’a Cevap”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 217-231, İstanbul, 2005.
- 269- Başmakale: “Türkistan’da Askerlik Meselesi”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 142-151, İstanbul, 2005.
- 270- Batmaz, Nihat, “Türkiye-Kazakistan Arasındaki Ticari-Ekonomik İlişkiler Türk Mütessesbislerinin Ülkede Yaptıkları Yatırımların Boyutu ve Karşılaştıkları Sorunlar”, *Bilig*, S. 29, 83-104, 2004.

- 271- Baycaunova, Saule, “Bağımsızlığının 10. Yılında Kazakistan: Otoriter Rejime Demokratik Meydan Okumalar”, *Stratejik Analiz*, S. 2, 1-21, 2002.
- 272- Baycaunova, Saule, “Kazakistan Petrol ve Gazının Türk ve Rus Dış Politikalarındaki Yeri ve Önemi”, *Avrasya Dosyası*, (Özel Sayı), C. 6, S. 2.
- 273- Baytursunulu, Ahmet, “Kazakların Baş Şairi”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, Çev. Mustafa Öner, S. 2, 378-386, 1996.
- 274- Bektaşoğlu, Songül, A.Oya Benli ve Özden Çağatay, “Kazakistan Cumhuriyeti Yerinde Pazar Araştırması”, *T.C. Başbakanlık Dış Ticaret Müsteşarlığı İhracatı Geliştirme Etüd Merkezi*, 73, Aralık, 2005.
- 275- Bennigsen, Alexandre, “Orta Asya’da Tarikatlar”, *Atatürk Üniversitesi İlahiyat Fakültesi Dergisi*, Çev. Osman Türer, S. 11, 211-225, 1993.
- 276- Bennigsen, Alexandre, “Sovyet Müslümanları ve İslam Dünyası”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, Çev. İsmail Orhan Türköz, S. 11, 35-50, 1981.
- 277- Bennigsen, Alexandre, “Sovyet Müslümanlarında Dini İnanç: Bugünkü Durum”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, Çev. Hakan Kırımlı, S. 20, 178-184, 1982.
- 278- Berdibay, Rahmankul, “İlk Kazak Epopesi Büyük Bedii Abide”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 46-54, 1997.
- 279- Berdibay, Rahmankul, “Kazak Tökpö Akınları (Aşıkları)”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 4, 16-26, 1995.
- 280- Bespaev, K.A., “Kazakistan’ın Maden Oluşumları ve Maden Kaynaklarını Geliştirme Stratejisi”, *Türkçe Konuşan Ülkeler 3. Yerbilimleri ve Madencilik Konferansı (10-17 Kasım 1997)*, 29-35.
- 281- Binark, Naile, “Sovyet Rusya’da Bugünkü Türklük”, *Türk Birliği*, C. 5, S. 47, 11-19, 1970.
- 282- Binark, Naile, “Türk Dünyası”, *Türk Kültürü*, C. 4, S. 47, 158-159, 1966.
- 283- Biray, Nergis, “Kazak Şivesi ve Denizli Ağzında Kök Haldeki Benzer İdrak Fiillerinde Anlam Farklılaşmaları”, *Uluslararası Denizli ve Çevresi Tarih ve Kültür Sempozyumu Bildiriler 2 (6-7-8 Eylül 2006)*, 307-313, Denizli, 2007.
- 284- Biray, Nergis, “Türkiye Türkçesi ile Kazak Türkçesindeki Cümlelerin Çeşitleri Bakımından Karşılaştırılması Üzerine Bir Deneme”, *Türkiyat Araştırmaları Dergisi*, S. 13, 281-308.
- 285- Biray, Nergis, “Kazak Türkçesinde Modal Söz (Kelimenin Doku-zuncu Türü mü?)”, *Turkish Studies*, C. 4/3, 338-361, 2009.
- 286- Bokeyeva, Aigül, “Kazak Göçebe Kültürünün Karakteri”, *Türkler*, C. 19, 429-437, 2002.
- 287- Boranbayeva, Gülnur Smagulızı, “SSCB Dönemi ve Bağımsızlık Sonrası Kazakistan Cumhuriyeti’ndeki Kazak Dilinin Genel Durumu”, *MTAD 2004*, C. 1, S. 1, 20-41.

- 288- Boranbayeva, Gülnur, “Kazak ve Nogayların Ortak Şiirleri”, *1552 ve Sonrası Kazan’ın İşgal ve Türk Toplulukları Bilgi Şöleni Bildirileri*, 15 Ekim 2002, Haz: Belgin Tezcan Aksu-Ayfer Koçak-Aslı Ekmekçi, 79-81.
- 289- Bozkurt, Fuat, “Kazaklar ve Kazak Türkçesi”, *Türk Dili Dergisi*, C. 4, S. 21, 3-13, 1990.
- 290- Bozkurt, Mehmet Fuat, “Kazak Çadırında”, *Türk Dili*, C. 39, S. 328, 69-71, 1979.
- 291- Bubur, Ruçhan, “Kazakistan, Jambul’da, Ayşe Bibi Türbesi”, *Sanat Tarihi Dergisi*, S. 14, 1-4, 2005.
- 292- Bulutay, Murtaza, “Kazak Sofrasından Bir Görünüş”, *Türk Kültürü*, C. 27, S. 315, 56-59, 1989.
- 293- Bulutay, Murtaza, “Kazakistan Türkiye Münasebetlerinin Umumi Değerlendirilmesi”, *Türk Yurdu*, C. 21, S. 170, 13-18, 2001.
- 294- Cafeoğlu, Ahmet, “Kazak Türkleri”, *Türk Kültürü*, C. 3, S. 29, 302-306, 1965.
- 295- Cakırbekov, C., “Kazak, Kırgız Halkları Arasındaki Siyasî-Askerî İlişkiler (XIX. Asrın İlk Yarısı)”, Aktaran: Mustafa Kalkan, *Türklük Bilimi Araştırmaları*, S. 17, 101-117, 2005.
- 296- Candarbayev, Zikiriya, “Hoca Ahmet Yesevi ve Kazak Hanlığı”, *Türk Yurdu*, C. 21, S. 170, 20-25, 2001.
- 297- Carmuhammetov, Muhammetrahim, “Kazagın Aytıs Ölemlerinin Özellikleri”, *III. Milletlerarası Türk Folklor Kongresi Bildirileri: Halk Müziği, Oyun, Tiyatro, Eğlence*, C. 3, 69-75.
- 298- Cenikoğlu, Gökhan Tarıman, “Kazak Türklerinde Yaş Dönümü İnanç ve Gelenekleri”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 182, 187-205, 2009.
- 299- Clark, Milton, “Kazaklar Hürriyete Nasıl Göç Etti”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 39, 105-129, 1985.
- 300- Coşkun, Selçuk, “(Şerafeddin Kervani) Kazakistanlı Bir Alim: Şerafeddin Kervani (1905-1985) Hayatı, Eserleri ve Hadisçiliği”, *Atatürk Üniversitesi Türkiyat Araştırmaları Enstitüsü Dergisi*, S. 26, 9-20, 2002.
- 301- Cumabayoğlu, Aytcan Orazbay, “Kazakistan’daki Nüfus”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 187, 45, Temmuz, 2002.
- 302- Cumabayoğlu, Aytcan Orazbay, “Sovyetler Döneminde Kazakistan’a Sürgün Edilen Halklar”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 191, 48-58, Kasım, 2002.
- 303- Cumabayoğlu, Aytcan Orazbay, “Son On Yılda Kızıl Orda Vilayetinin Durumu”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 168, 37-38, Aralık, 2000.
- 304- Çağatay, Ülker, “Hokant ve Alaşorda Milli Muhtariyetleri ve Mustafa Çokayoğlu”, *Türk Kültürü*, C. 9, S. 100, 133-137, 1971.
- 305- Çağatay, Yahya, “Kazakistan”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 4, C. 16, 32-33, Ocak-Mart, 1970.

- 306- Çağatay, Saadet, "Kazakça Metinler", *Türk Kültürü*, S. 8, 52-53, 1963.
- 307- Çağatay, Saadet, "Çokayoğlu, M.Y. 'Eşinin Ağzından Mustafa Çokayoğlu'", *Emel*, Eylül-Ekim, 1972.
- 308- Çağatay, Tahir, "Sovyet Rusya Esiri Türklerin Bugünkü Durumu", *Azerbaycan*, C. 25, S. 218, 12-17, Nisan-Haziran, 1976.
- 309- Çağatay, Tahir, "Sovyet Sömürge Siyaseti ve Türk Dili", *Azerbaycan*, C. 26, S. 224, 4-8, Ekim-Aralık, 1977.
- 310- Çağatay, Tahir, "Türk İlleri ve Rus Emperyalizmi", *Azerbaycan*, C. 23, S. 210, 10-13, Nisan-Haziran, 1974.
- 311- Çakıroğlu, Altınşas, "Kazak Türkçesinde Şimdiki Zaman", *Ulu-dağ Üniversitesi Fen-Edebiyat Fakültesi Sosyal Bilimler Dergisi*, C. 4, 127-138, 2003.
- 312- Çalkıbay, E., "Kazak-Kırgız Ülkesinde Toprak Meselesi", *Türkistan'ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan'dan Seçilmiş Makaleler*, 296-305, İstanbul, 2005.
- 313- Çarıkçı, Emin, "Türk Cumhuriyetlerinde Ekonomik Gelişmeler ve Kazakistan Örneği", *Dış Ticaret Dergisi*, Özel Sayı, C. 7, 2002.
- 314- Çarıkçı, Emin, "Bağımsızlığından Bugüne Kazakistan'daki Ekonomik Gelişmeler", *Türkler*, C. 19, 388-399, 2002.
- 315- Çay, M. Abdülhaluk, "1905 Meşrutiyeti'nde Rusya Türkleri", *Türk Kültürü Araştırmaları*, C. 17-21, S. 1-2, 59-70, 1979-1983.
- 316- Çebotaryov, Andrey, "Kazakistan Cumhuriyetinde Siyasi Durum (1 Nisan-20 Mayıs 2002)", *Stratejik Analiz*, S. 6, 3-26, 2002.
- 317- Çelebi, Ercan, "Türkistan Basın Tarihinde Önemli Bir Mecmua: Yaş Türkistan Dergisi/Aralık 1929-Ağustos 1939", *Yeni Türkiye*, C. 8, S. 43, 555-559, 2002.
- 318- Çeneli, İlhan, "Türk Lehçe ve Şiveleri Sözlükleri", *Türk Kültürü*, C. 13, S. 156, 48-51, 1975.
- 319- Çetin, Altan, "Türk Bozkır Kültürü Çevresinde Kazak Türklerinin Yeri", *Hacı Bektaş Veli Araştırmaları Dergisi*, S. 14, 181-187, 2000.
- 320- Çetin, Atlan, "Kazak Türkleri'nde Sosyal Hayat", *Türk Kültürü ve Hacı Bektaş Veli Araştırma Dergisi*, S. 13, 97-114.
- 321- Çetin, İsmet, "Kazakistan Jırşılık Geleneği ve Bir Örnek: Ruslan Ahmetov", *Türkiyat Araştırmaları Dergisi*, S. 13, 401-410, 2003.
- 322- Çetindağ, Gülda, "Kazak Türklerinde Evlenme Geleneğine Bağlı Olarak Gerçekleştirilen Hediye Alışverişi Üzerine Bir İnceleme", *Milli Folklor*, S. 76, 217-231, 2007.
- 323- Çetindağ, Yusuf, "Orta-Asya ile Osmanlı Devleti Arasındaki Kültürel İlişkiler", *Akademik Araştırmalar Dergisi*, S. 18, 1-13, 2003.
- 324- Çevik, Doğanay, "Türkiye'de Yaşayan Kazak, Kırgız ve Özbeklerde Halk İnançları", *Ana Yurttan Ata Yurda Türk Dünyası*, S. 21, 9-20, 2001.
- 325- Çınar, Ali Abbas, "Kazak Türklerinde Nevruz", *Yeni Türkiye*, Özel Sayı, C. 3, S. 16, 1236-1242, 1997.

- 326- Çınar, Ali Abbas, “Kazak Anlatı Sanatında Şeşendik (Hikmetli) Sözler”, *Kahramanmaraş Sütçü İmam Üniversitesi İlahiyat Fakültesi Dergisi*, C. 2, S. 3, 63-89, 2004.
- 327- Çınar, Ali Abbas, “Büyük Kazak Şairi Abay Kunanbayev (1845-1904)”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 3, 119-124, 1997.
- 328- Çınar, Ali Abbas, “Kazak Halk Şairi Cambıl Cabayev ve Sanat Dünyası”, *V. Milletlerarası Türk Halk Kültürü Kongresi Bildirileri*, C. 1, 191-198, Ankara, 1997.
- 329- Çınar, Ali Abbas, “Kazakistan’da Folklor Faaliyetleri”, *Milli Folklor*, S. 21, 10-19, 1994.
- 330- Çınar, Ali Abbas, “Muhtar Avezov ve Sanatının Kaynağı”, *Bilig*, S. 5, 11-19, 1997.
- 331- Çınar, Ali Abbas, “Türk Cumhuriyetleri Kültürleri Üzerine Gözlemler Kazakistan Halk Kültürü”, *Kültür ve Sanat (Türkiye İş Bankası)*, S. 17, 36-39, 1993.
- 332- Çınar, Ali Abbas, “Abay’ın Felsefe Dünyası”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 2, 63-69, 1995.
- 333- Çınar, Ali Abbas, “Kazak Halk Şairi Cambıl Cabayev”, *Bilig*, S. 2, 102-106, 1996.
- 334- Çınar, Ali Abbas, “Kazak Türklerinde Bazı Halk Edebiyatı Türleri”, *Türk Halk Edebiyatı Bilgi Şöleni Bildirileri (Konya 26-28 Ekim 1995)*, 161-167, Ankara, 1996.
- 335- Çınar, Ali Abbas, “Kazakistan Çimkent Kukla Tiyatrosunun Sahnelediği Akkuş Efsanesi ve Ak-Kara Çatışması”, *Anayurttan Atayurda Türk Dünyası*, C. 2, 81-82, 1994.
- 336- Çınar, Ali Abbas, “Türkiye ve Kazakistan Aşıklarının Atışma Geleneği”, *İpekyolu Uluslararası Halk Edebiyatı Sempozyumu Bildirileri (1-7 Temmuz 1993)*, 121-129, Ankara, 1995.
- 337- Çınar, Ali Abbas, “Dede Korkut İzinde Üç Kazak Bilgesi: Töle Biy, Kazıbek Biy, Ayteke Biy”, *I. Uluslararası Türk Dünyası Eren ve Evliaları Kongresi Bildirileri*, 123-133, Ankara, 1998.
- 338- Çokay, Mustafa, “Sovyetlerin Türkistan’da Tatbik Ettikleri Millet Siyasetinin Nazarî ve İlmi Cihetleri”, *Yeni Türkistan*, S. 1, 9-16, 1927.
- 339- Çokay, Mustafa, “Türkistan’da Sovyet Hükümetinin ‘Açlık Siyaseti’ Turar Riskolof’un İtirafı”, *Yeni Türkistan*, S. 4, 8-11, 1927.
- 340- Çokayoğlu, Mustafa, “Türkistan’ı Açlık Tehdit Ediyor”, *Yeni Türkistan*, S. 5-6, 7-10, 1927.
- 341- Çokayoğlu, Mustafa, “Büyük Türkistan Davasında Önemli Bir İsim Mustafa Çokayoğlu”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 119, 30-32, 1996.
- 342- Çokayoğlu, Mustafa, “Turan Devleti Hakkında”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 468-473, İstanbul, 2005.

- 343- Çokayoğlu, Mustafa, “Beyaz-Kırmızı”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 346-349, İstanbul, 2005.
- 344- Çokayoğlu, Mustafa, “Hokand Muhtariyeti Hakkında (Tesisinin On Yıl Dönümü Münasebetiyle)”, *Yeni Türkistan*, S. 7, 7-11, 1927.
- 345- Çokayoğlu, Mustafa, “Türkistan’da Pogrom”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 190-193, İstanbul, 2005.
- 346- Çokayoğlu, Mustafa, “Türkistan’dan Siyasi İzlenimler”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 184-190, İstanbul, 2005.
- 347- Dadabayev, Jangara, “Şiir Gecelerinin Parlak Yıldızı Jambıl’ın Üstadı Süyibay Aranulı Hakkında”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 88-96, Ağustos, 1996.
- 348- Dadabayev, Jangara, “Derin Düşünceli-Seçkin Yetenekli-Özü Yüce Ozan”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 20-35, Ağustos, 1996.
- 349- Dadabayev, Jangara, “Yazarın Sanat Hürriyeti ve Karakter Gerçeği (Muhtar Avezov)”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 23-32, Ağustos, 1997.
- 350- Dağaykızı, Savle, “Kazakistan”, *Diyanet*, C. 160, 55-57, 2004.
- 351- Dağaykızı, Savle, “Kazak Türklerinin Ünlü Hatibi Abız’ın Deyişleri”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 6, 25-26, Nisan, 1996.
- 352- Davkeev, S.-H.Karıbayev, “Kazakistan Cumhuriyetinin Maden Kaynaklarının Geliştirilmesinde Devlet Politikası”, *Türkçe Konuşan Ülkeler 3. Yerbilimleri ve Madencilik Konferansı (10-17 Kasım 1997)*, 185-188.
- 353- Deliömeroğlu, Yakup, “Kazakların İstiklal Tutkusu”, *Yeni Türkiye*, C.8, 43.
- 354- Deliömeroğlu, Yakup, “Kazakistan’da Sığır Yetiştiriciliği ve Önemli Sığır Irkları”, *Tarım ve Köy*, S. 148, 11-12, 2002.
- 355- Deliömeroğlu, Yakup, “Bağımsızlık Sonrası Kazakistan’da Kırsal Kesimde Yaşanan Gelişmeler”, *Tarım ve Köy*, S. 144, 3-4, 2002.
- 356- Deliömeroğlu, Yakup, “Bağımsızlıktan Sonra Kazakistan Hayvancılığı”, *Tarım ve Köy*, S. 142, 11-12, 2001.
- 357- Deliömeroğlu, Yakup, “Kazakistan’da Radyoaktif Çevre Meseleleri”, *Standard*, S. 40, 474, 2001.
- 358- Deliömeroğlu, Yakup, “Kazakistan’ın Etnik Yapısının Bazı Demografik, Politik ve Sosyo-Psikolojik Görüntüleri”, *Bilgi*, S. 9, 19-27, 1999.
- 359- Demir, Musa, “Kazakistan’da Geçiş Ekonomisi Uygulamaları ve Piyasa Ekonomisine Geçiş Süreci”, *Dış Ticaret Dergisi*, Özel Sayı, C. 7, S. 1, 2002.
- 360- Derbisalin, A., “Kazak Türklerinde ‘Akın’ Sanatı ve ‘Tolgav’ın Özellikleri”, *Kardeş Edebiyatlar*, S. 14, 15-17, 1986.

- 361- Derimbet, Batırhan, “Mağcan’ın Türkçülüğü”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, Çev. Metin Köse, S. 152, 40-45, Ağustos, 1999.
- 362- Derimbet, Batırhan Bozkurt, “Kazakistan’daki Millî Hareket ve Günümüzdeki Siyasî Durum”, *Topçu ve Hava Savunma Sempozyumu ‘98 (14-15 Mayıs 1998)*, 14-17.
- 363- Devlet, Nadir, “Kazak Türklerinin Ayaklanması”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, C.1, S.3, 52-54, Mart, 1987.
- 364- Devlet, Nadir, “Sovyetler Birliği’ndeki Türkleri Ruslaştırmada Yeni Adımlar”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 28, 38-47, Şubat, 1984.
- 365- Devlet, Nadir, “Sovyetler Birliği’ndeki Müslümanların Bugünkü Durumu”, *Doğu Türkistan’ın Sesi*, S. 9, 7-9, 1986.
- 366- Devlet, Nadir, “Sovyetler Birliği’ndeki Türklerden Çağrı”, *Töre*, C. 10, S. 83, 14, Nisan, 1978.
- 367- Devlet, Nadir, “Sovyetler Birliğinde Türk ve Müslüman Nüfusu”, *Türk Yurdu*, C. 10, S. 39, 16-20, Kasım, 1990.
- 368- Devlet, Nadir, “Rusya Türklerinde Milliyetçilik Şuurunun Gelişmesi”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 14, 148-160, Ekim, 1981.
- 369- Diker, Selahi, “Altın Elbiseli Adam’a Ait Issık Yazıtının Çözümü ve Göktürk Alfabesinin Bin Yıllık Gelişimi”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 186, 29-33, Haziran, 2002.
- 370- Dikkaya, Mehmet-Ali Bora, “Çağdaş Kazakistan’ın Ekonomi Politikası ve Türkiye’nin Yeri”, *Kafkasya ve Orta Asya Araştırmaları*, C. 1, S. 2, 110-127, 2006.
- 371- Dilâver, Hüseyin, “Kazakistan’da Öğretmen Yetiştirme ve İstihdam Şartları”, *Millî Eğitim*, S. 134, 48-49, 1997.
- 372- Diyarbakirli, Nejat, “Kazakistan’da Bulunan Esik Kurganı”, *Cumhuriyetin 50. Yılında Armağan*, 291-304, İstanbul, 1973.
- 373- Doğan, Cihangir, “Türkiye ve Kazakistan’da Öğretmen Adaylarının Meslek Tercihi ve Öğretmenlik Mesleğine İlişkin Düşünceleri”, *Bilgi*, S. 33, 1-22, 2005.
- 374- Doğan, Cihangir, “Kazak Türklerinde Konuk Severlik ve Konuk Ağırlandırma”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 178, 189-205, Ocak-Şubat 2009.
- 375- Doğan, Oğuz, “Muhtar Avezov ve Eseri: Abay Joli”, *Türk Edebiyatı*, C. 25, S. 288, 34-35, 1997.
- 376- Doğan, Orhan, “Abay (İbrahim) Kunanbayoğlu’nun Tarihi Kişiliği ve Devri (10 Ağustos 1845-6 Temmuz 1904)”, *Türk Kültürü*, C. 35, S. 413, 546-550.
- 377- Doğan, Orhan, “Tavke Han Dönemi (1680-1718) Kazak Hanlığı ve Tavke Yasaları (Jeti Jargı)”, *Manas Üniversitesi Kogamдық İlimder Jurnalı*, S. 3, 59-81, 2003.
- 378- Doğan, Orhan, “Kazak Halkının Ortaya Çıkışı İle İlgili Efsaneler ve 18. Y.Y.’a Kadar Kazak Hanlığının Siyasi Durumu”, *Manas Üniversitesi Kogamдық İlimder Jurnalı*, S. 4, 1-15, 2002.

- 379- Doğan, Orhan, “Kazak-Kalmuk (Jungar) Savaşları”, *Türkler*, C. 8, 670-688, Ankara, 2002.
- 380- Doğan, Orhan, “Küçük Orda Kazak Hanlığının Güney ve Kuzey Komşuları İle İlişkileri (1734-1742)”, *Tarih Araştırmaları Dergisi*, C. 24, S. 38, 145-162, 2005.
- 381- Doğan, Orhan, “Orta Asya Hanlıklarının Çarlık Rusya’nın Tabiiyetine Girmeleri Hakkında Bazı Belgeler”, *İstanbul Üniversitesi Edebiyat Fakültesi Tarih Dergisi*, S. 39, 155-180, 2004.
- 382- Doğan, Orhan, “Çarlık Rusya’sının Türkistan (Orta Asya) Siyaseti İle İlgili Önemli Bir Belge”, *Selçuk Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Dergisi*, S. 11, 287-302, 2004.
- 383- Doğan, Orhan, “Kazakistan’ın Yapılanma Süreci İle İlgili Belgelerin Tanıtılması”, *Selçuk Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Dergisi*, S. 12, 189-202, 2004.
- 384- Doğan, Levent, “Türk Dünyası Atasözleri”, *Türk Kültürü*, S. 458, 326-341, Haziran, 2001.
- 385- Doğan, Levent ve Özlem Şuataman, “Kazak Türkçesi, Kazak Türkçesi Metin Örnekleri”, *Çağdaş Türk Lehçeleri El Kitabı*, Kriter Yayınları, 165-255, İstanbul, 2007.
- 386- Doğru, Abatay, “Kazak Türklerinin Şivesiyle Atasözleri”, *Türkeli Dergisi*, S. 3, 33, 1968.
- 387- Doğu, Mahmut, “Kazak Türkçesi’nde Atasözleri”, *Türkistan*, C. 3, S. 10, 35-40, 1990.
- 388- Doğu, Mahmut, “Kazak Türkleri Halk Edebiyatında Dede Korkut”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, C. 5, S. 51, 38-41, 1991.
- 389- Donuk, Abdülkadir, “Türkistan Üzerine Birkaç Şiir”, *Türk Edebiyatı*, S. 160, 28-29, 1905.
- 390- Donuk, Abdülkadir, “Türkiye-Türkistan Münasebetleri”, *Türkistan*, C. 2, S. 8, 18-21, 1989.
- 391- Dosymbaeva, M. Aiman, “Kazakistan’da Türk Tarihi ve Kültürü”, *Yeni Türkiye*, C. 8, S. 43, 656-662, 2002.
- 392- Duatora, Savle, “Ulu Atalarım Abay Kunenbay ve Muhtar Evezov Hakkında Birkaç Söz”, *Standard*, C. 36, S. 425, 104-106, 1997.
- 393- Duman, Musa, “Prof. Dr. Rabiga Sızdıkova ile Kazak Türkçesi ve Abay Üzerine (Söyleşi)”, *Türk Edebiyatı*, C. 22, S. 253, 42-47, 1994.
- 394- Duran, Ragıp, “Kazakistan Bayramlık Elbise Çok Çekici Ama”, *İktisat Dergisi*, C. 29, S. 344, 63-65, 1993.
- 395- Dükenbay, Dosjan, “Muhtar Avezov Davası: Zindanlardaki Adam”, *Bilgi*, Çev. Günhan Kayhan, S. 5, 20-38, 1997.
- 396- Efendioğlu, Süleyman, “Kazak Türkçesinde Zarf-Fiil Kökenli Kipler”, *Sosyal Bilimler Araştırmaları Dergisi*, S. 1, 1-20, 2010.
- 397- Ekici, Gökçen, “Kazakistan’da İkinci Nazarbayev Devri mi? Dariga Nazarbayeva Siyaset Sahnesinde”, *Stratejik Analiz*, C. 5, S. 53, 65-69, 2004.

- 398- Elçin, Şükrü, "Kazakistan Çağdaş Uygur Şiiri Üzerine", *Türk Kültürü*, 32, S. 369, 52-57, 1994.
- 399- Emre, Ali, "TMI Türkiye'den Kazakistan'a Eğitim İhracatı (Söyleşi)", *Human Resources*, C. 1, S. 7, 38-40, 1997.
- 400- Engin, Muhabay, "Kazak Türk Lehçesindeki Atasözleriyle İlgili Bir Araştırma", *Doğu Türkistan'ın Sesi*, C. 8, S. 29, 25-27, Mart, 1991.
- 401- Engin, Muhabay, "Sovyet Rusya'da Kazak Türklerinin Ansiklopedisi", *Töre*, C. 5, S. 26, 35-37, Temmuz, 1973.
- 402- Engin, Muhabay, "Almaata Ayaklanmasından Sonra Geçen Bir Yıl", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 55, 41-50, Ağustos, 1988.
- 403- Engin, Muhabay, "Tarih Açısından Doğu Türkistan'daki Kazak Türkleri", *Doğu Türkistan'ın Sesi*, C. 5, S. 19, 3-8, Sonbahar, 1988.
- 404- Enginün, İnci, "Nursultan Nazarbayev'in Özgürlük ve Demokrasi Yolunda Adli Eseri Üzerine Demeçler, Görüşler, Amaçlar", *Türk Dili*, S. 494, 141-143, 1993.
- 405- Enver, Mahmut, "Türk Lehçelerinin Bugünkü Sorunları Hakkında Bazı Düşünceler", *Milli Kültür*, 21-25, Kasım, 1990.
- 406- Erbosinov, Nurjan, "Kazakistan'ın Döviz Politikalarının Genel Durumu", *Bilgi*, S. 2, 266-273, 1996.
- 407- Ercan, Salih ve İsmail Gökdeniz, "Girişimciliğin Gelişim Süreci ve Girişimcilik Açısından Kazakistan", *Bilgi*, S. 49, 59-82, 2009.
- 408- Ercilasun, Ahmet Bican, "Kazaklar Arasında", *Töre*, C. 6, S. 41, 38-42, Ekim, 1974; C. 6, S. 42, 38-42, Kasım, 1974.
- 409- Ercilasun, Ahmet Bican, "Yeryüzünde Türkler ve Türkçe", *Milli Kültür ve Gençlik Sempozyumu (13-15 Kasım 1985)*, 93-105, Ankara, 1985.
- 410- Ercilasun, Ahmet Bican, "Kazakçanın Latin Alfabesiyle Yazılması Konusunda Düşünceler", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 10, 482-486, Güz, 2000.
- 411- Ercilasun, Bilge, "Kazakistan Günlüğü", *Türk Kültürü*, C. 28, S. 328, 483-493, 1990.
- 412- Erdem, Tevfik, "Abay Yolu Romanının Sosyolojik Açısından İncelenmesi", *Bilgi*, S. 17, 1-33, 2001.
- 413- Eren, Cevat, "Türk Dünyası", *Atatürk Üniversitesi Fen-Edebiyat Fakültesi Araştırma Dergisi*, C. 1, S. 13, 179-213, 1985.
- 414- Erol, Saim ve Bulmukan Kaymak, "Kazakistan 'Nevada-Semey' Anti Nükleer Hareketi ve Ekoloji Üzerine Konuşmalar", *Türkistan*, C. 3, S. 10, 14-18, 1990.
- 415- Eröz, Mehmet, "Türk Dünyasının İçtimai ve İktisadi Meseleleri", *Türk Dünyası El Kitabı*, Türk Kültürünü Araştırma Enstitüsü, 1361-1377, Ankara, 1976.
- 416- Ersungur, Mustafa, "Kazakistan Ekonomisi Üzerine Genel Bir Değerlendirme", *Atatürk Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler Dergisi*, C. 18, S. 1-2, 85-99, 2004.

- 417- Esin, Emel, "Türkistan Kültür Tarihine Umumi Bir Bakış", *İlim, Kültür ve San'atta Gerçek*, C. 1, S. 3, 36-62, 1973.
- 418- Eyüpoğlu, Y.Ç., "Hokand ve Alaşorda Milli Muhtariyetleri ve Mustafa Çokayoğlu", *Türk Dünyası*, C. 5, S. 19, 39-42, 1970.
- 419- Fe. Elif, "İstiklalci Kazaklar", *Azeri Türk*, S. 3, 10, 1928.
- 420- Feyanova, Vera, "Sovyetler Birliği'nde Türk Edebiyatı: Bir Konuşma", *Yeni Düşünce*, S. 44, 42, Aralık, 1987.
- 421- Gayretullah, Hızır Berk, "Kazak Türklerinde Kişi Adları", *Türk Kültürü*, C. 1, S. 10, 13-17, 1963.
- 422- Genç, Nurullah, "Şiirin Kollarında Kazakistan", *İslami Edebiyat*, S. 24, 39-41, 1994.
- 423- Gökdağ, Bilgehan Atsız, "Türklerde Alfabe ve Bugünkü Gelişmeler", *Türk Yurdu*, C. 11, S. 42, 50-53, 1991.
- 424- Gökdağ, Bilgehan Atsız, "Kazakistan Cumhuriyeti'nin Dil Siyasetine Sosyo-Lengüistik Bir Yaklaşım", *Türkler*, C. 19, 415-424.
- 425- Gölgeci, Meral Kalfa, "Osmanlı Devleti'nin Kazak ve Kırgızlar İle Münasebeti", *Yeni Türkiye*, C. 6, S. 31, 144-152, 2000.
- 426- Gömeç, Sadettin, "Oğuz Tamgalarının Bazı Kazak Türk Tamgalarıyla Karşılaştırılması", *Türk Kültürü*, C. 33, S. 383, 38-39, 1995.
- 427- Gumpel, Wernel, "Sovyetler Birliği'ndeki Türk Bölgelerinin Ekonomik Durumu", *Yeni Forum*, C. 11, S. 258, 34-37, 1990.
- 428- Gül, Mustafa, "Bolşevik İhtilali Sırasında Kırgız Kazak Öğrencilerin Osmanlı Hükümetine Sundukları Bir Beyanname", *Atatürk Araştırma Merkezi Dergisi*, C. 11, S. 31, 49-54, 1995.
- 429- Gülensoy, Tuncer, "Kazak Tilining Tüsindirme Sözdüğü", *Türk Kültürü*, C. 27, S. 314, 53, 1989.
- 430- Gülensoy, Tuncer, "Kazakistan'da ve Türkistan'da (Özbekistan'da) Türk Yer Adları ve Anadolu'daki İzleri", *Türk Kültürü Araştırmaları*, C. 32, S.1-2, 157-169, 1994.
- 431- Gülensoy, Tuncer, "Moğolistan Kazaklarında Aşık Edebiyatı ve Atışma Örnekleri", *İpekyolu Uluslararası Halk Edebiyatı Sempozyumu Bildirileri*, 213-219, Ankara, 1995.
- 432- Güler, Nermin, "Kazakistan'da Alman Azınlığı", *Avrasya Dosyası*, C. 7, S. 4, 162-177, 2001-2002.
- 433- Günay, Turgut, "Kazak ve Tatar Türkleri", *Türk Kültürü*, C. 14, S. 167, 715-717, 1976.
- 434- Gündoğdu, Hamza, "Kazakistan Gezisi Notlar", *Güzel Sanatlar Enstitüsü Dergisi*, S. 29, 2002, 9.
- 435- Güngör, Harun, "Kayseri'de Yaşayan Uygur ve Kazak Türklerinin Bazı Adet ve İnanışları", *Millî Folklor*, C. 2, S. 14, 7-11, 1992.
- 436- Güngör, Ahmet, "Jambıl Jabayev'in Destan Sanatı", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 66-79, 1996.

- 437- Güngör, Ahmet ve Muhittin Gümüş, "Abay'da İz Bırakanlar", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 2, 36-55, 1995.
- 438- Güngör, Asel Cailova, "Abay'dan Özdeyişler", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 2, 78-88, 1995.
- 439- Günter, W.L., "Kazakistan Sistemli Bir Şekilde Ruslaştırıldı: Türk Halklarının Dil Birliğinin Tahribi (Kendi Ülkesinde Azınlık Olmak)", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, Çev. Adnan Şenocak, C. 4, S. 41, 28-30, Mayıs, 1990.
- 440- Gürbüz, Y. Emre, "Kazakistan'da Bir Ulus-Devlet Kurmak", *Praksis*, S. 11, 191-220, 2004.
- 441- Hafız, Abdülsattar, "Mustafa Çokay", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 47, 223-226, Nisan, 1987.
- 442- Hakim, Meryem, "Kazak Atasözleri", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, C. 2, S. 9, 237-242, 1980.
- 443- Hakim, Meryem, "Kazakistan'daki Tarih Anlayışı ve Uluslararası Boyutları", *Bilig*, S. 50, 51-64, 2009.
- 444- Hakim, Ömer, "Kazakistan'da Linguistik Dekolonizasyonun Aktüel Sorunları ve Dili Canlandırma Yolları", *Dil Dergisi*, S. 5, 55-58, 1995.
- 445- Halil, Ahmet, "Türkistan Göçmenleri", *Türk Yurdu*, C. 12, S. 318, 15-16, 1965.
- 446- Halil, Said ve Timur Kocaoğlu, "Osmanlı, Özbek, Kazak Dillerinin Mukayeseli Sarfı", *Türk Kültürü*, C. 24, S. 266, 28-37, 1985.
- 447- Hayit, Baymirza, "Sovyet Rusya'nın Doğu Politikasının Bir Örneği Olmak Üzere Türkistan", *Türk Kültürü Araştırmaları*, C. 1, S. 1, 148-161, 1964.
- 448- Hayit, Baymirza, "Türkistan'ın Bugünkü Meseleleri", *Türk Yurdu*, C. 8, S. 352, 6-10, 1987.
- 449- Hayit, Baymirza, "Bugünkü Türkistan", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 17, 193-220, 1982.
- 450- Hayit, Baymirza, "Türkistan'da Cedidcilik ve Sonu", *Milli Eğitim ve Kültür*, C. 3, S. 9, 45-55, 1981.
- 451- Hayit, Baymirza, "Türkistan'da Türkçülük", *Türkistan*, C. 1, S. 3, 4-7, 1988.
- 452- Hayit, Baymirza, "IV. Uluslararası Türkoloji Kongresi Kaynaklarından: Türkistan'ın Kazakistan Bölgesini Rusya'ya İlhakı Meseleleri Üzerine Bazı Fikirler", *Azerbaycan*, C. 32, S. 243, 24-35, 1983.
- 453- Hayit, Baymirza, "Bugünkü Sovyetler Birliği Dış Politikasında Türkistan'ın Ehemmiyeti", *Emel*, C. 10, S. 59, 33-41, 1970.
- 454- Hayit, Baymirza, "Türkistan Kadınlarının Yesevicilik Ananesi", *Milletlerarası Ahmet Yesevi Sempozyumu Bildirileri (26-27 Eylül 1991-Ankara)*, 45-48, Ankara, 1992.
- 455- Hayit, Baymirza, "Türkistan Milli İstiklâli Meseleleri Hakkında Bazı Fikirler", *Türkistan*, Özel Sayı, C. 4, S. 13, 26-35, 1991.

- 456- Hayit, Baymirza, "Türkistan Terimi Üzerine", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 53, 23-34, 1988.
- 457- Hayit, Baymirza, "Türkistan'daki Etnik Grupların Siyasi, Sosyal ve İktisadi Hayat'a Tesirleri", *Türkistan*, C. 7, S. 21-22, 5-8, 1995.
- 458- Hayit, Baymirza, "Türkistan Nedir?", *Türkistan*, S. 1, 3-11, 1998.
- 459- Hayit, Baymirza, "Sovyetler Birliği'ndeki Türklüğün ve İslam'ın Bugünkü Durumu", *Ondokuzmayıs Üniversitesi Eğitim Fakültesi Dergisi*, S. 2, 20-31, 1987.
- 460- Hayit, Baymirza, "Sovyetler Birliği'nde Rus Şovenizmi ile Esir Milletlerin Milliyetçiliği Arasındaki Mücadele", *Töre*, C. 6, S. 32, 36-48, Ocak, 1974.
- 461- Hayit, Baymirza, "Sovyetler Birliği'nin Türk Topluluklarını İslam'dan Uzaklaştırma Politikası", *Belgelerle Türk Tarihi Dergisi*, S. 13, 54-57, Mart, 1986.
- 462- Hüseyin, Köbey, "Kazak Dil Bilgini Ahmet Baytursunov", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 14, 223-233, 2002.
- 463- Henkey, Gyula ve İzabella Horvarth, "Sincan ve Çin'deki Kazakların Fiziksel Antropolojileri İle İlgili Yeni Veriler", *Türkler*, C. 1, 541-543, Ankara, 2002.
- 464- Hekimoğlu, Vecihi Sefa Fuat, "19. Yüzyılda Kazakistan'da Kültürel Gelişmeler", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 144, 121-130, 2003.
- 465- Hekimoğlu, Vecihi Sefa Fuat, "1916 Türkistan Milli Ayaklanmasının Kazakistan Cephesi", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 211, 3-17, Temmuz, 2004.
- 466- Hıdıraliyev, Darhan, "Türkistan'da Cedit Hareketinin Fikri Kaynakları ve Abay", *Türk Dünyası İncelemeleri Dergisi*, S. 2, 78-79, 1998.
- 467- Hıdıraliyev, Darhan, "Muhtariyetten Muhacerete Türkistan Davası: Mustafa Çokay", *Türkistan'da Yenilik Hareketleri ve İhtilaller: 1900-1924 Osman Hoca Anısına İncelemeler*, Haz. Timur Kocaoğlu, 191-225, SOTA Harlem, 2001.
- 468- Iskakov, Cumahan ve Jakıp Bidanov, "Doğumunun 100. Yıldönümünde Muhtar Avezov", *Bilgi*, Çev. Banu Muhyaeva, S. 5, 62-64, 1997.
- 469- İbragim, Damira, "Aşık Paşa'nın Garib-Namesi'nden Hareketle Anadolu Türk Kültürü ve Kazak Kültürünün Çocuk Konusunda Karşılaştırılması", *Türk Kültürü İncelemeleri Dergisi*, S. 17, 145-162, 2007.
- 470- İbragim, Damira, "Modern Kazak Edebiyatının Temsilcisi Abış Kekilbayev'in Hayatı ve Eserleri Üzerine", *Turkish Studies*, C. 5/2, 1121-1145, 2010.
- 471- İbragim, Damira, "Klasik Kazak Şairi Şakerim (Şahkerim) Kundayberdiulı'nın Hayatı ve Aşk Konulu Şiirleri", *Turkish Studies*, C. 5/2, 258-261, 2010.
- 472- İbrayev, Şakir, "Atatürk ve Kazakistan'daki Resmi Dil Meselesi", *Beşinci Uluslararası Atatürk Kongresi (8-12 Aralık 2003-Ankara)*, Haz. Mustafa Cöhce-Nilgün İnce-Neşe Çetinoğlu, 871-875, Ankara, 2005.

- 473- İbrayev, Şakir, “Kazak Folklorunda Nevruz”, *Nevruz ve Renkler*, Yay. Haz. Sadık Tural-Elmas Kılıç, 189-199, Ankara, 1996.
- 474- İbrayev, Şakir, “Kazak Destanlarının Derleme ve Araştırılma Tarihi”, *Son Elli Yılda Türkiye Dışındaki Halk Kültürü Çalışmaları Sektörün Bildirileri*: XV, 160-165, Ankara, 2002.
- 475- İbrayev, Şakir, “Kazak Folkloru ve Halk Edebiyatı Hakkında”, *Millî Folklor*, C. 2, S. 15, 20-22, 1992.
- 476- İbrayev, Şakir, “Kazak Halkının Nevruza İlişkin Gelenek ve İnançları”, *Türk Kültüründe Nevruz V. Uluslararası Bilgi Şöleni Bildirileri*: (15-16 Mart 2002, Diyarbakır), Yay. Haz. Azize Aktaş Yasa, 87-92, Ankara, 2002.
- 477- İbrayev, Şakir, “Kazakistan’da Ortak İletişim Dili Olarak Türkçe”, *Türkçenin Dünü, Bugünü ve Yarını Bildiriler*, Ankara, 2002.
- 478- İbrayev, Şakir, “Nevruz Bayramının Kazak Türklerinde Kutlanması ve Onun Eski Türk Felsefesiyle Bağlantısı”, *Uluslararası Nevruz Sempozyumu Bildirileri* (21-23 Mart 2000), 59, Ankara, 2000.
- 479- İdrusuli, Şot ve Aman Valihan, “Kazak Mimarisinin Tarihi”, *Uluslararası Dördüncü Türk Kongresi Bildirileri* (4-7 Kasım 1997, Ankara), 303-310, Ankara, 2000.
- 480- İldeniz, Mehmet, “Alma-Ata Milletlerarası Sempozyumunun Siyasi Hedefleri”, *Dergi*, S. 61, 62-73, 1970.
- 481- İnan, Abdülkadir, “Kazak Kırgız Türkleri”, *Bozkurt (Yeni Bozkurt)*, C. 2, S. 1, 73, 1942.
- 482- İnan, Abdülkadir, “Rus Müstemlekesi Türkistan’da Dinle Mücadele”, *Türk Kültürü*, C. 14, S. 165, 19-22, 1976.
- 483- İnan, Abdülkadir, “Müslüman Türklerde Şamanizm Kalıntıları”, *Makaleler ve İncelemeler*, 462-479, Ankara, 1987.
- 484- İnan, Abdülkadir, “Türklerde Su Kültü İle İlgili Gelenekler”, *Makaleler ve İncelemeler*, 491-495, Ankara, 1987.
- 485- İnan, Abdülkadir, “Dış Türklerde Kırk Yıl Önceki Yazı Dili Mesalesi”, *Türk Dili Araştırmaları Yıllığı-Belleten*, Seri: III, S. 12-13, 7-10, Ocak-Aralık 1948.
- 486- İnan, Abdülkadir, “Kazak Kırgızlarda Yeğenlik Hakkı ve ‘Konuk aşı’ Mesaleleri”, *Makaleler ve İncelemeler*, 281-291, Ankara, 1987.
- 487- İnan, Abdülkadir, “Kazak ve Kırgız Yazı Dillerinde Dudak Benzeşmesi (Labial Atraksiyon)”, *Türk Dili Araştırmaları Yıllığı-Belleten*, 1964, 67-76, Ankara, 1989.
- 488- İnan, Abdülkadir, “Kazakistan ve Kazak Türkleri”, *Ötüken*, S. 12, 5-7, Aralık, 1964.
- 489- İnan, Abdülkadir, “Kazak-Kırgız Şairi Kunanbayoğlu Abay”, *Türk Amacı*, C. 1, S. 4, 1942.
- 490- İnan, Abdülkadir, “Türkistan’da 1916 Yılındaki Ayaklanma”, *Türk Kültürü I*, S. 12, 26-30, 1963.

- 491- İnan, Abdülkadir, "Türk Dili ve Lehçeleri", *İnkılapçı Gençlik Dergisi*, 27 Eylül 1941.
- 492- İnan, Abdülkadir ve M.J. Kuliye, "Kazak Yaylalarında Yarım Göçebe Türklerin Çadırları", *Azerbaycan Yurt Bilgisi*, C. 1, S. 10, 1932.
- 493- İnan, Abdülkadir, "Nayman Boyunun Soyu Meselesi", *Makaleler ve İncelemeler*, 59-65, Ankara, 1987.
- 494- İnan, Abdülkadir, "Orta Asya Türk Boyları Arasında: Kazak Kırğızlarda Halk Edebiyatı", *Çığır*, S. 6, 19-23, 1934.
- 495- İnan, Abdülkadir, "Türk Dillerinin Karşılaştırmalı Grameri Üzerine Araştırmalar", *Türk Dili*, C. 6, S. 63, 136-138, 1956.
- 496- İsen, Mustafa, "Türk Dünyasının Yeniden Şekillenmesinde Eğitimin Rolü ve Bunun Bir Uygulaması Olarak Ahmet Yesevi Üniversitesi Denemesi", *Yeni Türkiye*, C. 3, S. 15, 701-703, 1997.
- 497- İsina, Almagül, "Kazak Kültüründe Nasıbay", *Tütün Kitabı*, Editör: Gürsoy Naskali, 241-248, İstanbul, 2003.
- 498- İsina, Almagül, "Sovyetler Sonrası Kazak Leksikolojisindeki Değişiklikler", *Türksoy*, C. 1, S. 4, 2001.
- 499- İsmail, Zeyneş, "Kazaklarda Nevruz Bayramı", *Anayurttan Atayurda*, C. 2, S. 8, 26-28, 1995.
- 500- İsmail, Zeyneş, "Çetin Geçmiş ve Bağımsız Kazakistan", *Türksoy*, C. 1, S. 5, 2002.
- 501- İsmail, Zeyneş, "Kazakçada Yardımcı Fiillerin Kullanılış Biçimleri", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 6, 18-25, 1996.
- 502- İsmail, Zeyneş ve Ahmet Güngör, "Jambıl Jabayev'in Şiirlerinden Seçmeler", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 102-106, 1996.
- 503- İsmail, Zeyneş, "Kazak ve Kazak Türkleri", *Türkiye ve Orta Asya Türk Cumhuriyetlerinde Yunus Emre Semineri (9-10 Mayıs 1993, Eskişehir)*, 73-82, 1996.
- 504- İsmail, Zeyneş, "Kazakistan ve Çin'deki Yabancı Öğretimine Genel Bakış", *Dil Dergisi*, S. 13, 29-32, 1993.
- 505- İsmail, Zeyneş, "Kazakistan'da İlkokul Ana Dili Ders Kitaplarının İncelenmesi", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 19, 20-28, 1998.
- 506- İsmail, Zeyneş, "Kazaklarda Aile Yapısı", *Bilgi*, S. 1, 66-74, 1996.
- 507- İsmail, Zeyneş, "Kazakların Büyük Ozanı Jambıl Jabayev", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 47-54, 1996.
- 508- İsmail, Zeyneş, "Muhtar Avezov'un Abay Yolu Romanından Bir Kesit", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 78-92, 1997.
- 509- İsmail, Zeyneş ve Ahmet Güngör, "Eskiliği Gölgesine", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 32-39, 1997.
- 510- İsmail, Zeyneş, "Muhtar Avezov ve Eserleri", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 67-77, 1997.
- 511- İsmail, Zeyneş, "Kazak Takvimi", *Anayurttan Atayurda*, S. 2, 32-35, 1993.

- 512- İsmail, Zeyneş, "Kazak Tarihine Kısa Bir Bakış", *Dil Dergisi*, S. 19, 76-85, 1994.
- 513- İsmail, Zeyneş, "Kazaklara Türkiye Türkçesi Öğretiminde Senkronik Karşılaştırılmalı Metodun Bazı Prensipleri", *Dil Dergisi*, S. 100, 50-62, 2001.
- 514- İsmailov, A. ve S.N. Alibek, "Mustafa Çokay'ın Taşkent ve Petersburg'taki Hayatı ve Faaliyetleri", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 253, 51-53, Ocak, 2008.
- 515- İşler, Emrullah, "Kazak Türkçesinde Anlam Kaymasına Uğrayan Arapça Kelimeler", *Bilig*, S. 18, 87-100, 2001.
- 516- Jurinov, Murat, "Ahmet Yesevi Üniversitesi Türk-Kazak Kardeşliğinin Sonucudur", *Atatürk 4. Uluslararası Kongresi: Bildiriler*, C. 1, 27-32.
- 517- Kabaklı, Ahmet, "Vardık Kazakistan'a", *Türk Edebiyatı*, C. 25, S. 289, 7-8, 1997.
- 518- Kabanbay, Muhtarhan Orazbayoğlu, "Kazak Türklerinin Keçe Yurdu Hakkında", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, C. 3, S. 27, 49-57, Nisan, 1989.
- 519- Kaçargitmez, Şengül, Yalçın Soner ve Orhan Tan, "Altay Köyü Kazakları Alan Araştırmaları", *Türk Halk Kültürü Araştırma Sonuçları Sempozyumu Bildirileri*, 16-18 Aralık 1985, 11-17.
- 520- Kafalı, Mustafa, "Dünya Türklüğü ve Esir Türkler", *Töre*, 9 (98), 3-10, Temmuz, 1979.
- 521- Kafesoğlu, İbrahim, "Bütün Türklük", *Türk Kültürü*, C. 1, S. 8, 1-4, 1963.
- 522- Kalafat, Yaşar, "Baksicilik ve Kazakistan'da Türk Halk İnançları", *Türk Kültürü*, C. 38, S. 441, 49-56, 2000.
- 523- Kalafat, Yaşar, "Uluslararası Türk Medeniyet Kongresi ve Kazakistan Gezi Notları ile Baskılık Halk İnançları", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 168, 199-235, 2000.
- 524- Kaliev, Amanjol, "Türkiye Türkçesiyle Kazak Türkçesi'ndeki Sıfat-Fiillerin Benzerlikleri ve Farklılıkları", *Atatürk Üniversitesi Türkiyat Araştırmaları Enstitüsü Dergisi*, S. 5, 229-232, 1996.
- 525- Kaljanova, Elmira, "Kazakistan'da Latin Alfabesine Geçiş Hazırlıkları", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 250, 20-23, Ekim, 2007.
- 526- Kalkan, İbrahim, "Kazakistan'da Nevruz'un Tarihi", *Türk Dünyasında Nevruz*, 46-50, İstanbul, 1999.
- 527- Kalkan, İbrahim, "Kazaklar ve Kazakistan'ın Tarihi İle İlgili Çalışmalar (1991-2001)", *Türklük Araştırmaları Dergisi*, S. 11, 303-328, 2002.
- 528- Kalkan, İbrahim, "Kazak Siyasi Modernleşmesinin Kökenleri (1822-1920)", *Yeni Türkiye*, C. 8 (46), 440-451, 2002.
- 529- Kalkan, İbrahim, "Kazak Siyasi Düşüncesinin Gelişimi ve Kazak Gazetesi (1913-1918)", *Türkler*, C. 19, 369-387, 2002.

530- Kalkan, Mustafa, “Moğolların XIV.-XVI. Yüzyıllarda Kırgız ve Kazaklar Üzerindeki Etkileri”, *Akademik Araştırmalar Dergisi*, C. 6, S. 21, 41-57, 2004.

531- Kalkan, Mustafa, “XIV.-XVI. Yüzyılda Kırgızlar ve Kazaklar Arasında Moğol Komponentlerinin (Karışımlarının) Oluşturduğu Etnik Bas-kılar”, *Akademik Araştırmalar Dergisi*, S. 21, 41-58, 2004.

532- Kalkan, Mustafa, “Sovyetler Döneminde Kazakların Göç Hareketleri ve Anadolu’ya İskan Edilişleri”, *Türklük Bilimi Araştırmaları*, S. 21, 1-12, 2007.

533- Kara, Abdulvahap, “Bağımsızlık Döneminde Kazakistan Basınında Mustafa Çokay”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 9, 43-51, 1996.

534- Kara, Abdulvahap, “II. Dünya Savaşında Nazi Esir Kamplarında Türkistanlı Askerler”, *Zindanlar ve Mahkumlar*, Editör: Emine Gürsoy Naskali ve Hilal Oytun Altun, 264-274, İstanbul, 2006.

535- Kara, Abdulvahap, “Türkiye’deki Kazaklar Hakkındaki Araştırmalar”, *Orta Asya’dan Anadolu’ya Türk Sanatı ve Kültürü (Nejat Diyarbekirliye Armağan)*, 545-554, Ankara, 2006.

536- Kara, Abdulvahap, “Türk Devlet ve Topluluklarının Ortak Kültürel Bayramı Nevruz’un III. Binyılda İşlevi ve Konumu”, *Üçüncü Binyılın Eşiğinde Türk Uygarlığı: Dünü, Bugünü, Yarını (2-3 Ekim 2000)*, 275-278, Bişkek, 2003.

537- Kara, Abdulvahap, “Türkistan Milli Birliği Teşkilatı”, *Prof. Dr. Mehmet Saray’a Armağan: Türk Dünyasına Bakışlar*, 387-400, İstanbul, 2003.

538- Kara, Abdulvahap, “Kazak Türklerinde Geleneksel Ayakkabı Yapımı”, *Ayakkabı Kitabı, (‘Türk Kültüründe Ayrıntılar: Ayakkabı’ Uluslararası Sempozyum, Marmara Üniversitesi Türkiyat Araştırma ve Uygulama Merkezi 10-11 Aralık 1998)*, 315-320, İstanbul, 2003.

539- Kara, Abdulvahap, “Kazak Türklerinde Kartalla Avcılık”, *Baykara*, S. 3, 18-23, Kış, 2006.

540- Kara, Abdulvahap, “Kazakistan Cumhurbaşkanı Nursultan Nazarbayev Türkiye-Kazakistan Dostluğu Kelimelerin Üstünde”, *Euro News*, S. 1, 98-100, 2006.

541- Kara, Abdulvahap, “1986 Almatı Ayaklanması Rus Düşmanlığı mı, Demokratik mi?”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 106, 123-134, 1997.

542- Kara, Abdulvahap, “Türkistan Türklerinin Kurtuluş Savaşı’na ve Cumhuriyet’e Katkıları”, *Fen-Edebiyat Fakültesi Dergisi*, S. 3, 71-82, Kasım, 2000.

543- Kara, Füsun, “Alaş-Orda Milli Hükümeti”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 192, 54-56, Aralık, 2002.

544- Kara, Mehmet ve Damira İbragim, “Uyanma Kavramı ve Kazaklar”, *Turkish Studies*, C. 7, 395-412, 2008.

545- Kara, Mustafa, "Tasavvuf Kültürünün Türkistan Macerasına Genel Bir Bakış", *Uludağ Üniversitesi İlahiyat Fakültesi Dergisi*, S. 10, 9-32, 2001.

546- Karabay, Tahir, "Türk Lehçelerinden Numuneler: Kazakların Büyük Şâiri Magcan Cumabay'dan", *Türk Yurdu*, C. 2, S. 26, 53-54, 1942.

547- Karabay, Batu, "Türkistan'da İlk Türkçe Gazeteciliğin Doğuşu", *Türk Dünyası*, S. 52, 3-6, 1979.

548- Karabey, Turgut, "Abay Kunanbayoğlu (1845-1904)", *Atatürk Üniversitesi Türkiyat Araştırmaları Enstitüsü Dergisi*, S. 4, 193-197, 1996.

549- Karabulut, Ferhat, "Dil Ölümü Tehlikesini Yaşamış Bir Dil: Kazak Türkçesi", *Turcologu in Turkey, Selected Papers*, 301-326, 2007.

550- Karabulut, Ferhat, "Dil Ölümü Sürecinde Kazak Türkçesinin Durumu", *Celal Bayar Üniversitesi Sosyal Bilimler Dergisi*, C. 2, S. 1, 67-87.

551- Karaca, Oktay Selim, "Kazak Türkçesinde ve Türkiye Türkçesinde Ölçü Birimi (Numerativ) Olarak Kullanılan Kelimeler ve Bunların Oluşturdukları Kelime Gruplarının Özellikleri", *Türkoloji Dergisi*, C. 16, S. 1, 237-249, Ankara, 2003.

552- Karaca, Oktay Selim, "Kazak Türkçesinde Söz Dizimi Düzeyinde Rusça Etkisi", *Turkish Studies*, C. 5/2, 1192-1209, 2010.

553- Karadağ, Necati, "Türkistan Piri Hoca Ahmet Yesevi", *Boğaziçi*, S. 70, 28-30, 1988.

554- Karaörs, Metin, "Bes Arıs' Kazak Türklerinin Beş Yiğidi", *Yeni Türkiye*, Özel Sayı, C. 3, S. 6, 1243-1249, 1997.

555- Karaörs, Metin ve Gülmira Ospanova, "Türkçü Bir Kazak Akını: Şekerim Hudaverdioğlu (Şekerim Qudaberdiulı)", *Kafalı Armağanı*, 67-80, Ankara, 2002.

556- Karaörs, Metin, "Kazakistan'da Korkut Ata", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 166, 40-44, Ekim, 2000.

557- Karaörs, Metin, "Türk Dünyasında Yazı Dili ve Alfabe Birliği Mesalesi", *Türk Yurdu*, C. 11, S. 42, 43-46, 1991.

558- Karaörs, Metin, "Türkiye Türkçesi İle Kazak Türkçesinin Birleşik Cümle Bakımından Karşılaştırılması", *İstanbul Üniversitesi Edebiyat Fakültesi Türk Dili ve Edebiyatı Dergisi*, C. 28, 407-428, 1998.

559- Karaörs, Metin, "Kazak Türkçesi İle Türkiye Türkçesindeki Yapı ve Anlamları Farklı Fiiller", *IV. Uluslararası Türk Dili Kurultayı Bildirileri I. (24-29 Eylül 2000)*, 939-992, Ankara, 2000.

560- Kardeşeva, Karlıgaş, "Kazak Folklorunda Hoca Nasreddin Gibi Başka Dilli Tipler", *Uluslararası Nasreddin Hoca Bilgi Şöleni (Sempozyumu) Bildirileri: İzmir, 24-26 Aralık 1996*, Yay. Haz. Alev Kahya Birgül, 101-105.

561- Kardeşeva, Karlıgaş, "Kazak Medeniyetindeki Semboller", *Nevruz ve Renkler*, Yay. Haz. Sadık Tural-Elmas Kılıç, 95-101, Ankara, 1996.

562- Kardeşeva, Karlığaş, “Kazak Dokumacılık Sanatında Halı-Kilim-Cicim-Keçe-Sumak İle İlgili Desen ve Bezek İsimleri”, *Uluslararası Dördüncü Türk Kültürü Kongresi Bildirileri (4-7 Kasım 1997, Ankara)*, 35-44, Ankara, 2000.

563- Karıbaev, S. ve H. Davkeev, “Kazakistan Cumhuriyeti’nin Maden Kaynaklarının Geliştirilmesinde Devlet Politikası”, *Türkçe Konuşan Ülke-ler 3. Yerbilimleri ve Madencilik Konferansı (10-17 Kasım 1997)*, 185-188.

564- Kasenoğlu, Kayırcan, “Kızıl Kırğın’ın Meşhur Kurbanları”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, Çev. Hatice Şirin, S. 113, 25-28, Mayıs, 1996.

565- Kasimov, Begali, “XX. Yüzyıl Başlarında Türkistan’daki Cedidcilik Akımının Başlıca Özellikleri”, *Avrasya Etüdleri*, C. 2, S. 3, 88-97, 1995.

566- Kaskabasov, Seyit, “Jırav, Jırşı Yüce Ozan (Jambıl Jabayev)”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 35-47, 1996.

567- Kaskabasov, S.A., “Kazak Türklerinde Perimasalı Kahramanları”, *Kardaş Edebiyatları*, S. 10, 21-29, 1985.

568- Kavuncu, Orhan, “Türkistan Gezisinde Bazı Tespitler”, *Türk Yurdu*, C. 12, No: 62, S. 408, 38-39, 1992.

569- Kavuncu, Orhan, “Türkistanlı Aydınların Türk Kültür Hayatına Etkileri”, *Türkistan*, C. 2, S. 8, 22-23, 1989.

570- Kavuncu, Orhan, “Türkistan’da Ekoloji Problemleri: Kazakistan”, *Yeni Türkiye*, Özel Sayı, C. 3, S. 15, 889-892, 1997.

571- Kaya, Doğan, “Kazakistan ve Türkmenistan Edebiyatından İki Yaşname”, *Türksoy*, S. 5, 1-6, 2002.

572- Kayabalı, İsmail ve Cemender Arslanoğlu, “Orta Asya’daki Rus Sömürgeleri (Kazakistan, Özbekistan, Türkmenistan, Kırgızistan ve Tacikistan)”, *Azerbaycan*, C. 24, S. 215, 25-35, 1975.

573- Kayabalı, İsmail-Cemender Arslanoğlu, “Türkistan Folkloru Bibliyografyası”, *Türkistan*, C. 1, S. 3, 8-12, 1988.

574- Kayaoğlu, Şevki, “Türkistan Meselesi II”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 104-114, İstanbul, 2005.

575- Kayaoğlu, Şevki, “Rus Göç Siyasetinin Yeni Uygulamaları Karşısında Türkistanlıların Görevleri”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 114-122, İstanbul, 2005.

576- Kayaoğlu, Şevki, “Türkistan Meselesi I”, *Türkistan’ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan’dan Seçilmiş Makaleler*, 76-90, İstanbul, 2005.

577- Kaydarov, Abduali, “Kazakistan’da Latin Alfabesi Meselesi”, *Bilgi*, S. 5, 191-193, 1997.

578- Kaydarov, Ebdüali, “Kazakça Üzerine Etimoloji Araştırmaları”, *Türk Dili ve Edebiyatı Araştırmaları Dergisi*, (Özbek Bayçura Özel Sayısı), Çev. Hatice Şirin, S. 10, 193-205, 2001.

- 579- Kaynar, Hekimcan, "Kazak Türkleri", *Türk Dünyası*, C. 13, S. 50, 11-13, 1978.
- 580- Kekilbayev, Abış, "Şairliğin Şahikası (Jambıl Jabayev)", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 79-85, 1996.
- 581- Keleş, Cengiz, "Kazakistan Finans Sistemi, Yapısı ve Özellikleri", *Bilgi*, S. 7, 193-215, 1998.
- 582- Kenesbaev, İsmet, "Kazak Dilinde Saykılık ve Sanlak Sözcüklerinin Etimolojisi", *Türk Dil Kurultayı Bilimsel Bildirileri (XI. 08-10.07.1966)*, 99-100, 1968.
- 583- Kent, George, "Kazakların Hürriyet Uğrunda Meşhur Hicreti", *TMO Dergisi*, C. 1, S. 5, 38-43, 1955.
- 584- Kendirbayı, Gulnar, "Alaş", *Türkler*, Çev. N.Esim Mergen, C. 8, 652-664, Ankara, 2002.
- 585- Kerimulı, Hasan, "Abay ve Kazak Edebi Dili Kelime Kurma Sisteminin Gelişmesi", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, Çev. Mevlüt Oruç, S. 2, 70-73, 1995.
- 586- Kerimulı, Hasan, "Abay ve Kazak Edebi Dili Kelime Kurma Sisteminin Gelişimi", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, Abay Özel Sayısı, S. 2, 70-73, 1995.
- 587- Kesgin, Mustafa Alper, "Salihli'deki Kazak Türklerinin Sosyal Hayatı", *Türk Edebiyatı*, C. 25, S. 288, 47-48, 1997.
- 588- Kesici, A.Kayyum, "Kazakistan'ın Nüfus Stratejisi ve Değişen Demografik Dengeler", *Avrasya Etüdleri*, S. 25, 75-90, 2003.
- 589- Kesici, A.Kayyum, "Bolşevik İhtilalinden Önce Kazak Türklerinde Eğitim, Kültür ve Fikir Hayatı", *Türkler*, C. 19, 438-447.
- 590- Kesici, A. Kayyum, "Doğu Türkistanlı Kazak Türklerinin Türkiye'ye Göçünün 50. Yılı Münasebetiyle", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 194, 17-22, Şubat, 2003.
- 591- Kesici, A.Kayyum, "Glastnost ve Kazakistan'daki Gelişmeler", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 46, 29-36, 1990.
- 592- Kesici, A.Kayyum, "Aralık 1986 Olaylarını Tetkik Eden Komisyon Açıkladı 'Kazakistan'da 58 Gizli Mezarlık'", *Yeni Forum*, C. 11, S. 259, 55, 1990.
- 593- Kesici, A.Kayyum, "Azat Partisinin Lideri Akatayev'le Mülakat: 'Tam Bağımsız Kazakistan'", *Yeni Forum*, C. 12, S. 260, 43-49, 1991.
- 594- Kesici, A.Kayyum, "Türkistanlı Bolşevik Lider Turar Rıskıl(ov)'un Pantürkizm ve Kemalizm İdeali", *Orta Asya'nın Sosyo-Kültürel Sorunları Kimlik, İslam, Milliyet ve Etnisite*, Haz. Ertan Efeğil-Pınar Akça, 85-99, İstanbul, 2003.
- 595- Kesici, A.Kayyum, "Ukrayna ve Kazakistan'daki Soykırım", *Yeni Forum*, C. 9, S. 213, 16-31.
- 596- Kesikbayev, Askhat, "Kazakistan'da Özgürlüğü Kısıtlayıcı Cezalar", *Zindanlar ve Mahkumlar*, Editör: Emine Gürsoy, 250-263, 2006.

- 597- Kılınç, Aziz, "Kazak Türklerinin Kambar Batır Destanı ile Köroğlu Destanı Arasında Bir Karşılaştırma Denemesi", *Bolu'da Halk Kültürü ve Köroğlu Uluslararası Sempozyumu (1997-Bolu)*, 331-338, 1998.
- 598- Kınacı, Cemile, "Sovyetlerden Günümüze Kazakistan'da Eğitim Politikaları", *Turkish Studies*, C. 5/4, 1304-1319, 2000.
- 599- Kırımlı, Meryem, "Onbir Asırlık Kültür Kuşağı: Türkiye ile Türkistan Cumhuriyetleri Arasındaki Kültürel ve Sosyal İlişkilerin Dünü, Bugünü ve Yarını", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 148, 125-132, 2004.
- 600- Kırımlı, Meryem, "Kazakistan'da Milliyetçilik", *Türkler*, C. 19, 364-368, 2002.
- 601- Kırımlı, Meryem, "Kazakistan (Kozakların Değil) Kazakların Vatanıdır", *Yeni Türkiye*, Özel Sayı, C. 3, S. 16, 1222-1231, 1997.
- 602- Kırımlı, Meryem, "Milliyetçiliğin Ortaya Çıkışı ya da Bağımsızlık Kazakistan'ın Yeni Stratejisi", *Avrasya Etüdleri*, C. 2, S. 2, 2-13, 1995.
- 603- Kızıoğlu, Fahrettin, "Khazarlar'ın Borçalı ve Kazak Boylarından Oluşan Karapaklarda Çağımızda İnsan Heykeli Kabirtaşı Yapma Geleneği", *Türk Kültürü Araştırmaları*, C. 31, S. 1-2, 229-254, 1993.
- 604- Kızıltan, Alaattin, "Kazakistan'ın Ekonomik Gelişimi ve Politikaları", *Atatürk Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler Dergisi*, C. 16, 1-2, 2002.
- 605- Kimball, Davis Jeannice, "Batı Moğolistan'ın Göçebe Kazakları", *Türkler*, C. 20, 723-733, 2002.
- 606- Kişibekov, Timur, "Kazak Geleneğinde Göçebelik İzleri", *Milletlerarası Türk Halk Kültürü Kongresi: V: Gelenek, Görenek İnançlar Sektörün Bildirileri*, 264-289, Ankara, 1997.
- 607- Kocakaplan, İsa, "Basında Kazakistan Olayları", *Türk Edebiyatı*, S. 160, 36-37, 2005.
- 608- Kocaoğlu, Timur, "Gaspıralı İsmail Bey'den Mustafa Çokayoğlu'na Ortak Türk Yazı Dili Çabaları", *IV. Uluslararası Türk Dili Kurultayı Bildirileri*, C. 2, 1075-1082, Ankara, 2007.
- 609- Kocaoğlu, Timur, "Mağcan'ın Şiirlerinde Güneş, Ay ve Alev", *Türk Edebiyatı Dergisi*, S. 242, 34-37, 1984.
- 610- Kocaoğlu, Timur, "Yaş Türkistan'ın Türkistan Basın Tarihindeki Yeri", *Yaş Türkistan 1929-1930 Tıpkı Basım*, C. 1, 13-30, İstanbul, 1997.
- 611- Koç, Levent ve M. Ali Chaudhary, "Kazakistan'ın Ekonomik Değişimi Liberalleşme Reformları", *Akademik Araştırmalar Dergisi*, S. 13, 135-149, 2002.
- 612- Koçar, Çağatay, "Bağımsızlıktan Önce Türkistan Cumhuriyetlerinde Ahmed Yesevi", *Türk Kültürü*, C. 31, S. 366, 599-607, 1993.
- 613- Koçar, Çağatay, "Orta Asya-Türkistan Halk Edebiyatında Nasrettin Hoca", *Kültür ve Sanat*, (Türkiye İş Bankası), No. 17, 21-24, 1993.
- 614- Koçar, Çağatay, "Çağdaş Türkistan Şiirinde Tarihi Temalar", *Türk Edebiyatı*, S. 151, 56-57, 1986.

- 615- Koçar, Çağatay, "Türkistan'daki Kazak Türk Boyunda Ninniler", *Türkistan İle İlgili Makaleler*, 138-143, Ankara, 1991.
- 616- Koçar, Çağatay, "Türkistan Halk Edebiyatında Bilmece Türü", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 33, 189-199, 1984.
- 617- Koçar, Çağatay, "Bağımsızlıktan Önce Türkistan Cumhuriyetlerinde Ahmed Yesevi", *Türk Kültürü*, C. 31, S. 366, 599-607.
- 618- Koçar, Çağatay, "Çağdaş Türkistan Şiirinde Kardeşlik Temasının Örnekler", *Türk Kültürü*, C. 21, S. 240, 21-37, 1983.
- 619- Koçar, Çağatay, "II. Dünya Savaşı'nda İki Cephe Çarpışan Türkistanlılar", *II. Türk Tarih Kongresi*, 323-328, 1999.
- 620- Koçar, Çağatay, "Türkistan'da Ceditçilik Hareketlerinin Başlaması", *Türk Kültürü*, C. 24, S. 269, 20-27, 1985.
- 621- Koçyiğit, Kalman, "Sovyetler Birliği Türk Cumhuriyetlerinden Kazakistan'ın Egemenlik İlanı", *Türkistan*, C. 3, S. 12, 10-11, 1990.
- 622- Kokubasova, Gülnar, "Saken Seyfullin", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 222, 27-30, Haziran, 2005.
- 623- Kokubasova, Gülnar, "Kazak Kelimesi Hakkında", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 198, 16-19, Haziran, 2003.
- 624- Kokubasova, Gülnar, "Kazak Şairi Saken Seyfullin ve Eserleri Üzerine", *Turkish Studies*, C. 3/1, 315-325, 2008.
- 625- Kolarz, Walter, "Komünist Rusya'da Alfabe İnkılabı", *Töre*, S. 153, 35-38, Şubat, 1984.
- 626- Kononov, A.N., "Sovyetler Birliği'ndeki Türk Dilbilimi-Sonuçlar ve Sorunlar", *Türk Dili Araştırmaları Yıllığı-Belleten*, 181-190, 1978-79.
- 627- Konukçu, Enver, "Türkiye'ye İlk Kazak Göçü", *Türk Kültürü*, C. 8, S. 89, 346-348, 1970.
- 628- Koşay, Hamit Zübeyr, "Kazak Kırgızların Halk Edebiyatı Hakkında", *Nülüfer*, C. 7, S. 73, 3-4, 1952.
- 629- Korkmaz, Alaaddin, "Muhtar Avezov'la İlgili İlk İntibalar", *Türk Yurdu*, C. 18, Nu: 126, S. 487, 9-10.
- 630- Kovalskaya, Svetlana, "Kazakistan'da Ceditçilik", *Türkler*, C. 18, 644-651, 2002.
- 631- Koygeldiyev, A., "Mustafa Çokayulı", *Bilgi*, S. 5, 122-137, 1997.
- 632- Kozıbay, Mamaş, "Abay ve Dönemi", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 39-46, Ağustos, 1997.
- 633- Kozıbayev, K. Manas ve Sattar F. Macitov, "Kazakistan Cumhuriyeti", *Türkler*, C. 19, 322-339, 2002.
- 634- Kozıbayev, Manaş, "Abay ve Dönemi", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 39-45, 1997.
- 635- Köse, Metin, "Kazak Türklerinin Ulu Ozanı Cambil Cabayev (1846-1945)", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 117, 39-40, 1996.
- 636- Köse, Nerin, "Kazakların Halk Hekimliğiyle Alakalı Bazı Pratikleri Hakkında", *Türk Kültürü*, C. 40, 475-476, 2002.

- 637- Köse, Nerin, Kazak ve Anadolu-Türk Evlenme Adetlerinin Benzerlikleri Hakkında Bir Değerlendirme”, *Kayseri ve Yöresi Kültür, Sanat ve Edebiyat Bilgi Şöleni (12-13 Nisan 2001)*, Haz. Mustafa Argunşah, C. 1, 477-485, 2001.
- 638- Köse, Nerin, “Kazakların ‘Besik’, ‘Bel-Karın-Kursak’, ‘Karşı Kuda’, ‘Bosaga Mavlav’, ‘Emengerlik’, ‘Kelin Körümdük’ ve ‘Kuyruk-Bavır Cev’ Adlı Adet, İnanç ve Pratikleri Hakkında”, *Uluslararası Türkistan Halk Kültürü Sempozyumu*, 147-153, Muğla, 2001.
- 639- Köşenova, Totı, “Yüceler Ahengi: Abay İle Ahmet Baytursunov’un Şiirlerindeki Uyum”, *Bilig*, S. 2, 182-185, 1996.
- 640- Kunanbayev, Abay, “Abay Kunanbayev”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 2, Çev. A. Ahmetov, Tanıtın: Muhtar Avezov, 19-29, 1995.
- 641- Kurat, Akdes Nimet ve Ahmet Temir, “Rusya’da Türklük ve İslamiyet”, *Türk Dünyası El Kitabı*, 1285-1303, Ankara, 1976.
- 642- Kurat, Akdes Nimet, “1917 İhtilali ve Rusya Türkleri”, *Türk Yurdu*, C. 50, S. 283, 13-16, 1960.
- 643- Kurban, İklil, “Mağcan Cumabay Yüz Yaşında (1893-1938)”, *Türk Kültürü*, C. 31, S. 359, 54-59, 1993.
- 644- Kurnaz, Cemal ve Mustafa Tatçı, “Ahmet Yesevi Bibliyografyası”, *Yesevilik Bilgisi*, 617-655, Ankara, 2002.
- 645- Kuru, Emin, “Türkiye ve Kazakistanlı Spora Katılımcı Erkek Üniversite Öğrencilerinin Psikolojik İhtiyaçlarının Karşılaştırılması”, *Bilig*, S. 30, 203-233, 2004.
- 646- Kut, A., “Sovyetler Birliği Türklerinin Münevver Kadrosu”, *Dergi*, C. 2, S. 4, 3-18, 1956.
- 647- Kutalmış, Mehmet, “Tarihte ve Günümüzde Kazakistan’ın Alfabe Meselesi”, *Bilig*, S. 31, 1-21, 2004.
- 648- Kutalmış, Mehmet, “Çağdaş Kazakçada -KAY ve -KAY edi Formlarına Dair”, *İlmi Araştırmalar*, S. 14, 113-120, 2002.
- 649- Kutalmış, Mehmet, “Türkolog İlminskiy: Eğitimi, Misyonu ve Akademik Mirası”, *Bilig*, S. 32, 171-184, 2007.
- 650- Kutniyakova, N.B., “Muhtar Avezov’un Etnografik Mirası”, *Bilig*, S. 6, 219-220, 1997.
- 651- Kuvanişbayeva, Asem, “Kazak Kahramanlık Destanlarındaki Duâ ve Beddualar”, *Gazi Üniversitesi Kastamonu Eğitim Dergisi*, C. 10, S. 2, 11-27.
- 652- Kuvanişbayeva, Asem, “Kazak Halk Edebiyatında Yalanlamalar (Ötörük Ölender)”, *Bilig*, S. 20, 141-161, 2002.
- 653- Hacıeminoğlu, M., “Esir Türkler ve Şairleri”, *Türk Yurdu*, C. 54, S. 314, 37-38, 1965.
- 654- M. A., “Rusya’da Türkler ve Milliyet Prensibi”, *Türk Yurdu*, C. 12, S. 13, 3550, Ağustos, 1333.

- 655- Magavin, Edige, “Antalya’daki Türk Dünyası Kurultayı’nın Kazakistan’daki Yankıları”, *Türk Kültürü*, S. 364, 496-502, 1993.
- 656- Mahmut, Nedret, “İpekyolu Türk Dünyası Türküleri”, *İpekyolu Uluslararası Halk Edebiyatı Sempozyumu Bildirileri*, 365-377, Ankara, 1995.
- 657- Mansur, Mehmet, “Sovyetler Birliği’nde Müslümanlar Meselesi”, *Töre*, C. 11, S. 121, 16-27, 1981.
- 658- Margulan, A.H., “Korkud Ata Hakkında Kazak Rivayetleri”, *Türk Tarih Kongresi I. (VII, 25-29 Eylül 1970)*, 251-254, 1972.
- 659- Marina, C.A., “Muhtar Avezov’un Siyasi Portresi”, *Bilig*, Çev. Banu Muhyaeva, S. 5, 70-71, 1997.
- 660- Mayemerova, Ainur, “Kazak Türkçesinde Fiil+Sıfat Fiil Ekleri+ Bol Yardımcı Fiil Kuruluşundaki Tasfir Fiiller”, *V. Türk Dil Kurultayı Bildirileri II.*, 2055-2064, Ankara, 2004.
- 661- Mehmetoğlu, Alaaddin, “Türk Dünyası: Kazakistan”, *Gençlik Dergisi*, 57-59, Ankara, 1998.
- 662- Mehmetoğlu, Alaaddin, “M. Avezov’un Azerbaycan Edebiyatına Etkileri”, *Türksoy*, Ankara, 14 Ekim 1997.
- 663- Mehmetzade, Mirza Bala, “Yeni Türk Alfabeleri Münasebetiyle”, *Azeri Türk*, S. 18, 3-5, 1928.
- 664- Miroğlu, Y., “Kuzey Türkistan (Kazakistan)ın Nüfus Durumu ve Bakir Arazinin Benimsenmesi Meseleleri”, *Dergi*, S. 1, 75-89, 1955.
- 665- Mirzahmet, Mekemtaş, “Muhtar Avezov Yılında Düşünceler”, *Bilig*, Çev. Banu Muhyaeva, S. 5, 39-42, 1997.
- 666- Moldabayeva, Dana, “Kazaklardaki Cüzlük Sistemi ve Tarihçesi Üzerine Bir İnceleme”, *Bilig*, S. 21, 27-44, 2002.
- 667- Mominbayev, B.K. ve B.A. Saylıbayev, “Kazakistan’daki Kesintisiz Pedagojik Eğitim Sistemi ve Bunun Yönetim Düzeniyle İlgili Meseleler”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, Çev: Oğuz Doğan, S. 174, 195-201, Mayıs-Haziran 2008.
- 668- Muhtaroglu, Vilayet, “Türkistan’da Hoca Ahmet Yesevi Külliyesi (Rus Kaynaklarına Göre)”, *Türkiye ve Orta Asya Türk Cumhuriyetlerinde Yunus Emre Semineri (9-10 Mayıs 1993, Eskişehir)*, 91-99, 1996.
- 669- Muhtaroglu, Vilayet, “Türkistan’da Hoca Ahmet Yesevi Külliyesi (Rus Kaynaklarına Göre)”, *Türk Kültürü*, C. 31, S. 365, 8-17, 1993.
- 670- Musakulov, A., “Muhtar Avezov’la İlgili Hatıraların İlmi Çalışmalar İçin Önemi”, *Bilig*, Çev. Banu Muhyaeva, S. 5, 65-69, 1997.
- 671- Musaoğlu, Mehman, “Muhtar Avezov’un Edebi Mirası Türkiye Türkçesinde”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 15-23, 1997.
- 672- Mutlu, Erol, “Bağımsızlıklarının 10. Yılında Türk Cumhuriyetleri”, *Avrasya Dosyası*, C. 7, S. 3, 201-207, 2001.
- 673- Naim, Ahmed, “Türkistan Hayat-ı İktisadiyesine Bir Nazar”, *Ziraat Dergisi*, S. 4, 17-21, 1928.

- 674- Naim, Ahmed, "Türkistan'da Dün ve Bugün", *Türkistan'ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan'dan' Seçilmiş Makaleler*, 72-76, İstanbul, 2005.
- 675- Naim, Ahmed, "Türkistan'da Kızıl Ruslar", *Türkistan'ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan'dan Seçilmiş Makaleler*, 97-104, İstanbul, 2005.
- 676- Nakip, Mahir ve İlhami Vural, "Kazakistan Tüketicisinin Hayat Tarzı", *Bilgi*, S. 19, 1-20, 2001.
- 677- Nazarbayev, Nursultan, "Öktemşildik me elde Demokrasiyamy?", *Türkler*, C. 19, 317-322.
- 678- Nisanbayev, Abdimalik, "Kazakların Büyük Yazarı M. Omar Hanulı Awezo", *Avrasya Etüdleri*, C. 3, S. 4, 112-126, 1997.
- 679- Nisanbayev, Abdimalik, "Kazak Halkının Milli Bağımsızlığı", *Türksoy*, C. 1, S. 3, 2001.
- 680- Nisanbayev, Abdimalik, "Kazak Felsefesi ve Geleneksel Kültürün Evrensellikleri", *Son Elli Yılda Türkiye Dışındaki Türk Halk Kültürü Çalışmaları Sektörün Bildirileri*, 183, Ankara, 2002.
- 681- Nisanbayev, Abdimalik, "Kazak Halkının Düşünce Medeniyetinin Kalıplaşması", *Uluslararası Türkistan Halk Kültürü Sempozyumu*, 167-175, Muğla, 2001.
- 682- Nungazıqız, Sumagulova Güldarhan, "Abay ve Kazak Deyimleri", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, Abay Özel Sayısı, S. 2, 74-77, 1995.
- 683- Nurmağammetova, Orazgül, "Muhtar Avezov'la İlgili Hatıralar", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 12, 521-539, 2001.
- 684- Nurullah, Genç, "Şiirin Kollarında Kazakistan", *İslâmi Edebiyat*, S. 24, 39-41, 1994.
- 685- Oktay, A., "Mustafa Çokay'ın Gözüyle 1917 Yılı", *Azerbaycan*, C. 16, S. 181-183, 4-12, 1967.
- 686- Oktay, A., "Türkistan'ın Sovyet Hâkimiyeti Altındaki Durumu ve Tutumu", *Birleşik Kafkasya*, C. 2, S. 5, 21-24, 1965.
- 687- Oktay, Abdolvahab, "Mustafa Çokay'ın Arşiv ve Kitapları", *Türkistan*, S. 6, 22-24, 1953.
- 688- Oralbayeva, N., "Çağdaş Kazak Dilinde Eylem Sürekliliğinin Karakteri", *İlmi Araştırmalar*, Çev. Mehmet Mahur Tulum, S. 11, 175-181, 2001.
- 689- Oralbayeva, N., "Modern Kazakçada Hareketin Akış Karakteri Kategorisi", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 18, 61-67, 2004.
- 690- Oraltay, Hasan, "Türkistan'daki Alaş Hareketi Hakkında", *Töre*, C. 13, S. 146-147, 71-86, 1983.
- 691- Oraltay, Hasan, "Bir Kazak Türk Aliminin Dede Korkut Hakkındaki Fikri", *Töre*, C. 4, S. 13, 22-29, 1972.
- 692- Oraltay, Hasan, "(Kazak Edebiyatı) Gazetesinde Çıkan Birkaç Makale", *Töre*, C. 4, S. 12, 32-38, 1972.

- 693- Oraltay, Hasan, "Kazak Türklerinin Çadırları", *Türk Kültürü*:16, S. 192, 746-747, 1978.
- 694- Oraltay, Hasan, "Kazakistan Kazakların", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 47, 111-129, 1987.
- 695- Oraltay, Hasan, "Kımız Hakkında Bir Hatıra ve Avrupa'da Kımız", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 12, 9-13, Aralık, 1987.
- 696- Oraltay, Hasan, "Mustafa Çokay", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 121, 15-18, 1997.
- 697- Oraltay, Hasan, "Rusların Kazak Tarihçilerine Baskısı", *Ötüken*, S. 1, 12-13, Ocak, 1969.
- 698- Orazbay, Aytcan, "Kızılorda Vilayetinde Nüfus Meselesi", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 126, 49-51, Haziran, 1997.
- 699- Orazbay, Muhtarhan, "Kazak Türklerinin 15. Asırda Yaşayan Ünlü Şairi Asan Kaygu", *Millî Folklor*, C. 1, S. 8, 55-57, 1990.
- 700- Orazbay, Muhtarkan, "Orta Asya Kazak Türklerinin Tarihi Destanı 'Alpamış' Hakkında Açıklamalar", *Millî Kültür*, S. 71, 38-39, 1990.
- 701- Orazbayoğlu, Muhtarkan, "Dünden Bugüne Kazakistan", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, C. 6, S. 69, 26-64, 1992.
- 702- Orazbayoğlu, Muhtarhan, "Orta Asya Kazakistan Türk Süslemeleri", *Kültür ve Sanat*, C. 3, S. 12, 59-62, 1991.
- 703- Orazbayoğlu, Muhtarkan, "Orta Asya Kazak Türklerinin Tarihi Destanlarının Teşekkül Meseleleri", *Millî Folklor*, Özel Sayı, C. 1, S. 4, 25-26, 1989.
- 704- Orazbayoğlu, Muhtarkan, "Kazak Türklerinde Ağıt", *Millî Folklor*, C. 1, S. 6, 26-27, 1990.
- 705- Orazbayoğlu, Muhtarkan, "Kazakistan'ın Bugünkü Millî Kültür Durumu ve Mircakup Dulatoğlu", *Millî Kültür*, S. 81, 56-57, 1991.
- 706- Orazbayoğlu, Muhtarkan, "Kazak Türklerinin Keçe Yurdu Hakkında", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 27, Nisan, 1989.
- 707- Orazov, Meyirbek, "Kazak Dilinin Tarihi Dönemleri", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 6, 7-17, 1996.
- 708- Ospanova, Atırkül, "Bu Yıl 'Halk Birliğiyle Milli Tarih Yılı' Yurtsever Mustafa Çokay", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 149, Mayıs-1999, 40.
- 709- Ospanaliyeva, Bibigül, "Kazak Türklerinde Destan Kavramı ve Narkız Destanı", *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 175, 225-235, Temmuz-Ağustos 2008.
- 710- Oterbaeva, Bakhytnur, "Kazak Halkının Etnik Kimliğinin Gelişimi", *Avrasya Etüdleri*, S. 13, 34-44, 1998.
- 711- Ölçekçi, Haluk, "Tarihi Süreç İçerisinde Kazakistan'da Rus Varlığı", *Bilgi*, S. 2, 54-74, 1996.
- 712- Ölçekçi, Tamara, "Kazak Halkının Kenesarı Kasımoğlu'nun Başkanlığında Ruslara Karşı Verdiği Millî Bağımsızlık Mücadelesi (1837-1847)", *Bilgi*, S. 51, 123-138, 2009.

713- Öner, Mustafa, “Muhtar Avezov’un Jetim Hikayesinde Dil (Söz Dökümü Üzerine Yorumlar)”, *Türk Dili ve Edebiyatı Araştırmaları Dergisi*, S. 9, 27-80, 1998.

714- Öner, Mustafa, “Tatar, Başkurt ve Kazak Sözlükleri”, *Kebikeç İnsan Bilimleri İçin Kaynak Araştırmaları Dergisi*, S. 7-8, 115-129, 1999.

715- Öner, Mustafa, “Mağcan’dan Abay’a Selam”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 2, 386-388, 1996.

716- Öner, Mustafa, “XX. Yüzyıl Türkistan Edebiyatının Anıtı: Muhtar Evezov (1897-1961)”, *Bilig*, S. 37, 175-188, 2006.

717- Öner, Mustafa, “Yeni Kazak Edebiyatı”, *Türk Dili Dil ve Edebiyat Dergisi*, C. 155, S. 674, 142-150, 2008.

718- Öner, Mustafa, “Kazakların Başşairi (Ahmet Baytursunulı’dan)”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 2, 378-385, 1996.

719- Özcan, Ömer, “Mustafa Çokayoğlu Hakkında Bir Mektup”, *Toplumsal Tarih*, S. 32, 42-44, 1996.

720- Öner, Mustafa, “Abay Kunanbayulı ve Tabiat Şiirlerinden Seçmeler”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 1, 90-106, 1996.

721- Özdemir, Çağrı, “Kazak Türklerinde Hayvan Masalları”, *Türk Kültürü*, S. 495-496, 669-672, Temmuz-Ağustos 2004.

722- Özdemir, Aşur, “Kazak Edebi Dilinin Kurucusu Kazakların Klasik Şairi Abay (İbrahim) Kunanbayulı (1845-1904)”, *Atatürk Üniversitesi Türkiyat Araştırmaları Enstitüsü Dergisi*, S. 59, 189-202, 1998.

723- Özdemir, Aşur, “(Aymavituli, Jüsipbek ‘Yusufbek’) Çağdaş Kazak Edebiyatının Kurucularından Jüsipek (Yusufbek) Aymavituli (1889-1931)”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 10, 78-89, 1996.

724- Özdemir, Aşur, “Büyük Kazak Şairi Mağjan Cumabay”, *Atatürk Üniversitesi Türkiyat Araştırmaları Dergisi*, S. 4, 199-213, Erzurum, 1996.

725- Özdemir, Aşur, “XX. Yüzyıl Başlarında Kazakistan’da Fikri ve Edebi Hareketler”, *Bilig*, S. 7, 183-192, 1998.

726- Özdemir, Emin, “Sovyet Dönemi Tarih Araştırmalarında ve Tarih Öğretiminde Kazakistan’ın Rusya’ya Gönüllü Katılması Meselesi”, *Türk Kültürü*, C. 39, S. 453, 61-64, 2001.

727- Özdemir, Emin, “Ahmet Baytursunov’un Hayatı ve 20. Yüzyılın Başında Kazak Eğitim Faaliyetleri İçindeki Yeri”, *Dumlupınar Üniversitesi Sosyal Bilimler Dergisi*, S. 22, 61-75, 2008.

728- Özdemir, Emin, “Kazak Kültürel Hayatında Tatarların Etkisi ve Kazak Ceditçiliğinin Gelişimi”, *Bilig*, S. 48, 157-176, 2009.

729- Özdemir, Emin, “Rusya’nın Kazakistan’da Uyguladığı Kültür Siyasetine Örnek Olarak ‘Dala Vilayeti Gazetesi’”, *Turkish Studies*, C. 4/3, 1697-1715.

730- Özdemir, Emin, “20. Yüzyılın Başında Kazak Aydınlanmasında ‘Kadın’ Teması”, *Bilig*, S. 54, 211-228, 2010.

731- Özer, S. Ürgüç, “Kazakistan Cumhuriyetinde Ormancılık ve Orman Köylüsünün Yerinde Kalkınması”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 122, 149-157, 1999.

732- Özergin, M.K., “Kazak Halkbilimcilerinden: Makaş Bekmuhammet (1830-1904)”, *Sanat Bilim ve Kültürde Orkun*, S. 1, 10-11, 1981.

733- Özergin, M.K., “Türkiye’deki Kazak Türklerinden Bir Kısmı Amerika’ya Göçe Hazırlanıyor”, *Türk Kültürü*, C. 1, S. 10, 55-56, 1963.

734- Özgün, Aydın, “Azeri, Kazak, Özbek ve Türkmen Öğrencilerde Türkçe Öğrenim Sorunları I-Söz Varlığına İlişkin Yanlıklar”, *Dil Dergisi*, S. 18, 16-24, 1994.

735- Özkan, İsa, “Doğumunun 150. Yılı Münasebetiyle Jambıl Jabaulı ve Kazak Edebiyatı”, *Anayurttan Atayurda*, S. 4, 40-43, 1997.

736- Özhan, Mevlüt, “Türk Cumhuriyetlerinde Oynanan Çocuk Oyunları ve Tekerlemelerin Türkiye’dekilerle Karşılaştırılması”, *İpekyolu Uluslararası Halk Edebiyatı Sempozyumu Bildirileri*, 443-465, Ankara, 1995.

737- Özönder, M.Cihat, “Türkiye’deki Kazak Göçmenlerin Dini Yapıları ve Şamanlık Hikayeleri”, *Milletlerarası Türk Folklor Kongresi IV: (2:22-28 Haziran 1981-Bursa)*, Ankara Kültür ve Turizm Bakanlığı, 419-428, 1982.

738- Pasayev, Sendik Pirsultanlı, “Kazak Folkloru Hakkında”, *Dünya Halkbilimi Çalışmaları Tarihi*, Yay. Haz. Gülin Ögüt Eker, M. Öcal Oğuz, Nebi Özdemir, 135-138, Ankara, 2003.

739- Paswłowska, Aline, “Kafkasya’da Azerbaycan ve Gürcistan İle Orta Asya Cumhuriyetleri Kazakistan ve Özbekistan’daki Gelişmeler”, *Karınca*, C. 59, S. 683, 12-15, 1993.

740- Pınar, Saadet, “Kazak Folklorunda Atasözleri”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 22, 135-142, 1983.

741- Pirsultanlı, Sednik Paşayev, “Kazakistan Folklorunda Çalgı Âletleri ve Saz Havaları”, *Millî Folklor*, C. 2, S. 12, 18-19, 1991.

742- Polat Abdurrahi, “Türkistan: Bugünkü Gerçekler”, *Yeni Türkiye*, Özel Sayı, C. 3, S. 15, 995-1000, 1997.

743- Pukaşev, Nurjan, “Jırav ve Jıravlık”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 188, 28-30, 2002.

744- Purtaş, Fuat, “Kazakistan’da Sivil Toplum Kuruluşları, İç ve Dış Politikaya Etkileri”, *Kafkasya ve Orta Asya Araştırmaları*, C. 1, S. 1, 1-18, 2006.

745- Radloff, W., “Kazak Türklerinde Koyunculuk Hakkında Notlar”, *Türk Kültürü*, C. 21, S. 240, 38-41, 1983.

746- Rıfat, Türkistanlı, “Kırgız-Kazaklar”, *Mihrâb*, S. 3, 82-83, 1923.

747- Rıza, Bayram, “Kazakistan’da Milliyetçilik”, *Dergi*, C. 11, S. 41, 49-58, 1965.

748- Rintchen, B., “Moğol ve Kazak Etnografyasından Seçmeler”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, Çev. Harun Güngör, S. 39, 225-229, 1985.

- 749- Rustemov, Muhammetjan, “Kazak Halk Kültürü ve Edebiyatından Örnekler”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 4, 45-56, 1997.
- 750- Sadıkov, Tokmuhammed Salmen, “Kazak-Türk Tarihi ve Medeni Alakaları”, *Milletlerarası Ahmet Yesevi Sempozyumu Bildirileri (26-27 Eylül 1991, Ankara)*, 85-88, 1992.
- 751- Sadındikov, İsetay ve Dulat İsabekov, “Kazakistanlı Yazar Dulat İsabekov’la Söyleşi”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 20, 56, 1998.
- 752- Sağdıç, Dursun, “Sovyetler Döneminde Türkistan’da Öldürülen Aydınlar ve Şairler-I”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 243, 48-50, 2007.
- 753- Sahipova, Feride Baktıbaykızı, “Kazak Boy Örgütlenmeleri”, *MTAD*, C. 4, S. 3, 181-195, 2007.
- 754- Sakaoğlu, Saim, “Kazakistan Fıkra Tipleri”, *Tuncer Gülensoy Armağanı*, Haz. Ahmet Buran, 5-16, Kayseri, 1996.
- 755- Sakenova, Gulcanat, “Kazak Aydınlarının Ortaya Çıkış Süreci”, *Prof. Dr. Mehmet Saray’a Armağan: Türk Dünyasına Bakışlar*, 559-564, İstanbul, 2003.
- 756- Samoyloviç, “Kazak Kelimesi Hakkında”, *Türk Dili Araştırmaları Yıllığı-Belleten*, Çev. Saadet Çağatay, 94-105, Ankara, 1957.
- 757- Sarambayev, T., “Abay Nesirindeki Tamlamaların Verilmesindeki Özellikler Hususunda”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, Çev. Serpil Aydemir, S. 2, 15-18, 1995.
- 758- Saray, Mehmet, “Kazak Türklerinin Dramı”, *Türk Edebiyatı*, S. 160, 25-27, 1987.
- 759- Saray, Mehmet, “Türkiye Dışındaki Türklerin Basın Hayatı (19. Asır)”, *Türk Kültürü*, C. 25, S. 287, 129-137, 1987.
- 760- Sarıbayev, Şora, “Kazak Dilindeki Güncel Terminolojik Sorunlar Hakkında”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 4, 14-15, 1995.
- 761- Satıpaldıkızı, Marya Colşaeva, “Kazak Türkçesinde Tekrarlama Fonksiyonunun Anlam Dairesi”, *V. Uluslararası Türk Dil Kurultayı Bildirileri II*, 2055-2066, Ankara, 2004.
- 762- Saudabayev, Kanat, “Abay Kunanbayev Hakkında Söyleşi”, *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 2, 30-32, 1995.
- 763- Savran, Hülya, “Kazak Türkçesindeki Geçişli Ettirgen Fiillerin Sıralı Kuralları Üzerine”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 139, 139-142, 2002.
- 764- Savran, Hülya, “Kazakçaya ve Kazakça Hayvan Masallarına Örnekler”, *Balıkesir Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Dergisi*, C. 1, S. 2, 137-145, 1998.
- 765- Senayi, Mehdiye, “Yeseviye Tarikatı ve Orta Asya’da İslam’ın Yayılışındaki Rolü”, *Türk Kültürü*, C. 38, S. 461, 518-527, 2001.
- 766- Shabanova, Ludmila, “Kazakistan’da Çevre Sorunları”, *Orta Asya ve Karadeniz Çevre Gönüllü Kuruluşları Konferansı (13-15 Ekim 1998)*, 27-62, 1999.

- 767- Serin, Vildan ve Elif Yüksel, “Kazakistan’a Yabancı Sermaye Girişleri: Enerji Sektörünün Rolü”, *Akademik Araştırmalar Dergisi*, S. 25, 3-21, 2005.
- 768- Sızdıkova, Rabiga Galiyevna, “Millî Devirden Önceki Kazak Edebi Dili”, *Türk Dili Araştırmaları Yıllığı-Belleten*, 309-311, 1994.
- 769- Sinan, Ahmet Turan, “Kıpçak Türkçesi Bibliyografyası”, *Fırat Üniversitesi İlahiyat Fakültesi Dergisi*, S. 5, 421-436, 2000.
- 770- Smirnova, N.S., “Közi-Körpeş Destanının Altay ve Kazak Versiyonları (Karşılaştırmalı İnceleme Denemesi)”, *Bir (Türk Dünyası İncelemeleri Dergisi)*, S. 2, 267-273, 1998.
- 771- Solak, Fahri, “Kazakistan’ın Demografik Yapısı”, *Çevreci Dergisi*, S. 11, 24-27, 1995.
- 772- Somuncuoğlu, Servet, “Kazakistan Altın Elbiseli Adam”, *Atlas*, C. 137, 138-142, Ankara, 2004.
- 773- Somuncuoğlu, Anar, “Geçiş Döneminde Kazakistan Ekonomisi”, *Avrasya Dosyası*, C. 7, S. 4, 28-50, 2001-2002.
- 774- Somuncuoğlu, Anar, “Bağımsızlık Sonrası Kazakistan Cumhuriyetinde ‘Türkiye’ ve ‘Türk’ Algısı”, *Orta Asya ve Kafkasya Araştırmaları*, S. 3, 41-71, 2007.
- 775- Söylemez, Orhan, “Kazak Milliyetçiliğinin Yeniden Doğuşu”, *Bir (Türk Dünyası İncelemeleri Dergisi)*, S. 2, 173-182, 1994.
- 776- Söylemez, Orhan, “1980 Sonrasında Kazak Kültürel Kimliğinin Muhafazası”, *Bir (Türk Dünyası İncelemeleri Dergisi)*, S. 6, 145-165, 1996.
- 777- Söylemez, Orhan ve Göksel Öztürk, “Abay (İbrahim) Kunanbayev”, *Bir (Türk Dünyası İncelemeleri Dergisi)*, S. 3, 101-124, 1995.
- 778- Söylemez, Orhan, “Bağımsızlığının 10. Yılında Kazakistan Cumhuriyeti”, *Türkler*, C. 19, 339-363, Ankara, 2002.
- 779- Söylemez, Orhan, “Kazak Dili ve Kazakistan’da Milli Kimliğin Gelişmesine Etkisi”, *Küreselleşen Dünya ve Türk Kimliği*, Yay. Haz. Mehmet Aça-Hüseyin Durgut, 215-288, İstanbul, 2004.
- 780- Süleimanova, Elenora ve Dana K. Akanova, “Kazak Dili ve 1990’lardaki Yeni Dil Politikası”, *Türkler*, C. 19, 408-425.
- 781- Sürücü, Cengiz, “4 Aralık 2005 Kazakistan Başkanlık Seçimleri Üzerine Gözlemler”, *Kafkasya ve Orta Asya Araştırmaları*, C. 1, S. 1, 153-158, 2006.
- 782- Şahin, Hatice, “Kazak Türkçesi ve Türkiye Türkçesindeki Atasözleri Üzerine Bir Karşılaştırma Denemesi”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 7, 60-68, 1999.
- 783- Şenol, Musa ve Vedat Yeşilçiçek, “Çolpan ve Cumabayulı’da Anadolu Kurtuluş Savaşı’nın Yansımaları”, *Türk Dünyası İncelemeleri Dergisi*, C. 2, 267-277, 2005.
- 784- Şimşir, Sebahattin, “Kazakistan Türklerinde Nevruz”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 255, 34-35, Mart, 2008.

785- Şimşir, Sebahattin, "Sovyet Mahkumu Türklerin Tarihinin Yazılmasında Stalin Devri Kırınlarının Değerlendirilmesine Dair (Kazakistan Örneği)", *III. Uluslararası Türk Dünyası Sosyal Bilimler Kongresi (5-9 Haziran 2005, Celalabad)*, C. 1, 188-192, 2005, Celalabad.

786- Şimşir, Sebahattin, "Türk Kültüründe Mesken ve Kazak Çadırının Kültür ve Folklorumuzdaki Yerine Dair", *Ortak Türk Geçmişinden Ortak Türk Geleceğine III. Uluslararası Folklor Konferansı (13-26 Noyabır Bakü)*, 395-397, Bakü, 2005.

787- Şirin, Hatice, "Tatar-Kazak Yazarı İbrahim Salahov'un (1911-1918) Trajik Hayatı", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 15, 59-171, 2003.

788- Şişman, Bekir, "Kazak Halk Şiiri ve Halk Şairliği Geleneği", *Yeni Türkiye*, C. 8, S. 43, 585-588, 2002.

789- Şişman, Bekir, "Kazak Halk Edebiyatında 'Lirik-Epik Destan' Türü ve Kozı Körpeş-Bayan Sulujırı", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 7, 42-45, 1996.

790- Tabelgenov, Temirhan, "Kazak Edebiyatında Tabiat Unsuru", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, Çev. Janagül Turumbetova, S. 179, 20-22, 2001.

791- Taktabayeva, Şeyzade, "Kazak Halı Mamullerindeki Ornomatik Semantiği", *Türk Soylu Halkların Halı, Kilim Sanatı Uluslararası Bilgi Şöleni, Kayseri, 27-31 Mayıs 1996: Bildiriler*, Yay. Haz. Azize, Aktaş Yasa, 307-313, Ankara, 1998.

792- Tamir, Ferhat, "Gaspiralı İsmail Bey ve Kazak Aydınlarına Tesiri", *Yeni Türkiye*, C. 8, S. 46, 436-441, 2002.

793- Tamir, Ferhat, "Mağcan Cumabayovlu'nun Çocuk Şiirlerinden Örnekler", *Türk Yurdu*, C. 14, S. 497, 83-85, 1998.

794- Tamir, Ferhat, "Türkiye Türkçesi Açısından Kazak Türkçesine Bir Bakış", *Türkiyat Araştırmaları Dergisi*, S. 13, 321-332.

795- Tamir, Ferhat, "Muhtar Avezovlu'nun 'Kük Serek' Hikayesindeki Tasvir Şekil Anlam Bilgisi", *V. Uluslararası Türk Dil Kurultayı Bildirileri II*, 2777-2780, Ankara, 2004.

796- Tamir, Ferhat, "Kazak Hanlığı", *Türkler*, C. 8, 649-652, Ankara, 2002.

797- Tamir, Ferhat ve Leyla Karahan, "Barköl'den Kazak Türkçesi Metinleri, Gramer-Metin Sözlük", *Türk Kültürü*, C. 27, S. 317, 56-58, 1989.

798- Tamir, Ferhat, "Ahmet Baytursinoglu ve 1926 Bakü Türkoloji Kongresi", *1926 Bakü Türkoloji Kongresinin 70. Yıldönümü Toplantısı (29-30 Kasım 1996)*, 115-119.

799- Tanabayev, Ömer ve Culzira Tanabayeva, "Muhtar Avezov Eğitimci Alim", *Bilgi*, S. 5, 72-75, 1997.

800- Tanawova, J., "Kazak Halk Edebiyatında Nasreddin Hoca", *Bilgi*, S. 2, 95-96, 1996.

801- Tanç, Mustafa, "Günümüz Kıpçak Türk Lehçelerinde Karaçay-Malkar, Kazak, Kırgız, Kumuk, Nogay ve Tatar Türkçesinde -A ve -Y Zarf-Fiil Eklerinin -mAgA İşlevleriyle Kullanılışı Üzerine", *Atatürk Üniversitesi Türkiyat Araştırmaları Dergisi*, C. 11, S. 27, 103-116, 2005.

802- Tanç, Mustafa, "Türkiye Türkçesi Ağzlarında Çağdaş Kıpçak Grubu Türk Lehçeleriyle Ortaklık Gösteren Söz Varlıkları", *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 18, 89-103, 2004.

803- Taşlıova, M. Mete, "Dr. Ayşe Yücel Çetin (2003), Kazakistan Sahası Halk Hikayeciliği Geleneği", *Türkbilig: Türkoloji Araştırmaları*, S. 6, 184-185, Ankara, 2000.

804- Tavkul, Ufuk, "Kazak Türklerinde Geleneksel Hukukun Özellikleri", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, C. 5, S. 52, 30-34, 1991.

805- Tavkul, Ufuk, "Kıpçak Kökenli Türk Dillerinde Yaşayan Arkaik Kelimeler", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, C. 4, S. 46, 55-58, 1990.

806- Taymas, Abdullah Battal, "Rusya'daki Türk Cumhuriyetleri", *Türk Yurdu*, C. 4, S. 19, 36-50, 1926.

807- Taymas, Abdullah Battal, "Türk Dünyasında Usul-ü Cedid Hareketi", *Türk Kültürü*, C. 2, S. 18, 119-125, 1964.

808- Taymas, Abdullah Battal, "Türkiye Dışında Dil Meselelerimiz", *Türk Yurdu*, C. 57, S. 339, 967, 23-25.

809- Tekin, Feridun, "Kazak Dilinin Tarihi Grameri Adlı Eserden Kazakça Dil Bilgisi Terimleri", *Türk Dili*, Özel Sayı, S. 540, 717-721, 1996.

810- Tekin, K.Hakan, "Bir Gezinin Ardından: Hoca Ahmed Yesevi Külliyesi", *Vakıf ve Kültür*, C. 1, S. 4, 22-26, 1999.

811- Tekin, Talat, "Sovyet Rusya'da Savaşın Sonra Türkoloji Çalışmaları", *Türk Dili Araştırmaları Yıllığı-Belleten*, 379-406, 1959.

812- Tekin, Talat, "Kazakistan Gezisi İzlenimleri", *Anayurttan Atayurda*, C. 1, S. 2, 70-73, 1993.

813- Tekin, Talat, "Türkçe İle Kazakça Arasında Karşılıklı Anlaşılabilirlik", *Makaleler III: Çağdaş Türk Dilleri*, 277-284, Ankara, 2005.

814- Tekiner, Süleyman, "Azerbaycan ve Kazakistan Sovyet Cumhuriyetinin 50 Yılı", *Azerbaycan*, C. 19, S. 203, 9-25, 1971.

815- Telebayev, T.Gaziz, "Kazakistan Cumhuriyetindeki Nüfusun Dini Kimliği ve Dinin Durumu", *Uluslararası Türk Dünyası İnanç Merkezleri Kongresi (23-27 Eylül 2002-Mersin)*, 1167-1174, Ankara, 2004.

816- Temir, Ahmet, "Dış Türklerde Dil ve Yazı", *Türk Dünyası El Kitabı*, Türk Kültürünü Araştırma Enstitüsü, 1391-1404, Ankara, 1976.

817- Temiz, Suat, "17-18 Aralık 1986 Kazakistan Olayları ve Celtoksan Şiiri", *Türk Yurdu*, C. 46, S. 392, 43-47, 1991.

818- Temiz, Suat, "Türkiye Cumhuriyeti ile Kazakistan Cumhuriyeti Arasındaki Son Zamanlardaki Kardeşlik İlişkileri ve Yaratılmak İstenen Yeni Bir 'Fergana Faciası'", *Türk Kültürü*, C. 29, S. 341, 7-11, 1991.

819- Togan, Zeki Velidi, "Sovyet İdaresindeki Türklerin Dil Meselesi", *İkinci Dil Kongresi ve Akademî, İstanbul Türkiye Muallimler Birliği*, 95-97, 1969.

820- Togan, Zeki Velidi, "Türkistan: İsmi, Sınırları ve Yüzölçümü Hakkında", *Türkistan'ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan'dan Seçilmiş Makaleler*, 25-39, İstanbul, 2005.

821- Togan, Zeki Velidi, "Türk Halklarının Tanınmış Alimi: Çokan Cengizoviç Velihanov", *Türkistan*, Özel Sayı, C. 7, S. 19-20, 14-22, 1995.

822- Togan, Zeki Velidi, "Türkistan ve İdil-Ural Havzasının Kültürel İlişkileri Tarihinden", *Türkistan'ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan'dan Seçilmiş Makaleler*, 371-383, İstanbul, 2005.

823- Togan, Zeki Velidi, "Kazak-Türk Edebiyatına Dair Makalem Benimki Olmaktan Çıkmıştır", *Türk Kültürü*, C. 3, S. 26, 129-130, 1964.

824- Togan, Zeki Velidi, "Türk Dünyasında Alfabe Meselesi", *Türkistan'ın Bağımsızlığına Hizmet Eden Yeni Türkistan'dan Seçilmiş Makaleler*, 311-346, İstanbul, 2005.

825- Togay, Selahattin, "Kazakistan Ekonomisinin Petrole Bağımlılığının Azaltılmasında Para Politikasının Rolü", *Bilgi*, S. 48, 207-240, 2009.

826- Tokatlı, Suzan S., "Varyantlar Olayı ve Başkurt, Tatar, Kırgız, Tatar, Kazak Türkçelerinde Görülen Ek Varyantlar", *Erciyes Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Dergisi*, S. 7, 287-303, 1996.

827- Topbaş, Turgut, "Eski Sovyetler Birliğinden Ayrılan Türk Devletlerinin (Azerbaycan, Özbekistan, Kazakistan, Türkmenistan, Kırgızistan) Tarımına Genel Bir Bakış", *Yeni Türkiye*, C. 3, S. 15, 850-855, 1997.

828- Topsakal, İlyas, "Kazak İli Navrızı Nasıl Karşılır?", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 172, 26-28, Nisan, 2001.

829- Tulum, Mertol, "Hikmetlere Göre Yesevilik ve Orta Asya Kültür Tarihi Bakımından Önemi", *İlmi Araştırmalar*, S. 7, 201-214, 1999.

830- Tunç, Gökhan, "Saken Seyfullin'in 'Kökşetav' Manzumesi ve 'Taş Kesilme' Motifi", *Milli Folklor*, S. 73, 109-114, 2008.

831- Turan, Enis, "Doğu Türkistanlı Bir Âlim Halife Altay", *Türk Yurdu*, C. 9, S. 364, 21-28, 1988.

832- Tursınbaev, Baltaş Maldabayuli, "Türkiye İle Kazakistan Arasındaki Kültür İlişkisi Üzerine Söyleşi", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 10-14, 1997.

833- Turumbetova, Janagül, "Kazak Şairleri ve Türk Aşıkları Arasındaki Tarihi ve Etnografik Bağlar", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 207, 26-29, Mart, 2004.

834- Türk, Ahmet, "Alaş Partisi", *Doğu Türkistan'ın Sesi*, C. 8, S. 29, 30-31, 1991.

835- Türk, Vahit, "Kazak Türkçesi Dilbilgisi Terimleri", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 1, 54-62, 1995.

836- Türk, Vahit, “Kazak Aydınlanma Hareketi İçerisinde Ahmet Baytursunov ve Çalışmaları”, *Türkler*, C. 18, 665-673, Ankara, 2002.

837- Türk, Vahit ve Mehmet İsmail, “Birinci Türkoloji Kurultayı’nda Ahmet Baytursunov’un Bildirisi ve Bir Değerlendirme”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 8, 407-426, 1999.

838- Türkay, Cengiz, “Kazakistan’da Cumhuriyeti Gıda Piyasası”, *İGEME’den Bakış*, C. 7, S. 24, 78-89, Ankara, 2003.

839- Türkdogan, Orhan, “Türkiye’de Kazak Türkleri”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 129, 9-16, Eylül, 1997.

840- Türkdogan, Orhan, “Bir Kazak Halk Kahramanı: Ali Beg Hakim”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 133, 8-10, Ocak, 1998.

841- Türköz, Ahmet, “Türkistan’da Çevreci Hareketler ve Aklanan Kazak Şairleri”, *Türkistan*, C. 2, S. 8, 12-13, 1989.

842- Türköz, Ahmet, “Nevada-Semey Antinükleer Hareketinin Amblemi Hakkında”, *Türkistan*, C. 3, S. 12, 48-49.

843- Türköz, Ahmet, “Türkistanlı Bir Tıp Doktorunun Ağzından Kazakistan’daki Ekolojik Felakete Bir Bakış”, *Doğu Türkistan’ın Sesi*, 7(26), 23-25, Temmuz, 1990.

844- Tüymebayev, Canseyit, “Kazakistan’da Eğitim Sistemi”, *Türkiye’de ve Dünyada Ana Dili Eğitimi Sempozyumu: Bildiriler*, 225-227, Ankara, 1988.

845- Uçar, Harun, “Kazak Atasözleri”, *Türkel Dergisi*, S. 9, 17, 1969.

846- Uğurlu, Kamil, “Yesevi Külliyesi”, *Erdem Atatürk Kültür Merkezi Dergisi*, C. 7, S. 21, 981-985, 1995.

847- Uslu, Mustafa, “Pir-i Türkistan Ahmet Yesevi”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, C. 3, S. 31, 49-55, 1989.

848- Umbetaliyeva, T.B., “Kazakistan’daki Siyasi Gelişmeler”, *Avrasya Dosyası*, C. 7, S. 2, 85-100, 2001-2002.

849- Ustaoglu, Rasim ve Hilmi Kahraman, “Kızılorda’da Bir Yıl Daha”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 153, 28-29, Eylül, 1999.

850- Uzel, Lokman, “1905 Yılında Kazakelinde Başlayan Alaş Orda Hareketi ve Alaş Partisi”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 122, 25-30, 1997.

851- Uzel, Lokman, “Kenessarı Kağan’ın Bağımsızlık Hareketi (Şimdiki Kazakeli Bölgesi 1837-1847)”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 120, 133-154, 2000.

852- Ülküsal, Müstecib, “Kazak ve Tatar Türkleri”, *Emel*, C. 17, S. 102, 20-23, 1977.

853- Ünal, Fatih, “Kazak Türklerinde Defin Merasimi ve Aş Verme Geleneği”, *Bilgi*, S. 45, 103-130, 2008.

854- Ünal, Fatih, “Moğol Kazak Mücadeleleri Aktaban Şuburındı Hadisesi”, *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 160, 17-22, 2000.

- 855- Üstünova, Kerime, “Rusça Etkisindeki Kazakça”, *Türk Dünyası Dil ve Edebiyat Dergisi*, S. 11, 98-105, 2001.
- 856- Valery, M. Albert, “Kazakistan’ın Bakir Topraklarında Devamlı Başarısızlıklar”, *Dergi*, S. 62, 18-25, 1970.
- 857- Yalın, Seyfullah, “Kazakistan ve Kazak Tarihine Dair Rusça Eserler Bibliyografyası-I (Çarlık Dönemi)”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 156, 93-166, 2005.
- 858- Yalın, Seyfullah, “Çarlık İdaresindeki Kazakistan’da Ticari Hayat”, *Türkler*, C. 19, 398-407, Ankara, 2002.
- 859- Yalın, Seyfullah, “Kazakistan’da Açlıkla Mücadele 1921-22), *Türk Yurdu*, C. 21, S. 170, 59-62, 2001.
- 860- Yalın, Seyfullah, “Sovyet Rejiminde İlim, Fikir ve Sanatla Mücadele: Kazakistan Örneğine Dair Bir Belge”, *Türk Yurdu*, C. 20, S. 159, 26-30, 2000.
- 861- Yalın, Seyfullah, “Yedi Yargı’ Tavke Han Kanunları”, *Türk Dünyası Araştırmaları Dergisi*, S. 113, 105-129, 2001.
- 862- Yarkın, İbrahim, “Türkistan Kazak Türklerinde Destanlar ve Halk Şairleri”, *Türk Kültürü*, C. 16, S. 190, 48-52, 1978.
- 863- Yarkın, İbrahim, “Türkistan’da Kazak Türklerinde Uyanış ve İlk Fikir Adamları”, *Türk Kültürü*, C. 12, S. 135, 56-59, 1974.
- 864- Yarkın, İbrahim, “Muhtar Türkistan ve Alaş Orda Hükümetleri İle Basmacılık Hareketi Hakkında”, *Türk Kültürü*, C. 2, S. 23, 36-43, 1964.
- 865- Yarkın, İbrahim, “Rus İdaresi Altında Türkistan ve Değişen Görüşler”, *Türk Kültürü*, C. 2, S. 21, 86-94, 1964.
- 866- Yarkın, İbrahim, “Sovyet Rejimi Altında, Türkistan’da Rus Göçmeni Yerleştirme ve Nüfus Meselesi”, *Türk Kültürü*, C. 6, S. 63, 39-44, 1968.
- 867- Yarkın, İbrahim, “Türkistan’da 1916 Yılı İsyanı Hakkında Bazı Bilgiler”, *Türk Kültürü*, C. 6, S. 68, 564-568, 1968.
- 868- Yarkın, İbrahim, “Türkistan’da Rus İdari Rejimleri”, *Türk Kültürü*, C. 14, S. 158, 33-38, 1975.
- 869- Yarkın, İbrahim, “Türkistan’da Rusya’nın Sömürme Siyaseti”, *Türk Kültürü*, C. 6, S. 69, 69-73, 1968.
- 870- Yarkın, Hekimcan, “Kokant ve Alaşorda Milli Muhtariyetleri”, *Türk Dünyası*, C. 11, S. 43, 19-22, 1976.
- 871- Yarkın, İbrahim, “Türkistan’da Çarlık Rusya’sının Baskı ve Sömürme İdaresine Karşı İsyanlar”, *Türk Kültürü*, C. 7, S. 84, 56-59, 1969.
- 872- Yarkın, İbrahim, “Sovyet Rusya’nın İslam Dinine Karşı Siyaseti”, *Türk Kültürü*, C. 15, S. 174, 54, 1977.
- 873- Yarkın, İbrahim, “Türkistan’da Son Yıllardaki Önemli Bazı Problemler”, *Türk Kültürü*, C. 26, S. 302, 48-53, 1988.

- 874- Yarkin, İbrahim, "Türkistan'da Türk Birliği Fikrinin Gelişimi", *Türk Kültürü Araştırmaları*, S. 11-14, 85-97, 1973.
- 875- Yarkin, İbrahim, "Türkistan'da İşlenmemiş Toprakların Ziraata Açılmasıyla İlgili Bazı Noktalar", *Türk Kültürü*, C. 5, S. 57, 43-44, 1967.
- 876- Yaygın, Hasan, "Kımız ve Sağlıkla İlgili Özellikleri", *Anayurttan Atayurda*, S. 2, 18-24, 1993.
- 877- Yazıcıoğlu, İrfan, "Örgütlerde İş Tatmini ve İşgören Performansı İlişkisi: Türkiye ve Kazakistan Karşılaştırması", *Bilgi*, S. 55, 243-263, 2010.
- 878- Yesevi, Ahmet, "Pir-i Türkistan: Hoca Ahmet Yesevi", *Milli Eğitim ve Kültür*, C. 3, S. 11, 45-58, 1981.
- 879- Yılmaz, Hikmet, "Kazak Türkçesinde Zarf-Fiil Ekleri", *Türk Dili ve Edebiyatı Makaleleri*, S. 1, 219-226, Sivas, 2002.
- 880- Yılmaz, Hikmet, "Daniyal Dikeyuli Kayranbayev", *Türklük Bilimi Araştırma Dergisi*, S. 9, 305-316, 2000.
- 881- Yılmaz, Durali, "Muhtar Avezov'un Hikayecilikteki Yeri", *Türk Edebiyatı*, C. 25, S. 289, 11.
- 882- Yılmaz, Salih, "Aral Gölü Çevre Felaketi ve Türkistanlı", *Türk Dünyası Tarih Kültür Dergisi*, S. 176, 28-30, Ağustos, 2001.
- 883- Yiğit, Ali, "Kazakistan'ın Değişen Etnik Yapısı", *Edebiyat Dergisi*, S. 17, 191-201, 2004.
- 884- Yorulmaz, Osman, "Aleksy İvanoviç (Kutlu Muhammet) Tevkelev (Şeceresi, İdil-Yayık ve Kazak Tarihindeki Rolü)", *Bilgi*, S. 34, 117-144, 2005.
- 885- Yorulmaz, Osman, "Kazakları Oluşturan Boylar ve Bunların Diğer Türk Devletlerindeki Dağılımı", *Üçüncü Bin Yıl Eşiğinde Türk Uygarlığı: Dünü, Bugünü, Yarını (2-3 Ekim 2000 Bişkek)*, 325-334.
- 886- Zakonulı, Dursunkan, "Dramın Usta Kalemi Muhtar Avezov", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 64-67, 1997.
- 887- Zeybek, Namık Kemal, "Türkistan Şehrinde Ahmet Yesevi Üniversitesi", *Türk Edebiyatı*, C. 25, S. 289, 7-8, 1997.
- 888- Zhdanko, T.A., "Orta Asya ve Kazakistan'da Yarı Göçebelik", *Tarih İncelemeleri Dergisi*, Çev. Serkan Acar, C. 12, S. 1, 239-248, 2007.
- 889- Zholdobayev, Beybit, "Kazakistan'daki Çevre Sorunları ve NGO'ların Rolü", *Avrasya Çevre Konferansı (14-16 Ekim 1997)*, 138-142.
- 890- Zhussipbayev, Nurgali, "Kazak Anonim Halk Edebiyatında Koç-Koyun Unsurunun Yeri: Tespitler ve Genel Değerlendirmeler", *Türk Yurdu*, C. 21, S. 170, 33-40, 2002.
- 891- "Türk Lehçeleri ve Edebiyatları Dergisinin Kazakistan Büyük Elçisi Kanat Saudabayev İle Jambıl Jabayev Hakkındaki Röportajı", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 8, 85-88, 1996.
- 892- (Aydın), B., "Kazakistan'da Maarif İşleri", *Türk Yurdu*, (Tütibay Yayınları), C. 5, S. 29, 523, 1927.

- 893- (Aydın), B., "Kazakistan'da İlk Darülfünunu", *Türk Yurdu*, (Tütibay Yayınları), C. 5, S. 30, 614-627, 1927.
- 894- (Aydın), B., "Kazakistan'da Yeni Bir Göl", *Türk Yurdu*, (Tütibay Yayınları), C. 6, S. 32, 188-193, 1927.
- 895- "Abay Kunanbayev'in Deyişlerinden Örnekler", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 94, 1997.
- 896- "Abay Kunanbayev'in Şiirinden Bir Örnek", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 92, 1997.
- 897- "Abay (İbrahim) Kunanbayev'in Edebi Çehresi", *Türk Kültürü*, C. 36, S. 428, 761-768, 1998.
- 898- "Kazak Atasözleri 'Bilim Hakkında'", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 93, 1997.
- 899- "Ana Hatlarıyla Kazakistan Tarihi", *Yeni Avrasya Stratejileri*, S. 4, 2001.
- 900- "Bankacılık ve Mali Sektör (Kazakistan'da Finans Sektörü)", *Yeni Avrasya Stratejileri*, S. 4, 2001.
- 901- "Dünya Edebiyatı Literatürü-Muhtar Avezov Hakkında", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 14, 77-78, 1997.
- 902- "Hoca Ahmet Yesevi Külliyesi Restorasyon Harç, Sıva ve Enjeksiyon Şerbetleri", *Yapı*, S. 76, 120-126, İstanbul, 1996.
- 903- "Gorbaçov'un Demokrasi Şovu Karşısında Kazak Ayaklanmaları", *Yeni Forum*, C. 8, S. 181, 10-11, 15 Mart 1987.
- 904- "Kazak Edebiyatı", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, Çev. Özkan Güngör, S. 5, 39-59, 1996.
- 905- "Kazak SSC'de Liberal Doğrultuda Bir Parti 'Çeltoksan Milli Demokrat Partisi Kuruldu'", *Yeni Forum*, C. 11, S. 254, 19-21, 1990.
- 906- "Kazak Türklerinin Ayaklanması", *Yeni Forum*, C. 8, S. 176, 8-11, Ocak, 1987.
- 907- "Kazakboy'a Cevap", *Ziraat Dergisi*, S. 4, 1-7, 1928.
- 908- "Kazakça'da Kelime Yapısı", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 1, 31-36, 1995.
- 909- "Kazakistanlı Yazar Dulat İsbekov'la Söyleşi", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, S. 20, 56, 1998.
- 910- "Kazakların Ünlü Şairi: Abay Kunanbay", *Avrasya Etüdleri*, C. 2, S. 2, 97-103, 1995.
- 911- "Kız Jibek", *Türk Lehçeleri ve Edebiyatı Dergisi*, Haz: Özkan Güngör, S. 14, 55-64, 1997.
- 912- "Sovyet, Türkistan'ın İslam Şehirleri", *Hilâl*, C. 2, S. 13, 14-15, 1960.
- 913- "Türkistan Milli Kurtuluş Hareketinin Büyük Önderi Mustafa Çokay'ın Anılması", *Azerbaycan*, C. 15, S. 10-12, 24-31, 1965.

Kaynaklar

- Akner, Shırin, *Sovyet Müslümanlar*, Çev. Tufan Buzpınar-Ahmet Mutlu, İstanbul, 1995.
- Alworth, Edward, *Central Asia*, London, 1994.
- Arat, Reşit Rahmeti, "Kazakistan" maddesi, *İslam Ansiklopedisi*, C. VI.
- Bezanis, Lowell, "Soviet Muslim Emigres in the Republic of Turkey", *Central Asian Survey*, C. 13, S. 1, 1993.
- Brower, Daniel, *Turkestan and The Fate of The Russian Empire*, London, 2003.
- Dumont, Paul, "Türk Yurdu Dergisi ve Rusya Müslümanları", *Türk Yurdu*, (Tütibay), C. 1.
- Engin, Muhabay, *Kazak ve Tatar Türkleri*, İstanbul, 1976.
- Gabdulina, Bağış, "Tevke Tusındaki Kazak Handığı", *Kazak Tarihi*, Nu. 6, 2006.
- Kara, Abdulvahap, *Türkistan Ateşi Mustafa Çokay'ın Hayatı ve Mücadelesi*, İstanbul, 2002.
- Kesici, A. Kayyum, *Dün, Bugün ve Hedefteki Kazakistan*, İstanbul, 2003.
- Klyashtorny, S.G. ve I.T. Sultanov, *Kazakistan-Türkün Üç Bin Yılı*, Çev. D. Ahsen Batur, İstanbul, 2004.
- Konıratbayev, Ayalbek, *Kazak Adebîyatının Tarihi*, Almatı, 1994.
- Kumaneliulı, Kurabek, "Tarihi Kezende Terenirek Unilsek", *Kazak Tarihi*, Nu. 2, 993.
- Meşimbayev, Serik, *Patşalık Reseydin Otarlık Sayasatı*, Almatı, 1994.
- Olcott, Martha Brill, *The Kazakhs*, Stanford, 1987.
- Ömirzakov, Ocatbek, *Reseyge Kosılgannan Ne Uttık?*, Almatı, 1999.
- Roy, Oliver, *Yeni Orta Asya ya da Ulusların İmal Edilişi*, İstanbul, 2000.
- Sabol, Steven, *Russian Colonization and The Genesis of Kazak National Consciousness*, New York, 2003.
- Saray Mehmet, *Kazakların Uyanışı*, Ankara, 2004.
- Sonayulı, Telcan, *Yer Tağdın El Tağdın*, Almatı, 1995.
- Togan, Zeki Velidi, *Bugünkü Türkili, Türkistan*, İstanbul, 1981.
- Türkoğlu, İsmail, "Central Eurasian Studies in Turkey (1985-2002)", *Research Trend in Modern Central Eurasian Studies*, Part 1, Editör: Stephanie A. Dudoignon, Komatsu Hisao, Tokyo, 2003.
- Zenkovsky, A. Seygey, *Rusya'da Pantürkizm ve Milliyetçilik*, Çev. İ. Kantemir, İstanbul, 1978.